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سخنگوی شهرداری شیراز 
اعلام کرد:

 آسفالت  بیش از ۳۸ 
هزار مترمربع معابر 

طی هفته پنجم

از معمولی  بودن خسته  نشو!

راضــی نبودن برخی اطرافیان مــا از زندگی در حالی که 
گاهی داشتن موقعیت و جایگاه آنها آمال و آرزوی برخی 
دیگر است باعث شده که هیچ گاه با پدیده ای به نام راضی 
بودن و خوشــحال بودن خودمــان و اطرافیانمان مواجه 

نباشیم. 
افــرادی که از معمولی بودن خســته هســتند هیچ چیز 
 راضی شــان نمی کند و همیشــه از خودشــان شــاکی 
هســتند. دایم  در حال مقایســه خودشــان و هم سن  و 
سال هایشان هستند و بعد از هر مقایسه تصور می کنند در 

زندگی صد-هیچ از خودشان عقب هستند.
خودشان را »معمولی« می دانند و فکر می کند این بدترین 
ویژگی دنیاســت. آن قدر که هیچ کدام از موفقیت هایشان 
خوشحالشان نمی کند. دنبال آیده ال از هر چیزی هستند 
خاص بودن در همه چیز و همه جا رویایی ا ست که صبح و 

شب ذهنشان را به خود مشغول  کرده است.
نظر شــما درباره این افراد چیست؟ چند درصد خودتان 
را شــبیه این فرد می بینید! اما ایــن راضی نبودن از خود 
برخی مواقع زمینه را برای برخی از آسیب های اجتماعی 
فراهم می کند که منجر به خشم ها پنهان می شود که در 
نتیجه گاه با پدیده هایی از آســیب های اجتماعی مواجه 
می شــویم که برای بروز این بحران ها باید صدمات زیادی 

جامعه تحمل کند. 
نمونه این آسیب اجتماعی گاهی می شود اعتیاد نوجوانان 
و جوانان، مواجه با انواع خطران به عنوان ریسک پذیر بودن 
و بعضاً می شــود شهامت در انجام عمل غیر قابل قبول به 
اسم خودکشــی که اثر ضد اجتماعی زیادی را به جامعه 

تزریق می کند. 
بیایید قبول کنیم که اگر معمولی بودن را بپذیریم و روی 
توانایی های مثبت مــان کار کنیــم، می توانیم موفق تر و 
راضی تر از زمانی باشیم که فکر می کنیم باید غیرمعمولی 
بود. به قول نقی معمولی در ســریال پایتخت »چرا وقتی 
می خوایــن بگین چیزی بــده، می گیــن معمولیه! مگه 
معمولــی بده؟« آری بخشــی از این رضایــت از خود یه 
خانواده و بخشــی دیگر به آمــوزش و پرورش برمی گردد 
که زمینه از رضایت از خود را آموزش دهد اما یادمان نرود 
حتی فضاهــای اجتماعی و رنگ آمیزی ها هم به نوعی در 

افزایش رضایت از خود مؤثر است. ۳

استاندار فارس:

هر زمان که جوانان را 
 مشارکت دادیم

  بهترین نتیجه ها 
را گرفتیم
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۶۱ بیمار مبتلا به کرونا 
 در فارس بستری 

هستند

شهردارشیراز اعلام کرد:
خدمات دهی ۷۰۰ نفر از خادمان مدیریت شهری در مرز شلمچه

مدیرعامل آبفا شیراز عنوان کرد:
۳۷۷ تکمیل عملیات اجرایی شبکه آبرسانی روستای چنار فاریاب
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بهره برداری از یک پروژه پر مهر؛

  »مهـربا نشـاط« 
 توسط مدیریت شهری 

کلید خورد
 کمتر از 13 روز دیگر تا بازگشــایی مدارس و آغاز سال 
تحصیلــی 1402 - 1403 باقی مانده اســت. امســال 
شــاهد حضور پررنگ تر مدیریت شهری در آماده سازی 
فضای شــهری با محوریت محیط شهر شاد برای تربیت 
شــهروندان مسئولیت پذیر هســتیم. تعاملی که مابین 

مدیریــت شــهری و آموزش و پرورش در حال شــکل 
گرفتن اســت از نگاه فرهنگی مجموعه حاکم بر شیراز، 
شهر فرهنگ شهروندی و ایجاد یک مدیریت شهری خبر 
می دهد. این عملکرد باعث شد روز گذشته وزیر آموزش 

صفحه 3وپرورش با تمجید از اقدام شهرداری و...
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فرمانده نیروی زمینی سپاه: 
از طرح آمریکا برای ناامن کردن 

شرق کشور اطلاع دقیق داریم
ســردار محمد پاکپور، فرمانده نیروی زمینی 
ســپاه در همایش ســران طوایف ، مولوی ها و 
فرماندهان دســته های رزمــی  منطقه جنوب 
شــرق، گفت: شــرایط فضای مجازی نشــان 

می دهد که دشمن حرکتی را شروع کرده...

رئیس جمهور:
کشورهای توسعه یافته به محیط 

زیست ضربه می زنند
آیت ا... سید ابراهیم رئیسی، رئیس جمهور در 
اجلاس بین المللی مقابله با توفان های ماسه و 
گرد و غبار گفت: دغدغه محیط زیست دغدغه 
عمومی اســت و مربوط به یک اقلیم یا کشور 

خاصی نیست. آلاینده ها، گردو...

تخصیص سهام عدالت به جاماندگان بعد از تأیید هیئت دولت
صفحه5
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معاون اول رئیس جمهور:
رسوب کالا ها در بنادر و گمرکات، 

اقتصاد کشور را دچار اختلال 
می کند

پس از بازدیــد میدانی محمد مخبر، معاون 
اول رئیس جمهو از گمرکات شــهید رجایی 
و شــهید باهنر، جلســه ای در خصوص حل 

مشکلات مربوط به ایستایی... 2

بررسی برنامه هفتم توسعه ۲۶ 
شهریور در صحن علنی آغاز می شود

ایرنا، علیرضا سلیمی، عضو هیئت رئیسه مجلس شورای 
اســلامی در مورد بررســی برنامه هفتم توســعه گفت: 
نمایندگان مجلس شــورای اســلامی تا 23 شهریور ماه 
فرصت دارند تا پیشنهادات خود را در مورد لایحه برنامه 

هفتم توسعه ثبت کنند.
عضو هیئت رئیســه مجلس شورای اســلامی بیان کرد: 
بررســی جزییات لایحه برنامه هفتم توســعه از یکشنبه 
هفتــه آینده )2۶ شــهریور ماه( در صحــن مجلس آغاز 
می شــود و طبق آیین نامه داخلی مجلس جلسات علنی 

در دو نوبت صبح و عصر برگزار می شود.

شفافیت آرا  نمایندگان روی
 ۲۲۰ نفر متوقف شد

صدا و سیما، سامانه پارلیران مجلس شورای اسلامی از 
21 اسفند ماه سال گذشته نام نمایندگانی را که داوطلبانه 
خواســته اند نوع رأی شان در دستور کار های صحن علنی 
ثبت و مشخص شــود، بارگذاری کرده است. جمع آوری 
این آمار از اولین آرا ثبت شــده در پارلیران تا نشســت 
علنی 23 مرداد امســال مجلــس، از افزایش 141 نفری 
نمایندگان داوطلب شــفافیت آرا در طول 5 ماه حکایت 
دارد. اولیــن نتایج رأی گیری که پارلیران اعلام کرد، رأی 
7۹ نفــر در مورد طرح حمایت از گزارش گران فســاد و 
چنــد مصوبه دیگر بود. از کنار هم قرار گرفتن تعداد آراء 
ثبت شــده، نموداری به دست آمده که براساس آن، آمار 
داوطلبان در اولین نشســت علنی فروردین ماه امســال 
نسبت به اســفند سال گذشــته با افزایش 53 درصدی 

همراه بوده و به 121 نفر رسیده است. 
در ۶ نشست علنی فروردین ماه، تعداد داوطلبان شفافیت 
آراء از 121 نماینده به 132 نفر رسید، اما از نشست علنی 
22 فروردین، این تعداد 175 نماینده شد و در پایان ماه 
آمار 17۸ نفری از داوطلبان به ثبت رسید. سامانه نتیجه 
آراء نمایندگان داوطلب نشان می دهد با آغاز اردیبهشت 
ماه 200 نفر رأیشان را شفاف کرده اند و با افزایش تعداد 
نمایندگان، داوطلبان شــفافیت 211 نفر شد. خرداد ماه 
که مجلس 11 نشست علنی برگزار کرد، تعداد داوطلبان 
شفافیت آرا در نهایت 217 نفر شد و تا صحن علنی دوم 

مرداد ماه همین تعداد بدون تغییر ماند.
با شروع مرداد که 5 نشست علنی در آن برگزار شد، آمار 
217 نفری به 21۹ نفر رسید و دست آخر روی عدد 220 
متوقف شــد؛ آماری که بیش از 2 و نیم برابر تعداد اولین 
گروه نمایندگان داوطلب شفافیت آرا است و در مجلسی 
با 2۸۶ نماینده به ثبت رسیده و هنوز ۶۶ نفر در شفافیت 

رأی شان مشارکت نکرده اند.
 شــفافیت آرا نماینــدگان بــه مجلس یازدهــم محدود 
نمی شــود. 14 شــهریور 13۹7 تعــدادی از نمایندگان 
طرحــی را برای شــفافیت نوع رأی نماینــدگان و اعلام 
عمومــی آن، با فوریت به نشســت علنــی آوردند، اما با 
بررسی فوری طرح مخالفت شــد؛ گروهی از نمایندگان 
مخالف البته می گفتند طرح جامع تری دارند که شفافیت 

را به مشخص شدن نوع رأی محدود نمی کند.

رئیس جمهور: 
تغییر ژئوپلتیک و مرزهای منطقه خط 

قرمز ماست
رئیســی، رئیس جمهور در  ابراهیم  آیت ا... ســید  ایرنا، 
گفت وگــوی تلفنــی با نخســت وزیر ارمنســتان تأکید 
کرد: هرگونه تغییــر ژئوپلتیک و مرزهــای منطقه خط 
قرمز ماست. معاون سیاســی دفتر رئیس جمهور نوشت، 
رئیس جمهور در پاســخ به گزارش تلفنی پاشــینیان از 
اوضاع میدانی قفقاز بیان کرد که هرگونه تغییر ژئوپلتیک 
و مرزهای منطقه خط قرمز ماســت. رئیســی همچنین 
مطرح کرده اســت: غیر از فرمــت 3+3، همکاری با هر 
بیگانه، اجرای رزمایش با آنها و ســفرهای مشکوک فقط 
اوضاع را پیچیده می کند. ایران آماده هرگونه کمک به دو 

طرف برای حل و فصل موضوع است.

رئیس سازمان برنامه و بودجه:
دولت بهبود معیشت خانوار های نیازمند 

را جدی دنبال می کند

صدا و ســیما،  داود منظــور، معــاون رئیس جمهور و 
رئیس سازمان برنامه و بودجه کشور در نشست با رئیس 
کمیتــه امداد امام خمینی )ره( گفت: ســازمان برنامه و 
بودجه کشور در راســتای بهبود معیشت و توانمندسازی 
خانوار هــای نیازمند و تحت پوشــش نهاد های حمایتی، 
اقدامــات لازم را برای تخصیص بهنــگام اعتبارات مورد 
نیاز انجــام می دهد. وی گفت: ســازمان برنامه و بودجه 
کشــور نسبت به مسائل محرومان بسیار دغدغه مند است 
و مطالبــات کمیته امداد را بــا اولویت پیگیری می کنیم 
زیرا بهبود معیشــت خانوار های نیازمند و تحت پوشــش 
نهاد های حمایتی، مورد تأکید دولت اســت. وی ســپس 
گفت: با گشــایش های جدیدی که در نیمه دوم امســال 
در درآمد هــای دولت ایجاد می شــود، دومیــن افزایش 
20درصدی در پرداخت مســتمری بــه خانوار های تحت 
پوشــش نهاد های حمایتــی از جمله کمیتــه امداد امام 
خمینی )ره( مطابق تبصره 12 قانون بودجه امسال اعمال 
خواهد شد. رئیس ســازمان برنامه و بودجه کشور سپس 
محرومــان را ولی نعمتان نظام جمهوری اســلامی ایران 
دانســت و گفت: جلب رضایت محرومــان برای مجموعه 
دولت مهم اســت و دعای خیر این افراد، باعث گشایش 
در کار ها می شود. معاون رئیس جمهور سپس بر ضرورت 
پرداخت یارانه صرفا بــه دهک های نیازمند جامعه تأکید 
کرد و افزود: هم اکنون هوشمندســازی پرداخت یارانه ها 
در کشــور با توجه به وجود پایگاه های اطلاعاتی گوناگون 
کــه برای آزمون وســع و ســنجش وضعیــت اقتصادی 
خانوار ها و تعیین دهک های نیازمند ایجاد شــده اند، کار 
بســیار آسانی است که می بایســت با همت دستگاه های 

اجرایی ذیربط انجام شود.

فارس، بازار ســهام روز گذشــته از ابتدای معاملات با فشار فروش 
ملموسی مواجه بود و این فشار فروش مخصوصاً در گروه های ریالی با 
قدرت بیشتری همراه بود. شاخص کل بورس پس از ده روز قرمزپوش 
شــد و حدود ۸0 درصد نمادهای بورســی در محدوده منفی معامله 
شــدند. به عبارت دیگر، بورس همانطور که انتظار می رفت، در شروع 
ســومین هفته شهریورماه مســیری متعادل و منفی را سپری کرد و 
پس از دو هفته صعود متوالی، شــاهد کاهش ارتفاع نماگرهای اصلی 

تالار شیشه ای بودیم.
روز گذشــته نزدیک به 1000 میلیارد تومــان پول حقیقی از بورس 
خارج شد که در کنار افت 21 هزار واحدی شاخص کل بورس، اتفاق 

غیرمنتظره ای در بورس رخ داده است.
برخی از کارشناسان دلیل کاهش امروز بازار را شناسایی سود پس از 
کسب بازدهی های کوتاه مدت می دانند و برخی نیز از واکنش بازار به 

مقاومت های تکنیکالی سخن می گویند.
جبران افت ها در روزهای پایانی تابستان

شــاخص کل بورس در انتهای تیرماه و همچنین در انتهای مردادماه 
سال جاری دو بار به محدوده 1 میلیون ۹47 هزار واحدی رسید. این 
در حالی است که تکنیکالیســت ها معتقدند که شاخص کل صرفاً از 
منظــر تکنیکالی 5 موج اصلاحی خود را تمام کرده اســت و باید به 
دنبال نشــانه های برای برگشت شــاخص باشیم که این تغییر مسیر، 

از نزولی به صعودی با یک روند فرسایشی شدید همراه شده است.
با توجه به برخورد شاخص به محدوده 1 میلیون و ۹47 هزار واحدی 
)در دو فاصلــه زمانی( نشــان از وقوع یک الگوی کلاســیک در این 
محدوده اســت، الگوی که به نام دوقلوی کف شــناخته می شــود با 

بررسی اندیکاتور RSI در این محدوده نیز شاهد وقوع واگرایی در کف 
هستیم. همچنین تکمیل این الگو خود نشانه ای برای تأیید آن است.

از طرفی خط روند صعودی حمایت خوبی برای شاخص کل محسوب 
شد و واکنش خوب شاخص به این سطح حمایتی و همچنین برگشت 
قیمت به بالای میانگین 55 روزه نشــانه هایی از تغییر جهت شاخص 
کل برای روزهای آینده اســت. البته خیلی از تکنیکالیست ها معتقد 

هستند که روند صعودی چند روزی است که شروع شده است.
انتظاری که برای بازار وجود دارد این اســت که با توجه به خبر تغییر 
نرخ تســعیر ارز محصولات ارائه شــده در بــورس کالا بازار دو هفته 
پایانی تابســتان 1402 را به خوبی پشــت سر بگذارد و کمی جبران 

افت های اخیر باشد.
بازگشت اعتماد به بورس با افزایش پیش بینی پذیری اقتصاد

علی مؤمنی، کارشناس بازار سرمایه در گفت و گو با خبرنگاران  گفت: 

تصمیــم اخیر دولت به همراه اصلاح نرخ خــوراک به طور حتم تأثیر 
مثبت بر روند بازار ســرمایه داشته است و زمینه ساز بازگشت اعتماد 

سرمایه گذاران به بازار سرمایه خواهد بود.
این کارشناس بازار ســرمایه ادامه داد: هر سیاستی که باعث حرکت 
اقتصاد کشور به سمت حذف قیمت گذاری دستوری، افزایش شفافیت 
و نیز پیش بینی پذیری اقتصاد کشور شود، می تواند ضمن تأثیرگذاری 
بــر بهبود روند بــازار، کمکــی در افزایش ورودی پــول از بازارهای 
واســطه ای به بازار ســرمایه باشد که این مســئله می تواند به عنوان 

اتفاقی مهم برای اقتصاد کشور تلقی شود.
وی افــزود: دولت برای بازگشــت اعتمــاد به بورس، بایــد اقدامی 
انجام دهــد تا از اقدامــات خلق الســاعه جلوگیری شــود تا امکان 
 پیش بینــی آینــده بــرای ســرمایه گذار فراهــم شــود تــا از این 
طریق سرمایه گذاران بتوانند با خیال آسوده  به بازارهای سرمایه گذاری 

ورود کنند.
رشد خروج پول حقیقی از بازار سرمایه

روز گذشته خالص تغییر مالکیت حقوقی به حقیقی بازار سهام منفی 
شــد و ۹۸۹ میلیارد تومان پول حقیقی از بازار ســهام خارج شد که 
نسبت به روز سه شنبه ۸ برابر، معادل 700 درصد، بیشتر شده است.

امــروز نماد وتجــارت )بانک تجارت(، شســتا )شــرکت ســرمایه 
گــذاری تامیــن اجتماعــی( و شــپنا )پالایــش نفــت اصفهــان( 
 بیشــترین خروج پول حقیقی را داشتند. در ســوی دیگر، بیشترین
 ورود پول حقیقی به نمادهای ســصفها )ســیمان اصفهان(، پسهند 
)صنایع  لاســتیکی  سهند( و وســپهر )ســرمایه گذاری مالی سپهر 

صادرات( اختصاص داشت.

ایرنا، حجت الاســلام والمســلمین صالحی رئیس 
مرکز ارتباطــات مردمی دولت؛ درباره ســفرهای 
اســتانی رئیس جمهور و حجم مراجعات مردمی در 
این سفرها عنوان کرد: از ابتدای شروع به کار مرکز 
ارتباطات مردمی در دولت سیزدهم، حجم مراجعات 
و مکاتبات بین 13 تا 17 برابر شد که نشان دهنده 
مشکلات رسوب شــده از دولت ها و دوره های قبل 
بود؛ به گونه ای که مردم از ارائه درخواست خودشان 
هم ناامید بودند اما با شــکل گیری دولت سیزدهم، 
مردم حجم درخواست ها و مطالبات خود را به مرکز 
ارتباطات مردمی ریاست جمهوری و مجموعه های 
دولت ســرازیر کردند و افتخار دولت این بوده که 
در طول این دو ســال بالغ بر چهار میلیون تماس، 
درخواســت، مطالبه و مراجعــه از طرق مختلف از 
جمله سامانه های 111 و ۶133 و به صورت مکتوب 

و منطوق دریافت کرده است.
۱۰۱ هزار ملاقات در ۶ استان

رئیس مرکز ارتباطات مردمی دولت در ادامه با ارائه 
آمــاری از ملاقات های چهره به چهره در ســفرهای 
اســتانی رئیس جمهــور اظهار کــرد: در دور دوم 

سفرها به ۶ استان یزد، خراسان جنوبی، آذربایجان 
شرقی، خوزســتان، کهگیلویه و بویراحمد و بوشهر 
101 هزار ملاقات مردمی به صورت چهره به چهره با 
مسئولان ارشد دستگاه ها صورت گرفت؛ در دور اول 
سفرها 224 هزار نفر ملاقات در استان های مختلف 
انجام شــد که تقریباً نزدیک نصف آن تعداد، تنها 
در ۶ سفر استانی انجام شده که نشان دهنده حجم 
حضور مسئولان در میزهای خدمت مرکز ارتباطات 

مردمی در سفرهاست.
پیگیری یک میلیون و 2۷ هزار نامه از ۶ استان

حجت الاسلام صالحی با اشــاره به تعداد نامه های 
مردمی در ســفرهای اســتانی رئیس جمهور تأکید 
کرد: تعداد نامه ها، مکاتبات و مراجعات در دور اول 
سفرهای استانی یک میلیون و ۸3۶ هزار مورد در 
سراســر کشور بوده که با افتخار عرض می کنیم در 
دور دوم سفرهای اســتانی که تاکنون به ۶ استان 
انجام شــده، تعداد مراجعات، مکاتبات و موضوعات 
به یک میلیــون و 27 هزار مورد رســیده که این 
مراجعات در ســفرها نشان دهنده امیدآفرینی برای 
مردم اســت و اگر در دور اول سفر نتایجی دریافت 

نمی کردند، قطعاً در دور دوم این امید برای مراجعه 
و ارائه درخواست وجود نداشت.

پیگیری ۹۸ درصدی نامه های مردمی
وی ادامه داد: رئیس جمهور در بازدیدی که از مرکز 
داشــتند، عنــوان کردند تا زمانی کــه در دور اول 
سفرها تمامی درخواســت ها و موضوعات پیگیری 
نشــده، دور دوم سفرها را شروع نمی کنند؛ لذا این 
موضوع برای ما خط قرمز اســت و دستور ریاست 
جمهوری در این زمینه به همه همکاران دولت ابلاغ 
شــده اســت. امروز با افتخار اعلام می کنم که ۹۸ 
درصد مطالبات مردم در دور اول ســفرها پیگیری 
و انجام شــده کــه حکایت از عــزم دولت مردمی 
 سیزدهم برای پیگیری مطالبات مردمی در دور اول 

سفرها دارد. 
در حوزه هــای عمرانی و پروژه ها هم که موضوعات 
خــود را دارد، با گزارش هایی کــه معاونت اجرایی 
و وزرا ارائــه کرده اند، اتفاق بســیار مبارکی در این 
زمینــه  رخ داده  که میزان امید مردم به ســفرهای 

استانی را افزایش داده است.
حجت الاســلام والمســلمین صالحی با اشــاره به 

پیگیــری مطالبات مردمی در دور دوم ســفرهای 
اســتانی تصریح کرد: در دور دوم ســفرها با توجه 
بــه اینکه حجــم مکاتبات و موضوعــات بالا بوده، 
تقریبــاً بین 70 تــا ۸2 درصد مطالبــات مردمی 
محقق شــده کــه این رقــم البته بین اســتان ها 
متفــاوت و مُتغیّر اســت؛ زیرا ســفر بــه برخی از 
 اســتان ها مانند آذربایجان شــرقی و خوزســتان 
دیرتر انجام شــده که کارها در حد قابل قبولی در 
حال پیگیری است و نتایج نهایی آن به اطلاع مردم 

خواهد رسید.
مکاتبات زیاد دو استان با پاستور

رئیــس مرکز ارتباطات مردمی ریاســت جمهوری 
در ادامه بیشــترین مکاتبات در دور دوم سفرهای 
اســتانی را مربــوط به اســتان های خوزســتان و 
کهگیلویه و بویراحمد دانست و گفت: تعداد بالایی 
از درخواســت ها در این دو استان ثبت شده است؛ 
در ســفر استانی به یاســوج 275 هزار 373 مورد 
درخواست واصل شــده و در استان خوزستان نیز 
با افتخــار پذیرای 24۸ هــزار و 3۶۸ مورد نامه و 

مطالبات مردم بوده ایم.

رئیس مرکز ارتباطات مردمی دولت:

۹۸ درصد مطالبات مردم در دور اول سفرها پیگیری و انجام شده است

سقوط غیرمنتظره بورس با خروج یک هزار میلیارد تومان پول حقیقی از بازار
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نایب رئیس کمیسیون اقتصادی مجلس:
طرح کالابرگ به صورت فراگیر اجرا شود

مهر- غلامرضا مرحبا، نایب رئیس کمیسیون اقتصادی مجلس در ارزیابی 
خود از عملکرد دولت در اجرای طرح کالابرگ الکترونیکی، اظهار داشت: بر 
اساس مصوبه مجلس شورای اسلامی  و زمانی که بحث حذف ارز ترجیحی 

مطرح شد، دولت باید راه های جایگزین آن را ارائه می کرد.
وی متذکر شد: یکی از راه های جایگزین، اعطای کالابرگ الکترونیکی بود 
البته نه کالابرگ دهه ۶۰، بلکه کالابرگ الکترونیکی که مردم بتوانند یارانه 
خود را دریافت کنند و خرید خــود را انجام دهند. آن کاری که دولت در 
چند اســتان به صورت آزمایشــی برای اجرای طرح کالابرگ الکترونیکی 
انجام داده، چیزی نیســت که مجلس انتظار داشت و الان هم هنوز به آن 

مرحله از رضایتمندی نرسیدیم.
نایب رئیس کمیسیون اقتصادی مجلس شورای اسلامی  تصریح کرد: اجرای 
طرح کالابرگ الکترونیکی باید فراگیر باشــد، چرا که اجرای سراســری و 
فراگیر طرح کالابرگ الکترونیکی به مهار تورم و ثبات بازار کمک می کند و 
باید زیرساخت های آن از سوی دولت فراهم شود. نظر دولت این است که 
زیرساخت های لازم برای اجرای فراگیر کالابرگ الکترونیکی وجود ندارد و 

نمی تواند این کار را به صورت کامل انجام دهد.
نماینده مردم آستارا در مجلس شورای اسلامی  ادامه داد: با توجه به اینکه 
اجرای طرح کالابرگ الکترونیکی قانون و مصوبه مجلس شــورای اسلامی 
 اســت، دولت ملزم است که زیرســاخت های اعطای کالابرگ الکترونیکی 
را فراهم کند و ســازوکار ارائه کالابــرگ الکترونیکی را به صورت فراگیر و 

سراسری راه بیندازد.
مرحبا تأکید کرد: با توجه به اینکه بسیاری از دهک های جامعه یارانه نقدی 
دریافــت می کنند، بعد از حذف ارز ترجیحــی باید جایگزین آن به نحوی 
باشــد که مردم بتوانند از یارانه خود اســتفاده کنند و از سوی دیگر باید 
سازوکاری فراهم شود تا دیگر شــاهد این تشتتی که مخصوصاً در توزیع 

مواد غذایی و خرده فروشی ها شاهد هستیم، نباشیم.

پس از طی ۱۸ هزار کیلومتر دریانوردی؛
ناوگروه ۹۲ نیروی دریایی ارتش به کشور بازگشت

ایســنا- ناوگروه ۹۲ نیروی دریایــی ارتش، پــس از ۸۶ روز مأموریت 
دریانوردی در اسکله منطقه یکم امامت نیروی دریایی ارتش پهلو گرفت.

این ناوگروه با طلایه داری ناوشــکن تمام ایرانی سهند، پس از سپری کردن 
۸۶ روز مأموریت دریانوردی و طی ۱۸ هزار کیلومتر دریانوردی در آب های 
دوردســت، که به منظور حفاظت از منافع جمهوری اسلامی  ایران و تأمین 
امنیت خطوط مواصلاتی کشــتیرانی در دریای ســرخ و همچنین مقابله 
با دزدان دریایی در خلیج عدن انجام شــد، با اســتقبال فرماندهان نیروی 
دریایی ارتش مستقر در استان هرمزگان، در اسکله منطقه یکم امامت در 

بندرعباس پهلو گرفت.
ناوگروه ۹۳ نیروی دریایی ارتش متشکل از ناوشکن جمهوری اسلامی  ایران 

جماران، در محدوده خلیج عدن و دریای سرخ مستقر است.

عضو فراکسیون انقلاب مجلس:
هدف از شایعه سازی در مورد اخراج اساتید

 ضربه زدن به دولت است

ایرنا- حســین بامیری، عضو فراکسیون انقلاب مجلس شورای اسلامی در 
ارزیابی خود از راه اندازی موج رسانه ای شایعه سازی در مورد اخراج اساتید 
دانشــگاه گفت: فلسفه وجودی دانشگاه ســاخت انسان است که مقدرات 
یک کشــور و جامعه را در همه حوزه ها بر عهده دارد و اگر اساتید دانشگاه 
برخوردار از برخی شاخص ها نباشند آثار زیان باری در زمینه تعلیم و تربیت 
بــر جامعه وارد می کنند و این موضوع در کوتــاه و بلند مدت آثار خود را 

نشان می دهد.
عضو کمیســیون امور داخلی کشــور و شــوراها بیان داشت: متأسفانه در 
دهه های گذشــته جدیت و اهتمام ویژه در گزینش و اســتخدام اســاتید 
دانشگاه ها وجود نداشت و اغماض و ملاحظه کاری ها در این زمینه موجب 

شد که امروز شاهد برخی مشکلات در دانشگاه ها باشیم.
وی بــا بیان اینکه رویه متعارفی در همه کشــورها برای گزینش اســاتید 
دانشگاه ها وجود دارد که مدرسین ملزم به رعایت آن هستند، اظهار داشت: 
اگر این مراکز معیوب باشــند و تفکر معناداری در این دانشــگاه ها حاکم 
نباشد اهداف خانواده ها در حوزه آموزش و تربیت محقق نمی شود و منجر 

به نارضایتی جامعه خواهد شد.
نماینده مردم لردگان با بیان اینکه آمار اســاتید اخراجی واقعی نیست به 
شایعه سازی رسانه ها اشاره کرد و بیان داشت: در آمار منتشره اساتید برکنار 
شــده، اسامی  فردی وجود دارد که دو سال قبل بر اثر بیماری کرونا از دنیا 
رفته اســت و نام او را جزء اساتید اخراجی ذکر کرده اند این نشان دهنده 
فضاسازی رســانه ها برای ضربه زدن به اعتماد عمومی  است که باید مورد 

توجه قرار گیرد.
عضو کمیســیون داخلی کشور و شوراها با بیان اینکه هدف از شایعه سازی 
در مورد اخراج اساتید ضربه زدن به دولت است، اضافه کرد: برخی جریانات 
خاص در کشــور به دنبال ســیاه نمایی علیه دولت ســیزدهم هســتند و 
می خواهنــد از این طریق اقدامات مثبت دولت را در افکار عمومی کم رنگ 

جلوه دهند.

بررسی زنجیره ارزش نان و ارتقای بهره وری
در کمیسیون اصل نود

ایرنا- کمیسیون های مجلس شــورای اسلامی  در این هفته برای بررسی 
طرح ها و لوایح مختلف و ســؤال از برخی وزرای دولت تشــکیل خواهند 
شد و کمیســیون اصل نود مجلس بررسی عملکرد دستگاه ها در خصوص 
زنجیره ارزش نان و ارتقاءی بهره وری و بررسی نحوه ارتقای سرویس دهی 
در سامانه تصدیق الکترونیک را با حضور دستگاه های مربوطه در دستورکار 

دارد.
کمیسیون آموزش، تحقیقات و فناوری مجلس در این هفته عدم پرداخت 
به موقع مطالبات فرهنگیان و دلایل تأخیر در پرداخت حقوق اسفند ۱۴۰۱ 

آنان را با حضور مسئولان بررسی خواهد کرد.
وزیــر تعاون، کار و رفــاه اجتماعی در این هفته به کمیســیون اجتماعی 
مجلس شــورای اسلامی  خواهد رفت تا به ســؤالات ۱۸ نفر از نمایندگان 
پاســخ دهد. کمیســیون اقتصادی مجلس نیز از وزیر اموراقتصاد و دارایی 
دعوت کرده است تا گزارشی درباره نحوه تخصیص و تأمین ارز ترجیحی به 

کالاهای اساسی و وضعیت تنظیم بازار را به اعضای کمیسیون ارائه دهد.
کمیســیون امنیت ملی و سیاست خارجی مجلس در این هفته طرح الزام 
دولت به طراحی و اجرای دیپلماســی اقتصادی با رویکرد تقویت زنجیره 

ارزش در حوزه های صنعتی، تولیدی و خدماتی را بررسی خواهد کرد.
وزیر کشــور در این هفته به کمیسیون امور داخلی کشور و شوراها دعوت 
شده است تا به سؤالات ۳۰ نفر از نمایندگان مجلس پاسخ دهد. کمیسیون 
انرژی مجلس شــورای اسلامی  هم در این هفته میزبان وزیر نفت است تا 

جواد اوجی به سؤالات نمایندگان سؤال کننده پاسخ دهد.
در این هفته قرار اســت تبعات ناعدالتی در پرداخت حقوق در رشته های 
مختلف پزشــکی با حضور مســوولان وزارت بهداشــت، درمان و آموزش 
پزشــکی و سازمان برنامه و بودجه در کمیسیون بهداشت ودرمان مجلس 

بررسی شود.
تقاضای تحقیق و تفحص تعدادی از نمایندگان از وزارت ارتباطات و فناوری 
اطلاعات با حضور عیســی زارع پور در کمیسیون صنایع و معادن مجلس 

شورای اسلامی  بررسی می شود.
وزیر نیرو در این هفته به کمیســیون عمران مجلــس خواهد رفت تا در 
خصوص تأمین آب شرب در شهرها و روستاها به اعضای کمیسیون گزارش 
دهد. همچنین قرار اســت وزیر نیرو به ســؤالات ۱۱ نفر از نمایندگان در 

مسائل مختلف پاسخ دهد.
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تسنیم- سردار محمد پاکپور، فرمانده نیروی زمینی سپاه در 
همایش سران طوایف ، مولوی ها و فرماندهان دسته های رزمی  
منطقه جنوب شرق، گفت: شرایط فضای مجازی نشان می دهد 
که دشمن حرکتی را شروع کرده که احساس ناامنی در منطقه 
به وجود آید. این احساس ناامنی از خود ناامنی بدتر است، زیرا 
این امر موجب می شود مردم و افرادی که قصد سرمایه  گذاری 
در این منطقه را دارند، احساس ناامنی و منطقه را ترک کنند.

ســردار پاکپور افزود: از ابتدای ســال تاکنون  شاهد برخی از 
تحرکات در منطقه بوده ایم به طوری که تمام عناصر ضدانقلاب، 
منافقیــن و حتــی پ.ک.ک و گروه هــای تجزیه طلب که  در 
جغرافیای دیگری از کشور فعالیت دارند، به دنبال این هستند 
که این منطقه را ناامن نشان دهند چون نظام در این منطقه در 

جهت توســعه استان تلاش می کند و برنامه های دولت در این 
استان نشان دهنده این موضوع هستند.

 نگذاریم دور پرشتاب خدمت رسانی دولت سرعتش کم شود
فرمانده نیروی زمینی ســپاه خطاب به ســران طوایف اظهار 
داشــت: نگذاریم که این دور پرشــتاب خدمت رســانی دولت 
سرعتش کم شود و یا قطع گردد و ما که در این منطقه ساکن 
هستیم مسئول تأمین امنیت اینجا خواهیم بود و شما بزرگان 
این استان هستید و می توانید خیلی تأثیرگذار باشید و از بروز 
خیلی از اتفاقات جلوگیری کنید. ماهم به شما اعتماد کردیم و 

مسئولیت تأمین امنیت منطقه را به شما داده ایم.
وی افزود: دشــمنان و بدخواهان به دنبال این هســتند که ما 
نیروهایــی را از مرکز بیاوریم و اینجا را به یک منطقه بســته 
نظامی  تبدیل کنیم و بعد روی این مسئله موج سواری کنند که 
ببینید نظام منطقه را نظامی  کرده و مسائل دیگر ولی ما نباید 
اجــازه چنین کاری را به آنها بدهیم. ما به شــما اعتماد داریم 
شــما هم قابلیت و هم پتانسیل این را دارید که امنیت منطقه 

را تأمین کنید.
فرمانده نیروی زمینی سپاه ادامه داد: ما نباید در زمین وسیعی 

که دشــمن برای ما تعریف کرده بازی کنیم. با توجه به اینکه 
شما ســاکن این منطقه هستید و اشــراف کامل اطلاعاتی بر 
جغرافیای زمین خود دارید باید جلوی بســیاری از اتفاقات را 

بگیرید.
سردار پاکپور در بخش دیگری از سخنان خود به اتفاقات اخیر 
استان اشاره کرد و اظهار داشت: چهار نفر از مأمورین راهنمایی 
و رانندگی ما را شــهید کردند درحالی که آنها صرفاً نیروهای 
اداری بودند و یا دو نفر از مأموران توزیع غذا را در منطقه تفتان 
به شهادت رساندند درحالی که مسلح نبوده و با لباس شخصی 

مشغول توزیع جیره غذایی پرسنل بودند.
فرمانده نیروی زمینی سپاه با اشاره به اقدامات و دشمنی های 
آمریــکا علیــه ملت ایــران افزود: اطــلاع دقیقــی داریم که 
آمریکایی ها با گروه های معاندی که حتی مربوط به این منطقه 
از کشــور هم نمی شوند، جلسات و ارتباطاتی برقرار کرده و در 

حال برنامه ریزی برای ناامنی در این منطقه هستند.
وی ادامه داد: وضعیتی که آمریکایی ها دارند به گونه ای اســت 
که رژیم صهیونیستی که قلب سیاست منطقه ای آمریکایی ها 
بوده، الان تنهاســت چون نگاه آمریکایی ها به جنگ اوکراین 

معطوف شده و در عراق سوریه و لبنان هم نتوانسته اند توفیقی 
کسب کنند.

سردار پاکپور گفت: آمریکایی ها در مقابله با ایران چند موضوع 
را دارند دنبال می کنند؛ نخست اینکه جمهوری اسلامی  ایران 
چه عناصر برتری سازی دارد که مانع توسعه سیاست های آن ها 
شده و اولین هدفی که به دنبال آن هستند این است که نفوذ 
منطقه ای و توان نظامی ایران را که از عوامل بازدارنده هســتند 
ســلب کنند که تاکنون نتوانسته اند و هرگز نخواهند توانست 

این کار را انجام دهند.
فرمانده نیروی زمینی ســپاه با اشاره به انزوای سیاسی آمریکا 
در منطقه و جهان تأکید کرد: شرکای اقتصادی شان یکی یکی 
دارند از آنها جدا می شــوند و احساس کرده اند که تا دیر نشده 

باید روابط سیاسی خود را با ایران سر و سامان دهند.
وی در پایان خطاب به حاضران گفت: وظیفه ما این اســت که 
صحنه را ترسیم کنیم و ببینیم چه اتفاقاتی دارد می افتد. الان 
با طیفی از تهدیدات نیمه سخت و نرم دشمن مواجه هستیم؛ 
با اتفاقاتی که در فضای مجازی رخ می دهد، به طوری که جای 

شهید و جلاد را عوض می کنند.

امیرقلی جعفری   باشــگاه خبرنگاران- حجت الاســلام 
بروجنی عضو کمیســیون کشــاورزی، آب و منابع طبیعی و 
رئیس کمیته آب مجلس شــورای اسلامی گفت: آب بحران 
فعلی ایران و دنیاست. این بحران برای ما تشدید شده، چون 
در یک اقلیم خشک هستیم لذا آب بحران آینده ما هم هست 

اگر درست آن را مدیریت نکنیم.
وی اظهار کرد: پروژه های انتقال آب حوزه ای، مشکلات فنی، 
مالی و رعایت نکردن قوانیــن و ضوابط در انتقال آب از یک 
نقطه به نقطه ای دیگر باعث شده هم در مبدأ و هم در مقصد 

بحران ایجاد شود.
 بزرگ ترین مشکل در حوزه حکمرانی آب است

نماینده مردم بروجن در مجلس بیان کرد: بزرگ ترین مشکل 
در حوزه حکمرانی آب است، چون شیوه حکمرانی مان درست 
نبود و هر جا مشــکل پیدا کردیم رفتیم سراغ تفکر سازه ای 
که از قبل داشتیم تا آب را از یک جا به جایی دیگر ببریم در 
حالی که در دنیا اول به سمت بهره وری می روند تا ببینند از 
راه های دیگر می توانند نیازشان را برطرف کنند و آخرین راه 

انتقال آب با لحاظ تمام شرایط و فاکتورهایش است.
حجت الاســلام جعفری بروجنی تصریح کرد: ما ۱۶ پروژه را 
که هفتاد درصد این پروژه ها فاکتور اصلی شان تخصیص آب 
اســت، یعنی اینکه آب را از نقطه A به نقطه B ببرد بررسی 
کردیم تا ببینیــم چقدر تخصیص دارند، امــا از وزارت نیرو 

تخصیص ندارند همچنین مجوز زیست محیطی هم ندارند و 
حالا می گوییم چرا گاوخونی و دریاچه ارومیه خشک شدند.

وی افزود: مدل توســعه ای که داشتیم و بهره برداری از منابع 
آب غلط بوده که در تحقیق و تفحص سعی کردیم مشکلات 

را نشان دهیم.
 در حوزه آب تعارض منافع بسیار بالاست

عضو کمیســیون کشــاورزی، آب و منابــع طبیعی مجلس 
اظهار کرد: امروز کشــور با فرونشست مواجه است. در حوزه 
آب تعارض منافع بســیار بالاســت و به همین دلیل معمولاً 
 قوانین را زیر پا می گذاریم، لذا کشــور را به این نقطه بحرانی 

رساندیم.
رئیــس کمیته آب مجلس تصریح کرد: توســعه هایی که در 
اطراف دریاچه ارومیه داده شده دریاچه را به این روز انداخته 
اســت. هیچ کدام از ورودی های دریاچه ارومیه آب ندارند به 
دلیل اینکه توســعه زیر کشت در اطراف دریاچه انجام دادیم 
و توســعه زیر کشت غیر مبتنی بر سند آمایش و غیرمنطقی 
باعث می شــود آبی به دریاچه نرســد البته راه نجات دریاچه 
ارومیه این نیست که آب را از یک نقطه بردارید و به دریاچه 
 ببریــد. راه نجات این اســت که ببینید مشــکل اصلی چه 

بوده است.
 پروژه های انتقال آب و سدســازی هایی که شده، چون 

مجوز نداشته لذا ترک فعل و جرم است
حجت الاسلام جعفری بروجنی اظهار کرد: آمار سد هایی که بر 
روی دریاچه ارومیه زده شده بالاست و آب را منحرف کرده و 
توسعه های زیر کشتی که در اطراف دریاچه ارومیه ایجاد شده 
دریاچه را به این روز انداخته است البته تغییر اقلیم هم داریم.
عضو کمیســیون کشاورزی، آب و منابع طبیعی مجلس بیان 
کرد: پروژه های انتقال آب و سدســازی هایی که شده، چون 
مجوز نداشــته لذا ترک فعل و جرم اســت و پرونده را به قوه 

قضاییه فرستاده ایم.
رئیس کمیته آب مجلس گفت: واردات آب از خارج مرز ها به 

دریاچه ارومیه اصلًا منطقی نیست.

صداوســیما- پس از بازدید میدانی محمــد مخبر، معاون 
اول رئیس جمهو از گمرکات شــهید رجایی و شــهید باهنر، 
جلســه ای در خصوص حل مشــکلات مربوط به ایســتایی 
 و رســوب کالا در بنادر و گمرکات کشــور به ریاست معاون 

وی برگزار شد.
مخبر در این جلسه با اشاره به زیان های ناشی از رسوب کالا 
و سوءاستفاده برخی سودجویان از فرآیند نگهداری و رسوب 
کالا ها در بنادر و اموال تملیکی کشــور، تصریح کرد: با شروع 
به کار دولت و عزم جــدی رئیس جمهور، اقدامات در زمینه 
آزادسازی و فروش اموال رسوب شده در طی سالیان گذشته 
با روش های مزایده آغاز و بسیاری از کالای اساسی مورد نیاز 
مردم روانه بازار شــد، اما به دلیل برخی پیچ و خم های اداری 
و منفعت طلبی ها، کماکان حجم بالای کالا ها اعم از وســایل 
نقلیه، لوازم خانگی، محصولات کشــاورزی و سایر کالا ها در 
بنادر رسوب شده اســت که می تواند اقتصاد و بازار کشور را 

دچار اختلال کند.
 حجم بالای کالا های رسوب شده در بنادر و گمرکات به 

هیچ عنوان قابل قبول نیست
وی با بیان اینکه حجم بالای کالا های رســوب شده در بنادر 
و گمرکات به هیچ عنوان قابل قبول نیســت، افزود: برگزاری 
چنین جلســاتی در کنار بازدید هــای میدانی مدیران دولتی 
می توانــد در خالی کردن هرچه ســریع تر انبار های گمرکات 
و بنادر جهت ورود به چرخه اقتصادی کشــور کمک شایان 

توجهی کند.
معــاون اول رئیس جمهور در این جلســه که با حضور وزرای 
جهاد کشــاورزی، صنعت معدن و تجارت، بهداشت درمان و 
آموزش پزشکی، راه و شهرســازی، رئیس کل بانک مرکزی 
و همچنین رؤســای دســتگاه های مربوطه دولتی و نظارتی 
برگزار شــد، تأکید کرد: برای تسریع در روند ترخیص کالا ها 
باید دســتگاه های مربوطه از جمله وزارتخانه های بهداشت و 
درمان و جهاد کشاورزی امکانات و تجهیزات فوری برای انجام 
آزمایشات و بازرســی ها در مبادی گمرکی را فراهم کنند تا 
نیازی به ارسال و بررسی نمونه های آزمایشگاهی و کالا ها در 

پایتخت نباشد.
مخبر بر ضرورت ثبت ســفارش کالا ها توسط وزارتخانه ها و 
دســتگاه های دولتی پس از تخصیص ارز تأکید کرد و گفت: 
باید دســتگاه های نظارتی و وزارتخانه هــای مربوطه هر چه 
ســریع تر وضعیت اختصاص ارز به برخی شــرکت ها پیش از 

ثبت سفارش را بررسی و گزارش نمایند.
همچنیــن معــاون اول رئیس جمهور در این جلســه رئیس 
سازمان اســتاندارد، رئیس سازمان جمع آوری و فروش اموال 
تملیکی و رئیس سازمان توسعه و تجارت ایران را مأمور کرد تا 
در یک روز آینده با حضور در گمرکات شهید رجایی و شهید 
باهنر برنامه ریزی لازم را برای ترخیص کالا های رســوبی در 

حداقل زمان ممکن انجام دهند. 
وی در خصوص ســامان دهی مدیریت بنادر نیز دستور داد با 
هماهنگی وزرای راه و شهرسازی، صمت، بهداشت و درمان، 
جهاد کشاورزی و رؤسای سازمان ملی استاندارد و اموال تملیکی 
 پیشــنهادی در خصوص »مدیریت و ساماندهی واحد بنادر« 

ارائه شود.
در این جلسه مقرر شد ســازمان حمایت از مصرف کنندگان 
و تولیدکنندگان مطابق پیشــنهاد سازمان بنادر درباره تعرفه 
ارائه خدمات در گمرکات به نحوی بررســی و قیمت گذاری 
کنــد که نگهداری طولانی مــدت کالا برای صاحبان کالا در 
بنــادر اقتصادی نباشــد و وزرای صمت و راه و شهرســازی 
 پیشــنهاد تعرفه گــذاری پلکانــی را بررســی و بــه دولت 

ارائه کنند.

فرمانده نیروی زمینی سپاه: 

از طرح آمریکا برای ناامن کردن شرق کشور اطلاع دقیق داریم

رئیس جمهور:

کشورهای توسعه یافته به محیط زیست ضربه می زنند
 آیت ا... ســید ابراهیم رئیسی، رئیس جمهور در 
اجلاس بین المللی مقابله با توفان های ماســه و 
گرد و غبار گفت: دغدغه محیط زیســت دغدغه 
عمومی  اســت و مربوط به یک اقلیم یا کشــور 
خاصی نیست. آلاینده ها، گردو غبار و توفان های 
شن و ماســه و خطراتی که برای امنیت غذایی 
برای جان انســان ها و محیط زیست وجود دارد 
همه کشــورها و دغدغه منــدان را برای حفظ 

محیط زیست به هم فکری وا می دارد.
 دولت ها خود را موظف به احترام به قانون 

طبیعت بدانند
رئیس جمهور تصریح کرد: آنچه در مورد پدیده 
گرد و غبار و حفظ محیط زیســت لازم اســت 
بدانیم آن اســت که خداوند متعــال قوانینی را 
در طبیعــت قرار داده؛ ضمن اینکه بشــر از آب 
و خاک بهره برداری می کند باید به قوانین حاکم 
بر طبیعت نیز احترام بگذارد اگر قانون حاکم بر 
دریاها و جنگل ها و محیط زیســت شکسته شد 

خطرش برای همه موجودات است.
وی بــا بیان اینکه شــناخت قوانیــن حاکم بر 
طبیعت مهم اســت و هم احترام به قانون حاکم 
بر طبیعــت اهمیت دارد، افزود: حافظان محیط 
زیســت، همه دولت ها و سازمان های بین المللی 
خود را برای کشــف و احترام و نشکســتن این 

قوانین موظف بدانند.
 کشورهایی هستند که فقط به توسعه یافتگی 

صنعتی خودشان توجه دارند
رئیســی تصریح کرد: پدیده گرد و غبار از کجا 
پدید می آید؟ یکی از علل آن خشکسالی است، 
موضوع مدیریت بر منابع آبی و مصرف بســیار 
مهم اســت یکی از علل گســترش گرد و غبار 
بدون تردید اســتفاده نادرســت، غیرصحیح و 
ناعادلانه از منابع آبی اســت که می تواند از علل 
گرد و غبار باشد. کشــورهایی هستند که فقط 
به توسعه یافتگی صنعتی خودشان توجه دارند. 
یکی از مســائلی که بشر مبتلا به آن شده است 
نگاه کشــورهای توسعه یافته اســت که بدون 
توجه به محیط زیســت فقط به توسعه صنعتی 
و ابزار نظامی خودشان توجه می کنند. این یکی 
از ظلم هایی اســت که به بشــر و محیط زیست 

می شود.
وی افزود: کشورهای توسعه یافته یا کشورهایی 
که فقط خودشان و منافعشان را می بینند و فقط 
توسعه صنعتی را مدنظر دارند بدون نگه به حفظ 
محیط زیست؛ دریا، خشــکی، آب و خاک را با 
اقداماتشــان تهدید می کنند و این ظلمی  است 

که نظام سلطه به بشریت می کند.
 برای قطعنامه های زیســت محیطی باید 

ضمانت اجرا وجود داشته باشد
رئیس جمهــور تصریــح کرد: راهــکار حل این 
مشــکل، همفکری، همگرایی و مشــارکت در 
ایــن درد مشــترک و پیدا کــردن درمان های 
مشترک است؛ قطعنامه های سازمان ملل صادر 
شده اســت، سازمان های منطقه ای و بین المللی 
اقداماتی کرده اند که نسبت به آنها باید قدردان 
بود اما کشورهای توســعه یافته یا سلطه گر که 
فقط به قدرت صنعتی و نظامی  خودشــان فکر 
می کنند چــه میزان به ایــن قطعنامه ها توجه 
کرده اند؟ برای قطعنامه های زیست محیطی باید 

ضمانت اجرا وجود داشته باشد.
رئیســی گفت: اگر ضمانت اجرا وجود نداشــته 
باشــد صاحبان قدرت فقط به دنبــال افزایش 
قدرت خودشان هســتند و محیط زیست را به 

خطر می اندازند.
از نکاتی که بایــد حتماً به آن فکر کرد ضمانت 

اجــرای قطعنامه های ســازمان ملل اســت که 
فقط با پشــتوانه قدرت یا پول افــرادی نتوانند 
قطعنامه هــا و تصمیماتی که به نفع عموم مردم 

است را نقض کنند.
وی افزود: حضور قریب به ســی کشــور و بیش 
از ۱5 ســازمان منطقــه ای و بین المللی در این 
نشست نشان دهنده احساس مشترک از سوی 
کشــورها وســازمان های بین المللی برای حفظ 
محیط زیست اســت که نســبت به آن تقدیر 
و تشــکر دارم. این احســاس خوبی اســت که 
شــما را برای هم اندیشــی و کار مشترک برای 
حفظ محیط زیســت گرد هم آورده است. این 
همگرایی باعث می شــود که کشورهای توسعه 
یافته فقط با نگاه اقتصادی به مســائل مشترکی 
که برای بشــریت است نگاه نکنند. منافع مردم 
 حفظ محیط زیست امر بســیار ضروری و قابل 

توجه است.
 حفظ محیط زیست نباید تحت تأثیر مسائل 

سیاسی باشد
رئیس جمهور تصریح کرد: حفظ محیط زیست 
هم نباید تحت تأثیر مســائل سیاسی باشد اگر 
غیر از این باشــد و تحت تأثیر مسائل سیاسی 
و تعارفات معمول دیپلماســی قرار بگیرد ره به 
جایی نمی برد. این اقدام یک اقدام بشری است 
برای حفظ محیط زیست باید خارج از تعارفات 

سیاســی و دیپلماسی به یک موضوع مشترک و 
مهم اندیشه و عمل کرد.

 توسعه آری، به خطر انداختن محیط زیست 
هرگز

رئیسی گفت: در قانون اساسی جمهوری اسلامی 
 ایران هرگونه توسعه یافتگی فرع بر حفظ محیط 
زیست شناخته شده است؛ صنعتی که می خواهد 
پیشرفت کند باید نگاه زیست محیطی را در آن 
در نظر گرفت. لذا توسعه آری؛ به خطر انداختن 
محیط زیســت هرگز. این اصلی اســت که در 
قانون اساسی ما به رسمیت شمرده شده است و 
همواره مورد توجه فعالان اقتصادی و کارآفرینان 
قرار داشته و باید قرار داشته باشد؛ البته محیط 
زیســت هم باید برای توســعه توجه خودش را 
داشته باشد تا هم توســعه صورت بگیرد و هم 
محیط زیســت به خطر نیفتد؛ این دو در کنار 

یکدیگر قابل توجه است.
وی افزود: مســئله مربوط به یک اقلیم، کشــور 
یا منطقه نیســت موضوع مشــترکی است که 
همه باید به آن اندیشــه کنند و نگاه مشــترک 
می خواهد. پیشــنهاد من به این نشســت نگاه 
مشترک به دور از هرگونه شائبه های سیاسی و 
دیپلماســی متعارف و معمول است باید به این 
مشکل مشترک فکر و راهکارهایی اندیشه شود.

رئیس جمهور تصریح کرد: در این رابطه استفاده 
از مراکــز علمی  و تحقیقاتی بســیار تأثیرگذار 
اســت مراکز علمی  ما بسیارکار کردند و در این 
قضیه صاحب نظر هســتند بــه نظر من یکی از 
پشتوانه های بسیار مهم تصمیمات می تواند کار 
علمی  مراکز پژوهشــی ما باشد حاضریم در این 
رابطه تجربیات و دریافت های علمی  مان را با همه 

کشورها به اشتراک بگذاریم.
 تأسیس صندوق پشتیبانی از اقدامات اجرایی 

حفظ محیط زیست
وی با اشــاره به لزوم پشــتوانه مالی برای انجام 
این اقدامات افزود: کشورهایی که در این رابطه 
باید با هم همکاری کننــد می توانند صندوقی 
را تأســیس کنند به عنوان صندوق پشــتیبانی 
اقدامات اجرایی تا همه کشورها مساعدت کنند 
و کار به خاطر مســائل مالی دچار وقفه نشــود 

صندوق مشترک بین کشورها می تواند پشتوانه 
خوبی بــرای اجرای تصمیمــات حفظ محیط 
زیســت و مقابله با گردو غبار و توفان های شن 

و ماسه و... باشد.
 هر توسعه ای فرع بر محیط زیست است

رئیس جمهور تصریح کرد: این اقدامات نیازمند 
پیوســت فرهنگی و رســانه ای است یعنی همه 
باید در این رابطه همکاری کننند. به پیوســت 
رســانه ای و فرهنگی و فرهنگ ســاز نیاز است. 
فرهنگ ســازی در این رابطه بسار اهمیت دارد 
و مشــخص می شود هر توسعه ای فرع بر محیط 
زیست اســت. رئیســی با بیان اینکه نسبت به 
منابع آبی باید توجه و مدیریت شــود، گفت: در 
مناســبات جهانی حتماً یک جانبه گرایی امری 
اســت که به حفظ محیط زیست ضربه می زند 
و نگاه نابرابر و غیرعادلانه در مناســبات جهانی 
حفظ محیط زیســت را در خطــر قرار می دهد. 
در این رابطــه معتقدیم باید برای حفظ محیط 
زیســت کار ترویجی انجام داد و شــرط حفظ 
محیط زیســت اقدامات ترویجی و تبیینی است 
که در همه حوزه ها شــرط موفقیت برای حفظ 

محیط زیست خواهد بود.
رئیس جمهــور تصریح کرد: بــا کارهای خوبی 
که تاکنون انجام شــده اســت خصوصاً نشست 
قبل که در تیرماه صورت گرفت و با مشــارکت 
خوبی که کشــورها و سازمان های بین المللی در 
این نشســت دارند و با هم اندیشــی و همکاری 
که بین ســازمان های بین المللی و کشــورهای 
مختلف صورت می گیرد؛ خصوصاً در این رابطه 
که سازمان ملل هم اعلام همکاری و پشتیبانی 
کرده اســت با قید اینکه متوقــف به قدرت ها و 
ثروت ها نشــود و این کار به عنوان یک ضرورت 
زیســت محیطی و ضرورتی بــرای حفظ جان 
انســان ها قلمداد شــود؛ معتقدم می تواند کار 
مفیــد و مؤثری باشــد. امیــدوارم اقداماتی که 
انجام می شود و هم اندیشــی ها و هم گرایی ها و 
تصمیمات خوبی که در این جلسه اخذ می شود 
موجب حفظ محیط زیســت شود که امر بسیار 
ضروری اســت برای منطقه ما و همه مناطق در 

جهان است.

رئیس کمیته آب مجلس:

انتقال آب از یک نقطه به نقطه ای دیگر برای کشور 
بحران ایجاد کرده است

 واردات آب برای احیای دریاچه ارومیه منطقی نیست

معاون اول رئیس جمهور:

رسوب کالا ها در بنادر و گمرکات، اقتصاد کشور را 
دچار اختلال می کند



مدیرکل میراث فرهنگی، گردشگری و صنایع دستی 
فارس خبر داد:

آغاز پروژه مرمت و مقاوم سازی آرامگاه سعدی
محســن نژاد،  مؤیــد  ســید   
فرهنگی،  میــراث  مدیــرکل 
و صنایع دســتی  گردشــگری 
اســتان فارس از آغــاز پروژه 
مرمت و مقاوم ســازی آرامگاه 
ســعدی خبر داد. محسن نژاد 
وصیانت  به منظور حفظ  گفت: 
از بنــای ارزشــمند آرامــگاه 
ســعدی شــیرازی عملیــات 
مرمــت و مقاوم ســازی ایــن 

بنای شــاخص تاریخی با بهره گیــری از تیم باتجربه و متخصص مرمت 
اســتان فارس آغازشــده اســت. مدیرکل میراث فرهنگی، گردشگری 
و صنایع دســتی اســتان فارس افزود: در این پروژه با بررســی علمی  و 
کارشناســی و تهیه طرح مرمتی و بررسی در شورای فنی اداره کل و با 
بهره گیری از نظرات متخصصین، مشکلات استحکامی  این بنای تاریخی 
احصاء و پس از تخصیص اعتبارات لازم هم اکنون عملیات مرمت آرامگاه 
آغاز گردیده است. محسن نژاد افزود: اعتبار اختصاص یافته به این پروژه 
بیش از ۱۱ میلیارد ریال اســت و در طی این عملیات تعمیرات، مرمت 
و مقاوم سازی کالبد اصلی و ســنگ نماهای داخلی و خارجی پیرامون 

مقبره در دستورکار قرارگرفته است.

نماینده شیراز و زرقان در مجلس:
مجلس به دنبال تضعیف کانون وکلا نیست

ابراهیم عزیزی، نماینده مردم شیراز و زرقان در مجلس شورای اسلامی 
در جلســه با اعضای هیئت رئیســه کانون وکلای دادگســتری فارس و 
کهگیلویه وبویراحمد، با اشاره به اعتراض کانون در مورد قانون مجوزهای 
کســب و کار گفت: با توجه به گزارش کمیسیون تلفیق، کانون وکلای 

دادگستری پیشنهادات خود را در خصوص قانون مجلس ارائه کند.
 عزیزی با بیان اینکه پیشــنهاد کانــون وکلا برای اصلاح قانون باید در 
قالب لایحه یا طرح مطرح شــود، افزود: در راستای حفظ منافع مردم و 
کانون، اگر پیشنهادی اســت، کانون می تواند ارائه دهد و هنوز فرصت 

برای برخی اصلاحات وجود دارد.
نایب رئیس اول کمیسیون امنیت ملی و سیاست خارجی مجلس شورای 
اسلامی در عین حال اضافه کرد: کانون وکلای دادگستری یک ظرفیت 
بســیار خوب برای قوه قضاییه اســت و مجلس در صدد تضعیف کانون 

نیست اما اگر پیشنهاد سازنده ای ارائه شود، استقبال می کند.
عزیزی با اشاره به گزارش کمیسیون تلفیق برنامه هفتم در مورد لایحه 
دولت بیان کرد: برای ثبت پیشــنهاد روی برنامه تا چهارشــنبه همین 
هفته فرصت اســت و کانون وکلای دادگســتری می توانند پیشنهادات 

خود را ارائه دهند.

مدیرعامل آبفا شیراز عنوان کرد:
 تکمیل عملیات اجرایی شبکه آبرسانی

 روستای چنار فاریاب
مدیرعامل  بهــروزی،  بهمــن 
آبفا شــیراز از تکمیل عملیات 
اجرایی خطوط انتقال و شبکه 
فاریاب  روستای چنار  آبرسانی 
در دهســتان کوهمره سرخی 

بخش ارژن شیراز خبر داد. 
بهروزی گفت: برای روســتای 
چنار فاریاب که تا پیش از این 
تحت پوشش این شرکت نبوده 
و از آب چشمه محلی مشروب 

می شده، هم اکنون دو کیلومتر شبکه داخلی و ۵/۴ کیلومتر خط انتقال 
اجرا شده است و در یک ماه آینده به طور کامل مورد بهره برداری قرار 
می گیــرد.  وی افزود: با اتمام این پروژه که با بالغ بر ۱۱۰ میلیارد ریال 
اعتبار به نتیجه رســیده است، جمعیت ۵۰۰ نفری این روستا از نعمت 

آب آشامیدنی سالم بهره مند می شوند.

 شهردار منطقه 11 خبر داد:
بهسازی محلاتی که در فصل بارندگی با نابسامانی 

روبه رو می شوند

 علی فراشــائیان، شهردار منطقه ۱۱ شیراز از استمرار آسفالت ریزی و 
روکش آسفالت گذرگاه های سطح این منطقه خبر داد.

فراشائیان گفت: با هدف ارتقای کیفی و بهسازی گذرگاه ها و در راستای 
زدودن موانــع حرکتی پیش روی خودروها و روان ســازی رفت و آمد 
شهری، روکش آسفالت کوچه 8 خیابان طوبی و کوچه ۵ خیابان طلاب 
به بزرگی 2۰۰۰ متر مربع از ســوی معاونت عمرانی شهرداری منطقه 
یازده انجام شــد. شهردار منطقه یازده با اشــاره به پیگیری برنامه های 
عمرانی و خدماتی گوناگون مانند زیرســازی و روکش آســفالت افزود: 
بیشتر گذرگاه های این منطقه که نیاز به زیرسازی و یا روکش آسفالت 
دارند، شناســایی شده اند و بهسازی و ســامان دهی آنها به نوبت انجام 
خواهد شد. فراشــائیان گفت: در برنامه ریزی های خود تلاش می کنیم 
محلاتی که کوچه و پس کوچه های آن در فصل بارندگی با نابســامانی 

روبه رو می شوند در اولویت بهسازی قرار داده شوند.

رئیس پلیس فتا فارس تشریح کرد:
برداشت 8 میلیارد رمز ارز از کیف پول دیجیتال 

شاکی
سرهنگ امیرحسین ســلیمانی، رئیس پلیس فتا اســتان از شناسایی 
مردی 32 ســاله که اقدام به برداشت غیرمجاز 8 میلیارد ریال رمز ارز 
از کیف پول دیجیتالی شــاکی کرده بود، خبر داد. ســرهنگ سلیمانی 
اظهار داشت: در پی شکایت مردی ۵۰ ساله مبنی بر برداشت غیر مجاز 
رمزارزهــای وی از کیف پــول دیجیتال خود، موضوع در دســتورکار 
کارشناســان پلیس فتا قرار گرفت. وی ادامه داد: شــاکی بیان داشت 
چندی پیش متوجه شــده اســت که در چند دسترسی  غیرمجازکه به 
حســاب رمز ارز ایشان توسط فردی ناشــناس پیدا شده است، مبلغ 8 
میلیــارد ریال رمز ارز از کیف پول دیجیتالــی وی به صورت غیرمجاز 
برداشت شده است. این مسئول گفت: کارشناسان پلیس فتا با اقدامات 
فنــی و تخصصی موفق شــدند متهم را مورد شناســایي قراردهند و با 
هماهنگی مقام قضایی وی را در یکی از محله های شهر شیراز دستگیر 
کننــد. رئیس پلیس فتا اســتان فارس با بیان اینکه طی بررســی های 
بیشــتر مشخص شــد متهم تعمیرکار موبایل بوده است و هنگامی  که 
شــاکی گوشــی موبایلش را برای تعمیر در اختیار ایشان قرار داده بود 
وی توانسته به کیف پول دیجیتالی شاکی دسترسی پیدا کند، گفت: در 
ابتدا متهم منکر هرگونه اقدام مجرمانه شد، ولی با مواجهه به مستندات 

و ادله دیجیتالی لب به اعتراف گشود.
این مقام ســایبری ضمن اشــاره به ایــن موضوع که شــهروندان در 
صورت خرابی و تعمیر تلفــن همراه خود حتما به تعمیرکارهای معتبر 
موبایل مراجعه کنند، گفت: شــهروندان بهتر است به منظور پیشگیری 
از هرگونــه دغدغه خاطر نســبت به خرید رمــز ارز و نگهداری آن در 
کیف هــای الکترونیکی خود، ابتدا دانش و آگاهی خود را بالا ببرند و از 
ذخیره رمز های عبور و نام کاربری ۱2 کلمه ای روی گوشــی های خود 
اکیداً خــودداری کنند و در تراکنش های انتقال از صرافی ها از رمز های 

یک بار مصرف ایمیلی استفاده کنند.
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سرویس مدارس؛ خان مهم تحصیل 
 25 شهریورماه آخرین مهلت  نام نویسی برای سرویس مدارس

 هزینه ها در اقساط 40،40 و 20 درصدی است

 کمتر از ۱3 روز دیگر تا بازگشایی مدارس و آغاز 
سال تحصیلی ۱۴۰2 - ۱۴۰3 باقی مانده است. 
امسال شــاهد حضور پررنگ تر مدیریت شهری 
در آماده ســازی فضای شهری با محوریت محیط 
شهر شــاد برای تربیت شهروندان مسئولیت پذیر 
هســتیم. تعاملی که مابین مدیریت شــهری و 
آموزش و پرورش در حال شــکل گرفتن اســت 
از نگاه فرهنگی مجموعه حاکم بر شــیراز، شهر 
فرهنگ شــهروندی و ایجاد یک مدیریت شهری 
خبر می دهد. این عملکرد باعث شد روز گذشته 
وزیر آموزش وپرورش با تمجید از اقدام شهرداری 
و شورای اسلامی شهر شیراز و آموزش و پرورش 
اســتان برای هم افزایی جهت بازگشایی مدارس، 
از مدیرکل آموزش وپرورش استان خواست تا در 
اولین جلسه مشــترک با مدیران کل کشور، این 

حرکت را به عنوان الگو در کشور تبیین نماید.
سید ابراهیم حسینی، رئیس شورای اسلامی شهر 
شیراز نیز در این نشست مشترک بیان کرد: سند 
تحول آموزش وپرورش در حالی باید با مشارکت 
همه دســتگاه ها مطابق قانون اجرا می شد که با 
وقفه ای ۱2 ســاله مواجه بود. بنا به اظهار ســید 
ابراهیم حســینی؛ قانون مدیریت واحد یکپارچه 
شــهری نیز در پروســه معطلی قرارگرفته است. 
این مقام ارشــد پارلمان شهری شیراز با اشاره به 
کلیدواژه شــهردار شیراز مبنی بر ارتقای فرهنگ 
شهروندی مبنی بر تربیت، اضافه کرد: کلیدواژه ای 
که شــهردار کلان شهر شیراز به آن معتقد است، 

تربیت شــهروند خوب اســت؛ همان گونه که در 
نظام اســلامی نیز بــر این باوریم کــه نظام جز 
»تربیــت« وظیفه ای دیگر نــدارد؛ پس این یک 
فرصــت مغتنم بــرای آموزش وپرورش اســت و 
اعضای شورای اسلامی شهر شیراز نیز در این باره 
همراهی کافی را دارند. شهردار کلان شهر شیراز 
نیز در این نشست ابراز امیدواری کرد: تصمیمات 
اتخاذ شــده در این نشســت، برای دانش آموزان 
اثربخش باشــد. محمدحسن اسدی با بیان اینکه 
امسال وضعیت آموزش وپرورش و دانش آموزان در 
شیراز نسبت به سال های گذشته متفاوت خواهد 
بود، گفت: امسال وظیفه همه دستگاه هاست که 

در آستانه ســال تحصیلی حامی و کمک کننده 
آموزش وپرورش باشند. شهردار کلان شهر شیراز 
تأکید کرد: باید اهمیت فرارســیدن اول مهرماه و 
سال تحصیلی جدید برای همه دستگاه ها تبیین 

شده باشد.
او خاطرنشــان کرد: برخی اقدامات شــهرداری 
از جملــه ســرویس مــدارس فرآینــدی مداوم 
محســوب می شــود که پس از دو سال آموزش 
مجازی و کرونا، در ســال گذشــته بــا افزایش 
قیمت مواجه شــد و امســال تلاش خواهد شد 
تــا در کنــار آموزش وپرورش حرکــت کنیم و 
دانش آموزان، سالی بانشــاط و با امکانات بهتر را 

تجربه کنند. شهردار کلان شهر شیراز از استفاده 
 خدمات رایــگان مترو بــرای دانش آمــوزان به 
مدت 3 تا ۴ هفته ابتدایی ســال تحصیلی خبر و 
داد و گفت: لایحه این مهم تقدیم شورای اسلامی 

شهر شیراز شده است. 
 آسفالت معابر مدارس مناطق محروم 

اســدی ادامه داد: از آنجا که در شــهر شــیراز 
جهش آســفالت به ویژه در معابر مناطق محروم 
با عرض کم آغاز شــده است، مدارسی که دارای 
آسفالت نامناســب و کوچه های خاکی است، نیز 
در دســتورکار قرار گرفته و به زودی مجوز آن از 

شورای اسلامی این کلان شهر اخذ خواهد شد. 
 حفظ عنوان ویژه شهر شیراز

 او در بخش دیگری از ســخنان خود عمده ترین 
مسئولیت شهرداری در مسئله فرهنگ را فرهنگ 
شهروندی عنوان کرد و افزود: فرهنگ شهروندی 
تنها از مدرســه و پیش دبستانی و دبستان شکل 
می گیرد و برای ارتقای الگوی فرهنگ شهروندی 
در کلان شهر شیراز نیازمند الگوهای تخصصی در 
این زمینه هستیم، چراکه کلان شهر شیراز دارای 
یک عنوان ویژه است و باید آن را حفظ و تقویت 

کرد.
شــهردار کلان شــهر شــیراز همچنین با بیان 
اینکــه بازدید از پروژه  هــای عمرانی نظیر مترو، 
گردشــگری و... می تواند الگوآفرین باشد، گفت: 
در راســتای ارتقای هویت بخشــی دانش آموزان، 
آماده سرویس دهی به معلمان و دانش آموزان در 

پروژه های شهری هســتیم و در صورت موافقت 
شــورا، لایحه ای در این خصوص تقدیم خواهیم 
کرد. اســدی با تأکید بر ایــن نکته که معتقدیم 
ســرمایه گذاری بــر روی دانش آمــوزان به ویژه 
دانش آموزان مقطع ابتدایی ســرمایه محســوب 
می شــود که نتیجه آن را در مقاطع کوتاه، میان 
و بلندمدت به شرط استمرار خواهیم دید، گفت: 
ساخت یک ســاختمان گاهی 2 تا 3 سال زمان 
می  برد اما برای ساخت آینده یک کشور شاید 2۰ 
سال زمان نیاز داشته باشــیم، پس برای تربیت 
ســرمایه اجتماعی آینده باید اقدامات تخصصی 
کرد. رضا محمدیان، رئیس کمیسیون حمل ونقل، 
ترافیک و عمران شــورای شــهر شــیراز گفت: 
مدیریت شــهری فعلی کلان شــهر شیراز معتقد 
به ســرمایه گذاری فرهنگی - اجتماعی اســت و 
آموزش وپرورش باید از این فرصت اســتفاده کند 
که به عنوان نمونه؛ رصدخانه های معلم و باغ های 
خانواده و... قابل توســعه اســت و بــا این قبیل 
موضوعات می توان شاهد شکوفایی بیشتری بود. 

مدیــرکل آمــوزش و پرورش اســتان فارس نیز 
تصریح کرد: برای رســیدن بــه آموزش وپرورش 
مطلــوب بایــد مدیریت شــهری و آمــوزش  و 
پــرورش کنار هم قــرار بگیرند و بــا این تعامل 
 می توان روحیــه امید و امنیت بــه خانواده های 
دانش آموزان  تزریق شــود تا آن ها با روحیه شاد 

وارد مدرسه شوند.
ghazanfari@sobhannews. ir 

 از چند روز گذشته ثبت نام 
مــدارس  ســرویس  برای 
آغاز شــده است تا با شروع 
ســال تحصیلی از شــنبه 3 مهرماه حدود ۵۰ درصد از 92۰ 
هزار دانش آموزان اســتان فارسی بدون کمترین مشکلی سال 
تحصیلی را آغاز کنند. هر چند که امیدواریم با در نظر گرفتن 
تمام تمهیدات این موضوع تنها یک آرزو برای مهر با بی مهری 
ســرویس مدارس نباشد.در ســال تحصیلی گذشته به دلیل 
کمبود خودرو و عدم اطلاع رســانی به موقع از سوی آموزش 
و پرورش تا سه هفته ابتدایی مهرماه همچنان مشکلات تردد 

دانش آموزان باقی مانده بود. 
وقتی ثبت نام با طرح آدرس منزل مغایرت دارد!

 یکی از مشــکلات که از هم اکنون نیاز است مسئولان آموزش 
و پرورش و شــهرداری به آن دقت نظر بیشتری داشته باشند 
تأمین ســرویس برای مدارس ناحیه یک و دو است که بعضاً 
دانش آموزانی ثبت نــام کردند که منازل آنها براســاس طرح 
آدرس نیســت و محل زندگی و مدرسه فاصله مکانی متفاوتی 
دارد و حتی ممکن اســت این دانش آموزان را با مشکل مواجه 
نماید. در مهر ماه سال گذشته برخی از مسئولان معتقد بودند 
عــدم اجرای طرح آدرس در برخی از مدارس موجبات کمبود 
ســرویس ایاب و ذهاب را فراهم کرده اســت و قرار نگرفتن 

منزل برخی دانش آموزان در محدوده آدرس مدرسه مشکلات 
فراوانی را برای این مدارس به وجود آورده است.

 تکلیف جاماندگان چیست؟
از ســوی دیگر دانش آموزانی که بعــد از مهلت ثبت نام برای 
ســرویس مدارس اقدام به نام نویسی در مدارس کردند تکلیف 
ایــن افراد چیســت در حالی که آخرین مهلــت قانونی برای 
برخوداری از سرویس مدارس 2۵ شهریور ماه اعلام شده است. 
این ها مواردی اســت که باید از هم اکنــون تدابیری برای آن 
اندیشــده شود تا مهر را بدون نامهربانی سرویس مدارس آغاز 
کنیم.  براساس آنچه اعلام شــده است 92۰ هزار دانش آموز 
فارســی در بیــش از ۴۵ کلاس درس در قالب هشــت هزار 

مدرسه سال تحصیلی خود را از سوم مهرماه آغاز می کنند.
شــروع کرایه از 4میلیون و 48 هــزار تومان تا بیش از 

7 میلیون تومان
 همچنین رئیس اداره انجمن اولیا و مربیان آموزش و پرورش 
فارس حشــمت ا... وفایی افزود: بر این اساس سرویس مدارس 
به پنج گروه دســته بندی شده اند که نرخ استفاده از آنها برای 
دانش آموزان بســته به نوع خودرو برای یک کیلومتر از چهار 
میلیــون و ۴8 هزار تومان تا هفت میلیون و 398 هزار تومان 
متغیر است و هزینه مسافت بیشتر نیز به آن افزوده می شود. 

وی اضافــه کــرد: میزان ۱۰ درصد به نرخ ســرویس مدارس 
واقــع در طرح مصوب محدوده ترافیک شــهر شــیراز اضافه 
می شــود، میزان پنج درصد نیز به نرخ مصوب خدمات حمل 
و نقل دانش آموزان مدارس خاص )اســتثنایی( افزوده خواهد 
شــد. وفایی ادامه داد: این نرخ نامه برای آگاهی مردم بر روی 
ســامانه https://shirazs.org قرار گرفته و به شــرکت های 
پیمانکار ســرویس های مدارس نیز ابلاغ شــده تا مبنای کار 
قــرار گیرد. وی با بیان اینکه والدیــن دانش آموزان می توانند 
نرخ مصوب ســرویس مدارس را در بخش نرخ نامه ســرویس 
مــدارس ۱۴۰2 -۱۴۰3 مشــاهده کننــد، بیان کــرد: 2۵ 
شهریورماه آخرین مهلت برای نام نویسی استفاده از سروریس 
مدارس اســت و راننــدگان نیز تــا همین تاریــخ می توانند 
 برای بــه عهده گرفت ســرویس بــه شــرکت های پیمانکار 
مراجعه کننــد. رئیس اداره انجمن اولیــا و مربیان آموزش و 
پرورش فــارس تاکید کرد: والدین پس از ثبت نام ســرویس 
مــدارس از پرداخت هرگونه وجه نقد و دســتی به رانندگان 
خــودداری کننــد چراکــه دریافت هــر هزینه ای خــارج از 
https://shirazs.org خــلاف  الکترونیکــی ســامانه  درگاه 
قانون اســت. وفایی توضیــح داد: هزینه ســروریس مدارس 
از ایــن درگاه الکترونیکــی در ســه قســط ۴۰، ۴۰ و 2۰ 
درصدی در آبان، بهمن و اســفندماه از دانش آموزان دریافت 

می شــود. وی ادامــه داد: ســرویس های مــدارس تــا پایان 
 اردیبهشــت ماه بــه دانش آمــوزان خدمت رســانی می کنند. 
وفایــی گفت: تــا کنون ۱9 شــرکت پیمانــکار حمل و نقل 
دانش آموزی برای همکاری در ســال تحصیلی جدید قرارداد 
خود را ثبت کرده اند. وی افزود: هفت هزار راننده در قالب این 
شرکت های پیمانکاری برای فعالیت به عنوان سرویس مدارس 

نام نویسی کرده اند.
 ســرویس مدارس یک آیین نامه اجرایــی دارد که کارگروهی 
در ایــن آیین نامه اجرایی با عنوان کارگــروه ماده ۱8 تعریف 
شــده اســت؛ آموزش و پرورش به عنوان رئیس و شهرداری 
دبیــر این کارگروه اســت و وظایف هر نهــاد در این کارگروه 
مشخص شده است. در این آیین نامه اجرایی شهرداری موظف 
اســت که پروانه بهره برداری برای شــرکت هایی که صلاحیت 
حمــل و نقل دارند صادر و بر کار این شــرکت ها نظارت کند. 
همچنین ثبت نام و صدور کارت صلاحیت رانندگان مدارس از 
دیگر وظایف شهرداری محســوب می شود. همچنین آموزش 
و پــرورش نیز به عنوان کارفرما با شــرکت هایی که پیمانکار 
هستند، قرارداد می بندد و تضامینی هم بابت حسن انجام کار 

از این شرکت ها دریافت می کند.

رضا جاویدی، سخنگوی شهرداری شیراز در خصوص آسفالت 
معابر سطح شهر اظهار کرد: یازدهمین گام از جهش عمرانی 
کلان شهر شــیراز که از روز دوشنبه ۱۶ مردادماه جاری با ۶ 
میلیون مترمربع آســفالت و اعتبار بالــغ  بر یک هزار و 2۰۰ 

میلیارد تومان شروع شــده، طی برنامه دوساله انجام می شود. 
سخنگوی شهرداری شیراز با اعلام میزان آسفالت انجام شده 
در هفته پنجم از جهش عمرانی اعلام کرد: در هفته گذشته، 
38 هزار و ۶32 مترمربع معابر مناطق این کلان شهر به میزان 
۵ هزار و ۱9 تن آسفالت شــده است. او در ادامه به تفکیک 
جزئیات و مســاحت معابری که لکه گیــری، تراش و ترمیم، 
روکش آسفالت در معابر آسفالت قدیمی  و روکش آسفالت در 
معابر زیرسازی شــده، پرداخت. جاویدی با بیان اینکه تراش 
و ترمیم آســفالت در بولوار امیرکبیر در منطقه ۴ انجام شده 

است، گفت: لکه گیری در سطوح مناطق ۶ و 8 صورت گرفته 
اســت. این مقام حوزه ارتباطات مدیریت شهری شیراز بیان 
کرد: روکش آســفالت در معابر آســفالت قدیمی در کوچه 2 
شهید چمران و کوچه ۴ شهید بهشتی در منطقه یک، کوچه 
۵ اهلــی )کوچه 33 زند( و کوچه 2 ایثار در منطقه 2، بولوار 
ســپاه جنوبی در منطقه ۵، منشعبات شــهید کامفیروزی، 
منشــعبات شــهید اســماعیلی و کوچه 2۱ یاوران غربی در 
منطقه 9 و کوچــه 8 طوبی و کوچه ۵ طلاب در منطقه ۱۱ 

انجام گرفته است.

روکش آســفالت در معابر زیرسازی شده در لایه اول آسفالت 
لوله گــذاری دروازه قــرآن در منطقه 3، کوچــه یک زیتون 
در منطقــه ۱۰ و پروژه های عمرانی نیز طی هفته گذشــته 

انجام شده است.
سخنگوی شهرداری شــیراز گفت: طی ۵ هفته سپری  شده 
از آغــاز جهش آســفالت در یازدهمیــن گام جهش عمرانی 
کلان شــهر شیراز، 2۵۶ هزار و ۵۱۶ مترمربع از معابر مناطق 
این کلان شهر با میزان 32 هزار و 9۶ تن آسفالت انجام گرفته 

است.

سخنگوی شهرداری شیراز در پنجمین گزارش هفتگی عملیات آسفالت اعلام کرد:

 آسفالت  بیش از ۳۸ هزار مترمربع معابر طی هفته پنجم 

بهره برداری از یک پروژه پرمهر؛

»مهر با نشاط« توسط مدیریت شهری کلید خورد
 مترو برای دانش آموزان به مدت ۳ تا 4 هفته ابتدایی مهر رایگان است 

فرشــاد فرامرزی، معاون بهره برداری شرکت برق منطقه ای فارس 
بــا بیان اینکه در حال حاضر به دلیل برداشــت های بی رویه منابع 
آب های زیرزمینی در بســیاری از مناطق کشور، فرونشست زمین 
در حال وقوع اســت، افزود: این خطری جــدی برای صنعت برق 

محسوب می شود.
فرونشســت ها علاوه بر احتمال خطرات جانی برای اقشار مختلف 
جامعه، خطر بزرگی نیز برای تجهیزات برق مانند دکل های فشــار 

قوی و پست های برق است.
 فرونشست ها می تواند سبب سقوط خطوط انتقال نیروی برق شود
فرامرزی اضافه کرد: فرونشســت ها در صورتی که در فاصله نزدیک 
خطوط انتقال نیروی برق رخ دهد می تواند سبب سقوط آنها شود 
و تأمین برق را با وقفه طولانی مواجه ســازد. وقوع فرونشست در 

کنار تجهیــزات برق یا نیروگاه ها می توانــد در روند تولید، انتقال 
وتوزیع برق و نیز صادرات آن اختلال جدی به همراه داشته باشد.

 ضرورت تدوین طرح مقاوم سازی تجهیزات برق در برابر خطر 
فرونشست

وی ادامــه داد: اگرچه چالش فرونشســت زمین جدی اســت اما 
می توان با پیش بینی به موقع و اجرای برنامه های هوشــمندانه از 
کنار این خطر به ســلامت عبور کرد. فرونشســت زمین موضوعی 
اســت که نیاز بــه تمرکز ویژه داشــته و بــا توجه بــه غیرقابل 
بازگشــت بودن بخش زیــادی از فرونشســت های محتمل زمین، 
 لازم اســت اقدام شناســایی، طراحی و اجرا در دستورکار شرکت 

قرار گیرد. 
معاون بهره برداری شــرکت برق منطقه ای فــارس اضافه داد: در 
همین راســتا نیاز است طرح مقاوم سازی تجهیزات صنعت برق در 
برابر خطر فرونشســت تدوین گردد. با اجرای این طرح و افزایش 
مقاومت تجهیزات برق در برابر پدیده فرونشســت در مقابل سایر 
پدیده های طبیعی نیز قابلیت اطمینان شــبکه افزایش پیدا خواهد 
کرد. فرامرزی با ارائه پیشنهاداتی برای عبور از خطر فرو نشست ها 
گفت: اقداماتی نظیر شناســایی محل های فرونشستی که نزدیک 
تجهیزات بوده و احتمال تحــت تأثیر قرار گرفتن تجهیزات وجود 
دارد، بررســی تأثیر فرونشست بر تجهیزات، تحت پایش قرار دادن 
تجهیزات و اجرای طرح مقاوم ســازی یا تغییر مکان تجهیزات در 

دستور کار شرکت قرار گرفته است.

عقیل علیشــاهی، رئیس اداره مدارس غیردولتی آموزش 
و پرورش فارس با اعلام آغاز طرح توانمندسازی ۱۴هزار 
معلم استان تأکید کرد که هیچ معلمی  بدون انجام فرآیند 
مصاحبه تخصصی، صلاحیت هــای عمومی  و گزینش به 

مدارس غیردولتی راه نمی یابد.
عقیل علیشــاهی افزود: این فرآینــد با معرفی مدارس از 
ســوی هســته گزینش اداره کل آموزش و پرورش انجام 
می شــود و معلمان پس از دریافت تأییدیه مشغول به کار 
می شــوند. وی با اشاره به اهمیت آموزش و توانمندسازی 
معلمــان مــدارس غیردولتــی، بیان کــرد: پیش تر این 
آموزش ها کم و بیش انجام می شد، اما از امسال دوره های 
توانمندسازی معلمان با تفاهم آموزش و پرورش، دانشگاه 
فرهنگیــان، حــوزه علمیــه و صندوق توســعه مدارس 
غیردولتی به صورت منســجم برنامه ریزی شــد. رئیس 
اداره مــدارس غیردولتی آموزش و پــرورش فارس ادامه 
داد: بر این اســاس دوره توانمندســازی معلمان مدارس 
غیردولتی فارس نیز آغاز شــده و تاکنون ۱۴هزار نیروی 
معلم ابتدایی، متوسطه، مدارس استثنایی، مدیر و مؤسس 

برای گذراندن این دوره ها ثبت نام کرده اند.
علیشــاهی توضیح داد: این دوره هــا در قالب ۶ پودمان 
۶۰ ساعته طی سه ســال برگزار می شود و هر معلم پس 
از گذراندن 3۶۰ ســاعت آموزش، از دانشگاه فرهنگیان 

گواهی صلاحیت حرفه ای دریافت می کند.
 بیش از ۱7هزار معلــم در مدارس غیردولتی فارس 

فعالیت می کنند
وی با بیان این که همه معلمان فعال در مدارس غیردولتی 
باید تحت پوشــش این دوره های آموزشــی قرار بگیرند، 
تأکید کرد: پس از سه سال اگر معلمان گواهی صلاحیت 
حرفه ای دریافــت نکرده باشــند، نمی توانند در مدارس 

غیردولتی تدریس و فعالیت کنند.
رئیــس اداره مــدارس غیردولتــی آمــوزش و پرورش 
فــارس یادآور شــد: در زمــان حاضر بیــش از ۱۷هزار 
 معلــم در یک هــزار و 2۰2 مدرســه غیردولتــی فارس

فعالیت می کنند.

معاون بهره برداری برق منطقه ای فارس:

فرونشست زمین خطری جدی برای صنعت برق
محسوب می شود

رئیس اداره مدارس غیردولتی آموزش و پرورش فارس:

  هیچ معلمی  بدون گزینش به مدارس غیردولتی 
راه نمی یابد
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یک                                 شنبه 1402/06/19 بینالملل سال سی ام  شماره 46092

مناقصه گـزار: شركت گاز استان فارس
موضوع مناقصه: نصب انشعاب

1- شرح مختصر كار و محل اجراي پروژه: نصب 800 فقره 
انشعاب پلی اتیلن و فلزی به صورت مجتمع و پراكنده در 
سطح منطقه دو گازرسانی شهرستان شیراز و روستاهای 
تابعه، به روش تأمین كالا، تجهیزات و نصب توأم PC به صورت فهرســت بهایی 

)تهیه بخشی از كالا به عهده كارفرما(
2 -  مبلغ و نوع تضمین شركت در مناقصه: 

مبلغ تضمین حداقل به مبلغ  -/000/000/ 1/520  ریال مي باشــد كه باید توســط 
پیشنهاد دهنده به یكي از صورتهاي ذیل اقدام گردد.                  

الف( ضمانت نامه بانكي و یا ضمانت نامه های صادره از سوی موسسات اعتباری غیر 
بانكی دارای مجوز  از بانک مركزی جمهوری اســامی ایران كه تا سه ماه از تاریخ 

تسلیم پیشنهاد معتبر باشد.
ب( واریز وجه به شماره حساب شبا )IR 710100004101133430232891( با اخذ 

تأییدیه بر روی فیش واریزی از خزانه امور مالی شركت گاز استان فارس
3- زمان فروش اسناد  مناقصه و ارزیابی: از تاریخ 1402/06/19  لغایت 1402/06/22  

)از طریق سامانه تداركات الكترونیک دولت، حداكثر تا ساعت 19:00(
4- مهلت و محل تحویل پیشــنهادات: حداكثر تا ساعت 13:00 روز دوشنبه مورخ 
1402/07/03 دبیرخانه واحد حراســت شركت گاز استان فارس و سامانه تداركات 

الكترونیک دولت
توجه: طبق شــیوه نامه شــماره 311578- 28/1 مــورخ 93/7/5 وزارت نفت، 
مناقصه گران مي توانند پیشنهاد مالی اصاحی خود را فقط یک بار در سامانه ستاد، 
تا  قبل از شروع گشایش پاكت ها به صورت دیجیتالی در سامانه ستاد بارگذاری و 

تأیید نمایند.
5- مدت اعتبار پیشنهادها: سه ماه از آخرین موعد تسلیم پیشنهادها و این مدت 

حداكثر براي یک بار قابل تمدید مي باشد.
6- تاریخ، ســاعت و محل گشایش پاكات: روز دوشنبه مورخ 1402/07/10  ساعت 
15 : 08 ساختمان مركزي شركت گاز استان فارس - بلوار استقال – نبش خیابان 

باغ حوض – سالن وصال

7- شرایط مناقصه گر 
• داشتن رتبه تأسیسات تجهیزات یا نفت و گاز  از سازمان برنامه و بودجه كشور

• داشتن گواهی صاحیت ایمنی از اداره كار 
• داشتن ظرفیت آزاد  معادل حداقل برآورد پروژه  -/30/369/564/412  ریال(

• داشــتن تجهیزات لازم، تخصــص و توانایي فني و مالي انجــام كار مطابق با 
استانداردهاي شركت ملي گاز ایران

•  ارائه آخرین صورت های مالی حسابرســی شده در زمان انعقاد قرارداد بر اساس 
بخشنامه 63268 وزارت اقتصاد و دارایی.

8- اقدامات لازم جهت خرید اسناد مناقصه: 
1-8- ثبت نام در ســامانه تداركات الكترونیک دولت به آدرس  setadiran.ir و 

دریافت توكن
8-2 - انجــام واریــزي  به  مبلــغ -/000، 400 ریال  به حســاب شــماره 
 4001133404025447  بانک مركزی جمهوری اســامی ایران، شناسه واریز 

  )306133458292740838300000000501(
و  شماره شبا IR03  0100  0040  0113  3404  025447 از طریق سامانه تداركات 

الكترونیک دولت.
شركتهاي واجد شرایط در بند 7 جهت خرید اســناد مي توانند به سایت سامانه 
تداركات الكترونیک دولت به آدرس setadiran.ir مراجعه نمایند. پشــنهادات 
مناقصه گراني كه حداقل امتیاز قابل قبول را در ارزیابي كیفي كســب نموده اند در 
زمان ذكر شده مفتوح خواهد شــد )حداقل سه مناقصه گر(. اطاعات درج آگهي 
در وب ســایت شركت گاز استان فارس به آدرسwww.farsgas.ir و پایگاه ملي 
اطاع رساني مناقصات به آدرس http://iets.mporg.ir قابل دسترسي مي باشد.

شــماره فكس: 38209000- 38304074 - 071 روابط عمومي شركت گاز استان 
فارس- شماره تماس شركت گاز استان فارس  071-38209443-9

تاریخ درج آگهي نوبت اول: 1402/06/18                              
تاریخ درج آگهي نوبت دوم: 1402/06/19        

شناسه آگهی:1560824

- 1/م الف - روابط عمومی شرکت گاز استان فارس

نوبت دوم   چاپ آگهي مناقصه عمومي شماره 1402/64 ) يك مرحله اي (

آگهی تغییرات شرکت
آگهی تغییرات شــركت ســهامی خاص توانــا پیمانكار كیهان به شناســه ملی 
14008558110 و به شــماره ثبت 54442 به اســتناد صورتجلسه مجمع عمومی 
فوق العاده مورخ 1402/05/18 تصمیمات ذیل اتخاذ شــد به موضوع فعالیت شركت 
موارد ذیل الحاق شــد و ماده مربوطه دراساســنامه اصاح گردید. خرید و فروش 
وخدمات پس از فروش و تامین قطعات و تعمیر و نگهداری انواع كشــتی و قایق و 

اسكله های بندری تماما با رعایت قوانین و مقررات موضوعه كشور. 
شناسه آگهی:1565290

اداره کل ثبت اسناد و املاک استان فارس 
اداره ثبت شرکت ها و موسسات غیرتجاری شیراز

آگهی تغییرات شرکت
آگهی تغییرات شركت كران گستر نگین پارس سهامی خاص به شماره ثبت 802 و 
شناسه ملی 14009746930 به استناد صورتجلسه مجمع عمومی فوق العاده مورخ 
1400/07/04 تصمیم ذیل اتخاذ شــد: محل شركت به آدرس جدید: استان بوشهر، 
شهرستان عســلویه، بخش مركزی، شهر عسلویه، محله فلكه لنج، خیابان مسجد 
جامع، كوچه خیام3 ، پاک0 ، طبقه همكف كد پســتی 7511940002 تغییر یافت و 

ماده مربوطه در اساسنامه اصاح گردید. 
شناسه آگهی:1565319

اداره کل ثبت اسناد و املاک استان فارس مرجع ثبت شرکت ها 
و موسسات غیرتجاری مهر

،

ایســنا- به نقل از رادیو عمومی ارمنستان، نیکول 
پاشینیان، نخست وزیر ارمنستان روزگذشته با اولاف 
شــولتس، صدراعظم جمهوری فــدرال آلمان تلفنی 

گفت وگو کرد.
طرفین درباره تشدید بحران انسانی در قره باغ به دلیل 
انســداد کریدور لاچین، تجمــع نیروهای جمهوری 
آذربایجان در اطراف قره بــاغ و افزایش تنش در مرز 

ارمنستان و جمهوری آذربایجان گفت وگو کردند.
نخست وزیر ارمنستان بر پای بندی خود به رویکردهای 

حل و فصل همه مســائل منحصراً از طریق ابزارهای 
دیپلماتیک و در فضایی سازنده، براساس توافق های به 
دســت آمده در ۶ اکتبر ۲۰۲۲ در پراگ و در ۱۴ مه 

۲۰۲۳ در بروکسل، تأکید کرد.
صدراعظم آلمان هم خاطرنشان کرد که آماده است از 
تلاش هایی کــه با هدف برقراری صلح و ثبات در این 

منطقه است، حمایت کند.
در ادامه نخست وزیر ارمنســتان تأکید کرد که آماده 
اســت با الهام علی اف، رئیس جمهــوری آذربایجان با 

هدف کاهش تنش گفت وگوهای فوری انجام دهد.
در روزهــای اخیر تنش ها میان باکــو و ایروان دوباره 
شــدت گرفته و آذربایجان نیروها و تســلیحاتش را 
به مرز ارمنســتان و هم چنین قره باغ فرستاده است. 
نیروهای ارمنســتان هم برای دفــاع از خاک خود به 
نواحی مرزی اعزام شــده اند و طرفیــن یکدیگر را به 

تشدید تنش ها متهم می کنند.

اخبارکوتاه جهان

تسنیم- نخست وزیر عراق در دیدار اهالی 
رســانه های ایرانی در پاســخ به سؤال در 
خصوص پیگیری ترور شهیدان حاج قاسم 
ســلیمانی و ابومهدی المهندس گفت: در 
ماجرای هدف قــراردادن فرماندهان، یک 
تعدّی واضح و هتک حاکمیت عراق صورت 
گرفته و ما در پیگیری این مســئله جدی 

هستیم.
روز گذشــته هیئتــی متشــکل از اهالی 
رسانه های ایرانی با محمد شیاع السودانی، 
نخست وزیر عراق دیدار و گفت وگو کردند. 
هیئت مطبوعاتی ایران با تشکر از استقبال 
گرم السودانی از تلاش های مضاعف عراق، 
دولت و مــردم این کشــور در میزبانی از 
میلیون ها زائــر ایرانــی و خارجی اربعین 

حسینی قدردانی کرد.
این هیئت تأکید کرد: سازماندهی عظیمی 
که در ســال جاری در زیــارت اربعین امام 
حسین )ع ( شاهد بودیم، اهتمام و بالاترین 
سطح علاقه مندی به این مناسبت بزرگ را 

در دل مسلمانان بازتاب داد.
در ایــن دیدار، عبدا... )کیــان( عبداللهی، 
معاون خبر خبرگزاری تسنیم ضمن تشکر 
از تمهیدات و اقدامات خوب دولت عراق در 
زمینه برگزاری هرچــه بهتر زیارت اربعین 

حســینی)ع(، تأکید کرد کــه همکاری و 
هم افزایی رسانه ای میان ایران و عراق برای 
مقابله با دشمن مشترک و هم چنین تقویت 

اشتراکات دو کشور بسیار حیاتی است. 
عبداللهــی هم چنیــن بــه موضــوع داغ 
سردنشــدنی ترور فرماندهان شهید، حاج 
قاسم سلیمانی و ابومهدی المهندس توسط 
دولت آمریکا در خاک عراق اشــاره کرد و 
گفت: هر دو ملت عراق و ایران انتظار دارد 
که این ترور وحشــیانه دولت آمریکا غیر از 
اقداماتی که باید در میدان صورت گیرد، به 
لحاظ حقوقــی نیز باید پیگیری جدی تری 

شود. الســودانی در این باره تأکید کرد که 
پیگیــری حقوقی ترور فرماندهان شــهید 
یکی از پروژه هایی است که شورای قضایی 
و دولــت عراق پیگیر آن اســت؛ برای این 
موضوع کمیته ای با حضور بازرسان امنیتی 
تشــکیل داده ایم که تمام اطلاعات را ارائه 
می دهند و مراودات و ســفرهای زیادی در 
ایــن زمینه برای ارائه مــدارک در مجامع 

حقوقی انجام می شود.
نخســت وزیر عراق خاطرنشــان کــرد: در 
ماجرای هدف قــراردادن فرماندهان، یک 
تعدّی واضح و هتک حاکمیت عراق صورت 

گرفتــه و ما در پیگیری این مســئله)ترور 
شهیدان حاج قاسم و ابومهدی المهندس( 

جدی هستیم.
الســودانی هم چنین گفت کــه از کمیته  
قضایی مشــترک حقوقی ایران و عراق که 
در این موضوع تشکیل شده، کمال حمایت 

را انجام می دهد. 
وی در بخش دیگری از سخنان خود درباره 
حضور نیروهــای نظامی ائتلاف بین المللی 
در عــراق نیز گفت: حضور نیروهای ائتلاف 
بین المللــی کــه از ۲۰۱۴ در عراق حضور 
دارند از مســائل مهم و حساسی است که 
باید تعیین تکلیف شــود. امروز توانمندی 
امنیتی عراق در پلیس و ارتش و نیروهای 
حشد شعبی و ... به نحوی است که می تواند 

امنیت کشورش را تأمین کند. 
نخســت وزیر عراق خاطرنشان کرد: دولت 
بــه نمایندگی از تمام گروه های سیاســی 
در عراق اجــازه دارد که برای از بین بردن 
حضور رزمی ائتلاف بین المللی گفت وگو و 

آن را تدوین کند.
السودانی هم چنین اعلام کرد که وزیر دفاع 
عراق در واشــنگتن برای مذاکرات درباره 
تخلیه عــراق از نیروهــای خارجی حضور 

داشته است.

دبیركل سازمان ملل متحد: 
امیدی به پايان درگیــری اوکراين در آينده 

نزديك نیست

باشــگاه خبرنگاران- آنتونیو گوترش، دبیرکل سازمان ملل متحد 
گفت: با توجه به اینکه مسکو و کی یف برای دستیابی به اهداف خود 
به زور متوســل شــده اند، امیدی به راه حل مسالمت آمیز برای پایان 

دادن به جنگ اوکراین در آینده نزدیک وجود ندارد.
به گزارش راشــا تودی، دبیرکل ســازمان ملل متحد با اشاره به اینکه 
طرفین درگیــر در جنگ اوکراین در حال حاضــر تصمیم گرفته اند 
که درگیری را ادامه دهند، تأکید کرد: خیلی امیدوار نیســتم که در 
آینده نزدیک، راه حل مســالمت آمیزی برای پایان دادن به این جنگ 
در پیش داشــته باشیم.  اوکراین در اوایل ژوئن ضد حمله خود را در 
شــرق و جنوب این کشــور را آغاز کرد، اما هنوز هیچ دستاورد قابل 
توجهی کسب نکرده است. مقامات ارشد در کی یف از جمله ولودیمیر 
زلنســکی، رئیس جمهور این کشــور اذعان کرده انــد که ضد حمله 
نیرو های اوکراینی کُندتر از حد انتظار پیش می رود و رسانه های غربی 
 از تلفات سنگین نیرو های اوکراینی در تلاش برای نقض خطوط دفاعی 

روسیه خبر داده اند.
از سوی دیگر وزارت دفاع روسیه در اوایل این ماه اعلام کرد که کی یف 
بیش از ۴۳ هزارپرسنل نظامی و نزدیک به ۵ هزار دستگاه تجهیزات 

نظامی را از زمان شروع ضد حمله از دست داده است.

رئیس جمهور ونزوئا: 
با هدف ساختن نظم نوين جهانی به پکن آمده ام

باشگاه خبرنگاران-  نیکلاس مادورو، رئیس جمهور ونزوئلا پس از 
ورود به شهر شِنژن در جنوب چین، در حساب کاربری خود در رسانه 
اجتماعی ایکس )توئیتر سابق( نوشت که این سفر تاریخی را با هدف 
تقویت همکاری و ساختن نظم نوین جهانی به چین انجام داده است.
به گــزارش فرانس ۲۴، چیــن روابط نزدیکی با ونزوئلا این کشــور 
آمریکای لاتین دارد و مادورو رئیس جمهور ونزوئلا در این سفر خود به 
پکن با شی جین پینگ و دیگر مقام های این کشور دیدار خواهد کرد.
مائو نینگ، ســخنگوی وزارت خارجه چین در یک کنفرانس خبری 
بــا اعلام اینکه مادورو به دعوت شــی برای یک ســفر ۶ روزه که تا 
۱۴ ســپتامبر )۲۳ شــهریور( ادامه خواهد داشت به چین سفر کرده 
است، خاطرنشان کرد: پکن و کاراکاس شرکای استراتژیک همه جانبه 

یکدیگر هستند.
وی بــا بیــان اینکه در ســال های اخیــر، به لطف تعهد شــخصی 
رئیس جمهور شــی جین پینگ و رئیس جمهور مادورو، روابط چین و 
ونزوئلا در آزمون چشم انداز بین الملل در حال تحول، مقاومت کرده و 
ثابت مانده است. تأکید کرد: اعتماد متقابل سیاسی دو کشور قوی تر 

شده و همکاری های ما در بخش های مختلف عمیق تر شده است.
مائو در ادامه ســخنان خود گفت: طی این سفر مادورو، چین امیدوار 
و آماده ارتقای همکاری با ونزوئلا برای ترســیم طرحی برای رشــد 
روابط دو جانبه در دوره جدید، رساندن مشارکت استراتژیک جامع به 
سطحی نو و کمک به استقرار صلح و ثبات جهانی و هم چنین برقراری 

انصاف و عدالت در سطح بین المللی است.

ولی عهد عربستان:
 تلاش ما برای حل بحران اوکراين ادامه دارد

فارس- »محمد بن ســلمان«، ولی عهد ســعودی، روزگذشته از 
»ولودیمیر زلنسکی«، رئیس جمهور اوکراین تماس تلفنی دریافت 
کرده و با او درباره تلاش ها برای یافتن راه حلی برای بحران اوکراین 
گفت وگو کرد. طبق گزارش خبرگزاری رســمی دولت عربستان سعودی »واس«، 
زلنســکی از بن سلمان به خاطر میزبانی عربستان از نشست مشاوران امنیت ملی و 
نمایندگان برخی از کشــورها در شهر جده برای گفت وگو درباره بحران اوکراین و 

تلاش های شخصی ولی عهد در این خصوص تشکر کرد.
ولی عهد عربســتان بر حمایت کشورش از همه تلاش های بین المللی در جهت حل 
بحران اوکراین و روســیه، دستیابی به صلح و ادامه تلاش ها برای کمک به کاهش 

اثرات انسانی ناشی از درگیری تأکید کرده است.
پیش از این »ســرگئی لاوروف« وزیر امور خارجه روسیه، در انتقاد از نشست جده 
برای اوکراین تصریح کرده بود: »دوســتان ما در عربستان سعودی« به روسیه که 
دعوتی برای شرکت در نشست جده درباره اوکراین دریافت نکرده بود، اطلاع دادند 
که هدف از این نشســت متقاعد کردن همه »در مــورد بیهودگی مذاکرات بدون 
مسکو« بود. تماس زلنسکی با محمد بن سلمان، در شرایطی انجام شد که تنها چند 
روز از گفت وگوی تلفنی ولی عهد ســعودی و ولادیمیر پوتین، رئیس جمهور روسیه 
می گذرد. کاخ کرملین روز چهارشنبه، در بیانیه ای اعلام کرد که محمد بن سلمان 
در طی آن تماس تلفنی از پوتین برای حمایت از عربستان در روند پیوستن به گروه 

بریکس قدردانی کرد.

نخست وزیر عراق:

عراق در پیگیری حقوقی ترور »حاج قاسم« و »ابومهدی المهندس« بسیار جدی است

نخست وزیر ارمنستان آماده
 گفت وگوی فوری با »علی اف« است

رئیس جمهور روسیه: 

گسترش روابط روسیه و کره شمالی 
در راستای امنیت منطقه است

مهر- آن گونه که »رادیو دولتی کره شــمالی« گــزارش داده ولادیمیر 
پوتین، رئیس جمهور روســیه در پیام تبریک خود به کیم جونگ اون، 
رهبر کره شــمالی به مناســبت هفتاد و پنجمین سالگرد روز تأسیس 
جمهوری خلق کره تأکید کرد که »من مطمئن هســتم که از طریق 
تلاش های مشترک به توسعه منظم روابط دوجانبه در همه جهات ادامه 
خواهیم داد و توسعه روابط به طور کامل منافع مردم ما را تأمین می کند 
و در راســتای تضمین امنیت و ثبات در شــبه جزیره کره و در شمال 

شرق آسیا است.«
پوتین در پیام خود به کیم جونگ اون یادآوری کرد که اتحاد جماهیر 
شــوروی اولین کشوری بود که کشور مستقل جدید )کره شمالی( را به 
رسمیت شناخت. وی در ادامه افزود: از آن زمان تاکنون روابط دو کشور 
همواره بر اساس اصول دوستی، حسن هم جواری و احترام متقابل بوده 
و تجربیات قابل توجهی از همکاری های سازنده در زمینه های مختلف 
انباشته شــده است. مردم و دولت کره شــمالی هر سال ۹ سپتامبر را 

به عنوان روز استقلال جشن می گیرند.

رئیس جمهور اوكراین: 
کشته شدن »پريگوژين« کار»پوتین« بود

فارس- با گذشــت هفده روز از ســقوط مرگبار هواپیمای حامل 
یوگنــی پریگوژین و اتهام زنی های مقام ها و رســانه های غربی به 
روســیه در این باره، ولودیمیر زلنسکی ادعا کرد که کشته شدن 

فرمانده واگنر کار ولادیمیر پوتین بود.
هواپیمای ســبک »امبرائر« که اول شــهریور )۲۳ آگوست( در حال انتقال یوگنی 
پریگوژین فرمانده گروه شبه نظامی واگنر از سن پترزبورگ به مسکو بود در منطقه 
شمال مسکو سقوط کرد. این حادثه به مرگ تمامی ۱۰ سرنشین هواپیما از جمله 

دو مقام  ارشد واگنر، چهار مأمور حفاظت از پریگوژین و سه خدمه هواپیما شد.
به گزارش خبرگزاری رویترز، ولودیمیر زلنسکی، رئیس جمهور اوکراین مدعی شد که 

کشته شدن یوگنی پریگوژین کار ولادیمیر پوتین، رئیس جمهور روسیه بوده است.
وی در نشست خبری در کی یف علیه رئیس جمهور روسیه ادعا کرد: »این واقعیت 
که او پریگوژین را کشــت حداقل این اطلاعاتی اســت که همه ما در اختیار داریم  
و این نشــان دهنده عقلانیت او است و هم چنین نشان دهنده این واقعیت می باشد 
که او ضعیف اســت«. اتهام زنی رئیس جمهور اوکراین به همتای روس در شرایطی 
مطرح شده که سخنگوی کرملین درباره سقوط هواپیمای حامل یوِگنی پریگوژین 
فرمانده گروه شبه نظامی واگنر گفته بود: »هنوز مدارک زیادی وجود ندارد که باید 
در جریان تحقیقات روشن شــود. نتایج رسمی تحقیقات درباره سانحه هوایی که 

پریگوژین در آن کشته شد منتشر می شود«.
دیمتری پســکوف در واکنش به اتهام زنی کشورهای غربی و اوکراینی ها به روسیه 
مبنی بر دست داشتن در قتل پریگوژین، تصریح کرده بود: »تمام این گمانه زنی ها 
دروغ محض اســت«. خبرگزاری انگلیســی رویترز در گزارش خود درباره سخنان 
زلنســکی علیه رئیس جمهور روسیه اتهام تندی علیه ولادیمیر پوتین مطرح و ادعا 
کرد: »بســیاری از منتقدان پوتین در جریان ۲۳ ســال حضور او در قدرت، تحت 

شرایطی نامشخص کشته شده  یا به سختی از مرگ فرار کرده اند«.

اروپا

آسیای میانه

فرامنطقه ای

آگهی تجديد مناقصه عمومی احداث 
ديوار ساحلی

 
شهرداری اســیر در نظر دارد به استناد مصوبه 
شماره 21 تاریخ 1402/01/21 عملیات احداث دیوار 

ساحلی  واگذار نماید.
1. برآورد اولیه مبلغ 50/044/080/000 ریال )پنجاه میلیارد و چهل و 

چهار میلیون و هشتاد هزار ریال( می باشد .
2. نوع و مبلغ تضمین شركت در فرایند ارجاع كار: ضمانت نامه بانكی 
معتبر یا فیش واریزی به حســاب شــماره 0103429460005  بانک 

صادرات  به نام سپرده شهرداری اسیر به مبلغ 2/510/000/000 ریال
تبصره : برنده اول تا سوم در صورتی كه حاضر به انعقاد قرارداد نشوند 

سپرده آنها به نفع شهرداری ضبط می شود.

3 . شــرایط و ضوابط كار و نكات فنی و اجرایی آن در اسناد مناقصه 
موجود می باشد. 

4. شهرداری در رد یا قبول پیشنهادات مختار است.
5. هزینه خرید اسناد مناقصه: 2/000/000 ریال

محل دریافت اسناد - دبیرخانه شهرداری اسیر
- تاریخ انتشار فراخوان: 1402/06/19

- تاریخ نوبت دوم انتشار فراخوان: 1402/06/26
- مهلت دریافت اسناد فراخوان: 1402/07/01

- مهلت ارسال پیشنهادات:1402/07/04
- زمان بازگشایی پاكت ها:1402/07/05

شناسه آگهی:1562315
تاریخ انتشار نوبت اول:1402/06/19

تاریخ انتشار نوبت دوم: 1402/06/26
-1/م الف

آگهی مناقصه عمومی دو مرحله ای
به شماره مرجع 1402-89

شــركت برق منطقه اي فارس )به عنوان دستگاه مناقصه گزار ( در نظر دارد مناقصه " افزایش ظرفیت ایستگاه  230/63 كیلوولت سیمكان)به روش
PC(" به شــماره “2002001046000095” را از طریق ســامانه تداركات الكترونیكي دولت به پیمانكاران واجد صاحیت واگذار نماید. كلیه مراحل 
 فرایند مناقصه از دریافت اســناد مناقصه، ارائه پیشــنهاد مناقصه گران و گشایش پاكتها از طریق ســامانه تداركات الكترونیكی دولت به آدرس

 www.setadiran.ir   انجام خواهد شد. لذا مناقصه گران در زمینه موضوع مناقصه مي توانند جهت اخذ اسناد به ترتیب اطاعات زماني ذكر شده در ذیل به سامانه ستاد 
مراجعه و اسناد مربوطه را دریافت و پس از تكمیل، همراه با اسناد و مدارک خواسته شده در سامانه تداركات الكترونیكي دولت بارگذاری نمایند. لازم است مناقصه گران در 
صورت عدم عضویت قبلی در سامانه، مراحل ثبت  نام در سامانه و دریافت گواهی امضاي الكترونیكی را جهت شركت در مناقصه محقق سازند . به پیشنهادهای واصله خارج 
از سامانه تداركات الكترونیكی دولت و هم چنین به پیشنهادهای فاقد امضا، مشروط، مخدوش و پیشنهادهایی كه بعد از انقضاء مدت مقرر واصل شود، ترتیب اثر داده نخواهد 

شد. سایر اطاعات مورد نیاز به شرح ذیل اعام می گردد. 
1-تاریخ اولین انتشار اسناد در سامانه: از ساعت 11 صبح روز یک شنبه مورخ 1402/6/19 

2-آخرین مهلت دریافت اسناد از سامانه: تا ساعت 14 روز چهارشنبه مورخ 1402/6/22
3-آخرین مهلت بارگذاري اسناد در سامانه: تا ساعت 9 روز شنبه مورخ 1402/7/8

4- تاریخ گشایش پاكات ارزیابی در سامانه: ساعت 9:30 روز شنبه مورخ 1402/7/8خواهد بود. 
5- آخرین مهلت تحویل اصل پاكات پیشنهاد)الف،ب،ج(: ساعت 12 روز دوشنبه مورخ 1402/7/10

6-تاریخ گشایش پاكات پیشنهادها: پس از كسب امتیاز لازم در ارزیابی كیفی از طریق سامانه تداركات الكترونیكی دولت اطاع رسانی می گردد.
7-نوع كمیت و كیفیت كالای مورد نظر: وفق اسناد مناقصه خواهد بود.

8- نحوه برگزاری مناقصه: عمومی دو مرحله ای همراه با ارزیابی كیفی مناقصه گران )به صورت یكپارچه(
9- مدت انجام كار: 6 ماه هجري شمسي

10-مبلغ برآورد انجام كار: 29.953.610.984ریال
11- نوع و مبلغ تضمین شــركت در فرایند ارجاع كار: به صورت یک یا تركیبي از تضامین بندهاي الــف، ب، پ، ج، چ، ح و خ ماده 4 آئین نامه تضمین معامات دولتي به 
شماره123402/ت50659هـ مورخ94/9/22و اصاحیه شماره 5211/ت57592هـ مورخ 1400/1/22مصوب هیات وزیران به مبلغ یک میلیارد و چهارصد و نود و هفت میلیون 
و ششــصد و هشــتاد هزار و پانصد و چهل و نه )1.497.680.549( ریال مي باشد. به پیشنهادهاي فاقد سپرده، سپرده هاي مخدوش، سپرده هاي كمتر از میزان مقرر، چک 

شخصي و نظایر آن، ترتیب اثر داده نخواهد شد.
12- مدت اعتبار پیشــنهادها: پیشنهادها باید از هرحیث براي مدت 90 روز بعد از تاریخ تعیین شده براي صدور ضمانتنامه معتبر باشند و این مدت براي 90 روز دیگر قابل 

تمدید مي باشد.
13- نشاني این شركت جهت ارسال پاكتهاي"الف"،"ب" و "ج": شیراز –خیابان زند – نبش خیابان فلسطین - شركت برق منطقه اي فارس- دبیرخانه مركزي )تذكر مهم، 
ارسال یک نسخه از اصل پاكتهای "الف )اصل ضمانتنامه(" و"ب به صورت CD " و "ج  )برگ پیشنهاد قیمت موجود در اسناد به صورت فیزیكی و جداول مقادیر و قیمتها 

به صورت CD ( به صورت لاک و مهر شده الزامي است(
14- محل برگزاري مناقصه: شیراز، خیابان زند، نبش خیابان فلسطین، شركت برق منطقه اي فارس، امور تداركات و قراردادها

15- نام و نشانی مشاور: شركت مهندسین قدرت خوارزم  به نشانی: تهران – خیابان سهروردی شمالی – خیابان خرمشهر)آپادانا( –روبروی خیابان گلشن – پاک38 -طبقه 
سوم شمالی 

16- سایر اطاعات و جزئیات مربوطه در اسناد مناقصه مندرج است. ضمناً چنانچه در مورد مفهوم قسمتي از اسناد مناقصه ابهام یا سئوالي وجود داشته باشد مي توانند با 
شماره فكس 32359047- 071 دبیرخانه مركزي شركت برق منطقه اي فارس )امور تداركات و قراردادها( مكاتبه نمایند.

17- به پیشنهادهاي فاقد امضا، مشروط، مخدوش و پیشنهاداتي كه بعد از انقضاء مدت مقرر واصل شود، مطلقاً ترتیب اثر داده نخواهد شد.
18-اطاعات تماس سامانه ستاد جهت انجام مراحل عضویت در سامانه: تلفن مركز راهبري و پشتیباني سامانه 1456مي باشد.

شناسه آگهی:1563497
تاریخ انتشار :1402/06/19

شرکت برق منطقه ای فارس

- 1/م الف
شرکت برق منطقه اي فارس

آگهی تاسیس شرکت
تاسیس شــركت ســهامی خاص كران گســتر نگین پارس درتاریخ 
1399/11/04 به شماره ثبت 802 به شناســه ملی 14009746930 ثبت 
و امضــا ذیل دفاترتكمیــل گردیده كه خاصه آن به شــرح زیر جهت 
اطاع عموم آگهی میگردد. موضــوع فعالیت: انجام كلیه امورات مربوط 
به خدمات رفاهی،تامین ســرویس و تهیه غــذای كاركنان، تامین اقام 
شــیمیایی و تامین كالا و قطعات صنعتی - تامین ماشین آلات سبک و 
سنگین- تامین نیروی انسانی شــركتهای دولتی و غیردولتی - انجام 
خدمات تنظیفات محوطه- خدمات فنی و مهندســی، نصب و راه اندازی 
سیستم های برق و ابزار دقیق- انجام پروژه های سیویل- نصب و تعمیرات 
قطعات مكانیک صنعتی- نصب و تعمیرات توربین های گازی- لوله كشی 
و لوله گذاری و جوشكاری لوله های گاز- انجام كلیه فعالیت های عمرانی و 
انبوه سازی و ساختمان سازی و راهسازی و انجام پیمانكاری ساختمان ها 
و اماكن و لبه گذاری، شــن ریزی، آســفالت، ترمیم و لكه گیری آسفالت 
خیابانها و معابر، خاكبرداری و خاكریزی و تســطیح اراضی و نقشه كشی 
و نقشه برداری، بتن ریزی، بهسازی، قالب بندی و فنس كشی، سدسازی، 
اسكله سازی،تونل سازی و پل سازی و اجرای جداول و سنگ لبه خیابانها 
و ســایر فعالیت های عمرانی- امور تاسیساتی شامل تعمیر و نگهداری و 
بهره برداری از تاسیســات برودتی و حرارتی- خدمات عمومی: شــامل 
پاسخگویی  آبدارخانه، خدمات  امور  نامه رسانی، پیشخدمتی،  تنظیفات، 
تلفنی- تعمیر و نگهداری: تجهیزات و وسایل اداری) به غیر از امور رایانه(، 
خدمات فنی خودرو، ساختمان ها،تجهیزات و وسایل مخابراتی و ارتباطی، 
ابنیه و خطوط راه آهن - امور آشپزخانه و رستوران شامل تهیه و توزیع 
غذا و اداره رســتوران و بوفه با نظارت ناظران بهداشت- خدمات فضای 
سبز شامل خدمات باغبانی و فضای سبز- حفاری و لایروبی چاه های آب و 
چاه های كشاورزی- لایروبی سد آب - برق كشی و انجام خدمات مربوط به 
برق و اجرای شبكه های برق و برق صنعتی- اجرای پروژه های خطوط لوله 
انتقال آب و گاز- جوشكاری و بررسی فنی جوش- شركت در مزایدات و 
مناقصات و اخذ قرارداد با شــركت ها، وزارتخانه ها، سازمان ها و نهادهای 
دولتی و خصوصی و شهرداری ها و تعاونی ها- انجام پروژه های آب و خاک- 

ارائه كلیه خدمات در زمینه ایمنی و آتش نشــانی - خدمات انبارداری و 
پشتیبانی- نصب و ساخت سازه های فلزی – جوشكاری تاسیسات و نصب 
تجهیزات صنعتی- صادرات و واردات كالا – انجام فعالیت های گمركی و 
حق العمل كاری و ترخیص كالاهای وارداتی – انجام كلیه خدمات مالی و 
مالیاتی و حســابداری به جز حسابرسی و بازرسی - اخذ وام و تسهیات 
از بانک ها و موسسات با رعایت قوانین و مقررات جاری كشور درصورت 
لزوم پس از اخذ مجوزهــای لازم از مراجع ذیربط مدت فعالیت: از تاریخ 
ثبت به مدت نامحدود مركز اصلی: اســتان فارس، شهرستان مهر، بخش 
گله دار، شــهر گله دار، محله خ جهاد، خیابان اندیشه ، كوچه ))عیسی 
وجدانی(( ، پاک 0 ، طبقه همكف كدپســتی 7445167900 ســرمایه 
شخصیت حقوقی عبارت است از مبلغ 1.000.000 ریال نقدی منقسم به 100 
سهم 10000 ریالی تعداد 100 سهم آن با نام عادی مبلغ 1000000 ریال توسط 
موسسین طی گواهی بانكی شماره 1440/2133/666 مورخ 1399/10/10 
نزد بانک پســت بانک شــعبه لامرد با كد 2133 پرداخت گردیده است 
اعضا هیئت مدیره آقای جلیل اســمعیلی به شماره ملی 5150014516 و 
به ســمت رئیس هیئت مدیره به مدت 2 ســال و به سمت مدیرعامل به 
مدت 2 ســال خانم عصمت اسماعیلی به شماره ملی 6579809361 و به 
سمت عضو اصلی هیئت مدیره به مدت 2 سال آقای مصطفی اسماعیلی به 
شماره ملی 6579928123 و به سمت نایب رئیس هیئت مدیره به مدت 
2 ســال دارندگان حق امضا: كلیه اوراق و اسناد بهادار و تعهدآور شركت 
از قبیل چک، ســفته، بروات، قراردادها و عقود اسامی و همچنین كلیه 
نامه های عادی و اداری با امضاء آقای جلیل اسمعیلی رئیس هیات مدیره و 
مدیرعامل همراه با مهر شركت معتبر می باشد. اختیارات مدیر عامل : طبق 
اساسنامه بازرسان آقای مجید اسمعیلی به شماره ملی 6579983183 به 
سمت بازرس علی البدل به مدت 1 سال آقای حبیب اسمعیلی به شماره 
ملی 6579985976 به سمت بازرس اصلی به مدت 1 سال روزنامه كثیر 
الانتشار سبحان جهت درج آگهی های شركت تعیین گردید. ثبت موضوع 

فعالیت مذكور به منزله اخذ و صدور پروانه فعالیت نمی باشد. 
شناسه آگهی:1565318

اداره کل ثبت اسناد و املاک استان فارس مرجع ثبت 
شرکت ها و موسسات غیرتجاری مهر

اروپا



 تخصیص سهام عدالت به جاماندگان بعد از 
تأیید هیئت دولت

تسنیم- سید احسان خاندوزی، وزیر اقتصاد در خصوص تخصیص سهام عدالت 
اظهار کرد: تخصیص ســهام عدالت به جامانــدگان ابتدا باید مراحل خود را طی 

کند. این مصوبه بعد از تأیید هیئت دولت اجرایی خواهد شد.
وزیر امور اقتصادی و دارایی در ادامه در خصوص واریز ســود سهام عدالت گفت: 
هنوز مجامع برخی از شــرکت های موجود در سبد ســهام عدالت، برای تقسیم 
سود برگزار نشده، بعد از تقسیم سود شرکت ها، سود به حساب سهامداران واریز 

خواهد شد.

 تصویب تسهیلات ۲۰۰ میلیون تومانی مسکن روستایی
 تا ۱۰ روز آینده

باشگاه خبرنگاران- مجید جودی، معاون مسکن روستایی بنیاد مسکن گفت: 
تسهیلات ۲۰۰ میلیون تومانی مسکن روستایی تا ۱۰ روز آینده در هیئت دولت 
به تصویب خواهد رســید. مجید جودی گفت: در حال حاضر تســهیلات ساخت 
مسکن روستایی ۲۰۰ میلیون تومان است که امیدوار هستیم برای  امسال  تا ۱۰ 

روز دیگر در هیئت دولت  به تصویب برسد.
به گفته معاون مسکن روســتایی بنیاد مسکن تا به امروز همکاری بانک ها برای 
پرداخت تســهیلات ســاخت خوب بوده و طبق آخرین آمار های ارائه شده تا به 

امروز ۱۷۰ هزار نفر  عقد قرارداد کرده اند.
او بیان کرد: تســهیلات ۲۰۰ میلیون تومانی هم با نرخ سود ۵ درصد است و در 
صورتی که میزان تســهیلات وام مسکن روستایی افزایش یابد سعی خواهیم کرد 

بار مالی چندانی به این بخش وارد نشود.
معاون مســکن روستایی بنیاد مسکن تأکید کرد: امیدوار هستیم تا ۱۰ روز دیگر 
با تصویب این تسهیلات در هیئت دولت شاهد تحقق یافتن هدف گذاری نوسازی 

و مقاوم سازی ۲۰۰ هزار واحد مسکن روستایی در روستا های کشور باشیم.

گزارش بانک مرکزی از جهش 96 درصدی صادرات کشور
فارس- براســاس گزارش بانک مرکــزی از نماگرهای اقتصادی ســال ۱4۰۱، 
 مجموع صادرات کشــور در ســال ۱4۰۱ بــه 9۷ میلیــارد و 6۵6 میلیون دلار 

رسیده است.
از ایــن رقم، درآمد حاصل از صادرات نفــت خام، گاز طبیعی، مایعات و میعانات 
گازی رقمی بالغ بر ۵۵ میلیــارد و 4۱۰ میلیون دلار و صادرات غیرنفتی )بدون 

احتساب میعانات گازی( 4۲ میلیارد و ۲46 میلیون دلار بوده است.
این میزان صادرات نفتی و غیرنفتی تقریباً معادل صادرات کشور در سال ۱396 
است زیرا در آن سال مجموع صادرات کشور 98 میلیارد و ۱4۲ میلیون دلار بوده 
است. با این تفاوت که در سال 96 میزان صادرات نفت، فرآورده و گاز معادل 6۵ 
میلیارد و 8۱8 میلیون دلار و میزان صادرات غیرنفتی 3۲ میلیارد و 3۲4 میلیون 

دلار ارزش گذاری شده است.
این جدول بانک مرکزی نشان می دهد در سال ۱4۰۱، میزان کل صادرات کشور 
معادل 6۲/8 درصد بیشــتر از ســال ۱398 و 9۵/9 درصد بیشتر از سال ۱399 
بوده است. میزان در مقایسه با سال 98، ارزش صادرات نفت و گاز ۱۱۲/۷ درصد 
و ارزش صادرات غیرنفتی ۲4/۵ درصد رشد داشته است. همچنین در مقایسه با 
ســال ۱399، ارزش صادرات نفت و گاز ۱63/3 درصد و ارزش صادرات غیرنفتی 

46/6 درصد رشد داشته است.

فروش محصولات دخانی در فروشگاه های زنجیره ای 
ممنوع شد

مهر- اتــاق اصناف ایران در اطلاعیه ای اعلام کــرد: فروش و عرضه محصولات 
دخانی در فروشگاه های زنجیره ای و شبکه ای ممنوع شد.

در این اطلاعیه آمده اســت: با عنایت به اجرای برنامه پیشگیری و تشدید مبارزه 
بــا قاچــاق کالاهای دخانی مصوب ســتاد مرکزی مبارزه با قاچــاق کالا و ارز و 
ابلاغیه معاون پیشــگیری ســتاد و وزیر بهداشت و ســتاد صنایع دخانی وزارت 
صمــت، واحدهای بازرســی و نظارت اتاق های اصناف با محوریت دانشــگاه های 
علوم پزشــکی و ســایر دســتگاه های مرتبط در چارچوب قانون نسبت به پایش 
و نظارت بر ســطح عرضــه با موضوع فروش و عرضه ســیگار الکترونیکی، قلیان 
 الکترونیکی، ویپ و محصولات گرم کننده تنباکو )IQOS( برخورد خواهند کرد 
و فــروش تمامی محصــولات دخانی در فروشــگاه های زنجیره ای و شــبکه ای 

ممنوعیت دارد.

طلاي جهاني کاهش قیمت هفتگي را پشت سر گذاشت
 صدا و ســیما- انتشــار گزارش مربوط به فهرســت حقوق بگیران بخش غیر 
کشــاورزی آمریکا در مــاه اوت که حاکی از افزایش نرخ بیکاری در این کشــور 
بود، دورنمــای توقف روند افزایش نرخ بهره فدرال رزرو آمریکا را در اجلاس ۲۰ 
سپتامبر تقویت کرد و قیمت طلا را بالا برد. اما احتمال اینکه فدرال رزرو یک یا 
دو بار دیگر نرخ بهره را تا پایان ســال جاری میلادی افزایش دهد، در این هفته 
بالا رفته اســت. هدف از این اقدام بانک مرکزی آمریکا پائین آوردن نرخ تورم تا 

هدف سالانه ۲ درصد است.
بــالا رفتن نرخ بهره هزینه نگهداری طلا به عنوان یک ســرمایه غیر ســودده را 
افزایــش داده و تمایل بــرای خرید آن را پائین مــی آورد. از طرف دیگر افزایش 

شاخص دلار خرید طلا را برای دارندگان سایر ارز های دنیا گران تر می کند.
برخی تحلیلگران عقیده دارند طلا تا قبل از اجلاس آینده فدرال رزرو و انتشــار 
اطلاعــات تورم آمریــکا در هفته آینده در محدوده ۱9۰۰ تــا ۱9۵۰ دلار باقی 
می ماند. در میان ســایر فلزات گرانبها، قیمــت نقره امروز با ۰/۲8 درصد کاهش 
به ۲3 دلار و ۱۷ ســنت رســید و پلاتین با ۱/39 درصد کاهش 896 دلار و 6۰ 

سنت معامله می شود.

مدیرعامل بانک مسکن:
قرارداد تسهیلاتی بیش از ۲۷۸ هزار واحد نهضت ملی در 

بانک مسکن منعقد شد
ایرنا- عباس حســینی، مدیرعامل بانک مسکن با اعلام اینکه قرارداد تسهیلاتی 
۲۷8 هــزار و ۷۷3 واحــد به مبلغ 96 هزار و ۱۱۲ میلیــارد تومان در این بانک 
منعقد شده است، از پرداخت بیش از 84 هزار میلیارد تومان به حساب سازندگان 
خبر داد. عباس حســینی اظهار داشت: از ابتدای اجرای طرح نهضت ملی مسکن 
تاکنــون یک میلیون و 6۷ هزار و ۱۰8 نفر در بانک مســکن به عنوان متقاضی 

مسکن افتتاح حساب کردند.
مدیرعامل بانک مسکن ادامه داد: تعداد واحدهایی که قراردادهای تسهیلاتی آنها 
منعقد شــده معادل ۲۷8 هزار و ۷۷3 واحد به میــزان 96 هزار و ۱۱۲ میلیارد 
تومان است. حســینی با اعلام اینکه واریزی به حساب سازندگان از محل آورده 
و تســهیلات در مجموع 84 هزار و 9۷9 میلیارد تومان است، توضیح داد: تاکنون 
 48 هــزار و ۱۷6 میلیارد تومان از محل تســهیلات و 36 هــزار و 8۰3 میلیارد 
 تومــان از محــل آورده به حســاب ســازندگان نهضت ملی مســکن پرداخت 

شده است.
برپایه این گزارش، بانک مســکن یکی از بانک های تخصصی حوزه مسکن است 
که پرداخت تسهیلات نهضت ملی مســکن را از ابتدای اجرای این طرح برعهده 
گرفت و بخشــی از پرداخت تسهیلات را از مجاری قانونی آن و با معرفی وزارت 

راه و شهرسازی برای متقاضیان واجد شرایط برعهده گرفت.
بر اســاس قانون جهش تولید مسکن بانک ها مکلف شــدند تا سالیانه 36۰ هزار 

میلیارد تومان از تسهیلات بانکی خود را به بخش مسکن تخصیص بدهند.

تســنیم- داریوش امانی، رئیس سازمان راهداری و حمل و نقل 
جاده ای با اشــاره به اینکه حدود 4 میلیون زائر به عتبات عالیات 
مشــرف شده اند، گفت: بر اســاس آخرین اخبار و اطلاعات از این 

تعداد حدود 3 میلیون و ۵۰۷ هزار زائر به کشور بازگشته اند.
داریــوش امانی درباره آخریــن وضعیت جابجایــی زائران افزود: 
معنای این جمله این است که ۷ میلیون و ۷۵۰ هزار جابجایی را 
از اول صفر تا الان داشته ایم. این مقیاس در دنیا حمل و نقل های 
بزرگ نامیده می شــود و جزء نوادر اســت که این اتفاق بزرگ در 
کشــور ما برای یک راهپیمایی عظیم اربعین اتفاق می افتد و همه 
این هموطن ها با آرامش ســفر خودشان را شروع کرده اند و الان 

بازگشته اند.
وی ادامــه داد: اکنون با توجــه به ازدحامی کــه در مرز مهران 
اتفــاق افتاد با توجه به اینکه اکثریت زائــران عزیز ما از مرز های 
مختلف رفته اند، اما در پایان سفر با توجه به اینکه در کشور عراق 
بیشترین تعداد ناوگان حمل و نقل برای مرز مهران در نظر گرفته 
شده بود توسط دولت عراق و به سایر مرز ها ناوگان نبود، اکثریت 
عزیزان ما مرز مهران را بــه علت کوتاهی و اینکه ناوگان حمل و 
نقل به راحتی در دسترس بوده است انتخاب کرده اند که ما با یک 

ازدحام مواجه شده ایم.
رئیس ســازمان راهــداری و حمل و نقل جاده ای گفت: در ســه 
روز گذشــته نزدیــک به ۷ هزار و ۱۰۰ ســرویس حمل و نقل از 
پایانه برکت انجام شده است و هر ساعت نزدیک به ۱۰۰ دستگاه 
اتوبوس می آید روی ســکو ها و انتقال زائرین را انجام می دهند با 
همه کمبود ها و نواقصی که داشته ایم. در شب گذشته رکورد سال 
قبل مان با توجه به اینکه هزار و ۵۰۰ دســتگاه اتوبوس عملیاتی 
ما بیشــتر بود در سال گذشته پشت سر گذاشته ایم و این ها همه 
حاکی از این است که همه دستگاه ها و مسئولان در تلاش هستند 

که زائران ما با کمترین مشــکل مواجه شوند. بعضی از خطوط از 
جهت زائرین افزایش پیدا می کند، اما چندین بار تا الان این پایانه 

خلوت شده است و باز هم موج بازگشت را داریم.
امانی افزود: اتباع محترم کشور های همسایه هم الان دارند از مرز 
مهران برمی گردند ما هم تمام ظرفیت های حمل و نقلی کشور را 
آماده باش داده ایم آورده ایم پای کار و با توجه به بخشنامه معاون 
محترم اول رئیس جمهور که ســایر دســتگاه ها هم 3۰ دستگاه، 
اســتاندار ها هر استانی 3۰ دســتگاه اتوبوس اعزام کند به مهران 
شاهد این افزایش هم بوده ایم و پیش بینی ما این است که تا فردا 
ظهر ان شاا... بیشترین زائر را جابجا کنیم و برگردانیم و تقریباً از 

فردا بعدازظهر روال مرز عادی شود.
وی اضافه کرد: هر ساعت ۱۰۰ دستگاه اتوبوس وارد پایانه می شود 
در حال حاضر حدود 3۵۰ دستگاه اتوبوس در پایانه است و همین 
طور تا نیمه شــب و تا فردا صبح تعداد اتوبوس ها در حال افزایش 
اســت و هر اتوبوســی که به پایانه مراجعه می کند مســتقیماً به 
سکوی اســتان هایی که بیشــترین زائر را دارند اضافه می شود و 
تلاش مان این اســت که دیگر مشــکلی در بحث برگشت زائران 

نداشته باشیم.

آگهی ثبتی و دادگستری

تجارت

تسهیلات

اقتصاد کلان

مسکن

ارتباطات

بورستسهیلات

بازار

طلا

تسهیلات
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 ایســنا- محمدرضا فرزین، رئیس کل بانک 
مرکزی، جایگزینی عرضــه و تحویل دینار به 
زائران اربعین حسینی را که برای نخستین بار 
با موفقیت انجام شــد، تجربــه عملی »حذف 
دلار از مبــادلات غیــر تجاری و ســیاحتی« 
اعلام کرد و گفت: تعمیم تجربه رضایت بخش 
اربعین حسینی به سایر کشورهای منطقه در 
حال بررسی کارشناسی و برنامه ریزی عملیاتی 
است و به زودی شاهد اجرای آن خواهیم بود. 
محمدرضــا فرزیــن در پیامی ضمن تشــکر 
برگزارکنندگان  و  دســت اندرکاران  همــه  از 
اربعیــن حســینی و تقدیر ویــژه از مدیریت 
مدبرانه مسئولان ارزی بانک مرکزی، مدیران 
بانک های عامــل فــروش ارز اربعین، وزارت 
کشور و تمام ارگان ها تصریح کرد: خدمات ارز 
اربعین در ســال جاری با چند تفاوت اساسی 
 با ســال های قبل توسط شــبکه بانکی کشور 

انجام گرفت.
رئیس کل بانــک مرکزی عرضــه ارز اربعین 
توســط شــش بانک بزرگ کشــور در قالب 
۱۷9۰ شــعبه شهری و روســتایی را اقدامی 

مهم برشمرد و گفت: امســال برای نخستین 
بار، مراحل دریافت  ارز اربعین، ســاده تر بود 
و تلاش شد ســهم بیشتری از خدمات توسط 

سامانه های غیر حضوری صورت گیرد.

فرزیــن تصریح کــرد: از ماه ها قبــل، منابع 
دیناری عرضــه ارز اربعین زائــران ایرانی در 
بزرگتریــن گردهمایی جهــان فراهم و برای 
اولیــن بار نیز بجای ارزهای دلار و یورو، از ارز 

کشور مقصد استفاده شد.
طبق اعلام بانک مرکزی، رئیس کل این بانک 
اظهار کرد: مســئولان این بانک از ماه ها قبل، 
بــرآورد دقیقی از منابع دینــاری مورد نیاز تا 
پایان سفر اربعین حسینی را پیش بینی کردند 
و با برنامه ریــزی دقیق، خدمــات عرضه ارز 
اربعین با نرخ یکســان و بدون هیچ کمبودی 
در تمام شــعب و در طول روزهای هفته ارائه 
شــد. در طول ایام اربعین حسینی نیز همگان 
شــاهد بودند که این اقدام هوشمندانه باعث 

کاهش نرخ دینار در بازار غیررسمی شد.
فرزین تأکید کرد: الگوی به کار گرفته شده که 
مورد رضایت زوار اربعین حســینی و مقامات 

مختلف کشور نیز قرار گرفت را می توان برای 
سایر کشورهای منطقه نیز به کار برد. 

رئیــس کل بانک مرکزی افزود: در حال حاضر 
با سایر کشورها  معاملات کالایی کشــورمان 
عموماً بــا ارزهای یورو، درهم، یــوان، روبل، 
روپیه و دینار صورت می گیرد ولی درخصوص 
معاملات ســیاحتی و غیرتجــاری، همچنان 
ارزهــای غالب یــورو و دلار اســت که تجربه 
عملــی حذف دلار از مبــادلات غیر تجاری و 
سیاحتی در ایام اربعین امسال برای اولین بار 

در کشور اتفاق افتاد.
وی خاطرنشــان کرد: بر این اســاس تعمیم 
تجربه رضایت بخش اســتفاده از ارز محلی در 
اربعین حســینی امسال به ســایر کشورهای 
منطقه، موضوعی اســت که در حال بررســی 
کارشناســی و برنامه ریزی عملیاتی است و به 

زودی شاهد اجرای آن خواهید بود. 

رئیس کل بانک مرکزی:

به زودی دلار از مبادلات سیاحتی با کشورهای منطقه حذف می شود

حمل و نقل
رئیس سازمان راهداری و حمل و نقل جاده ای: 

۳ میلیون و ۵۰۷ هزار زائر اربعینی به کشور برگشتند

پرداخت ۳۶ هزار و ۸۰۳ میلیارد تومان تسهیلات ساخت به سازندگان

چند روستا از ابتدای دولت سیزدهم به اینترنت 
متصل شده اند؟

اعتبارات مشاغل خانگی طی ۳ سال ۲۰ برابر شد

باشگاه خبرنگاران- طبق آخرین آمار های اعلام شده از 
ســوی وزارت راه و شهرســازی تا به امروز 36 هزار و 8۰3 
میلیارد تومان تسهیلات به سازندگان پروژه های نهضت ملی 

مسکن توسط بانک تخصصی مسکن پرداخت شده است.
پرداخت تســهیلات ســاخت مســکن یکــی از مهم ترین 
تسهیلاتی است که نقش بســیار مؤثری در بهبود وضعیت 
 بــازار مســکن دارد و پرداخت ایــن تســهیلات می تواند 
زمینه ســاز افزایش انگیزه ســازندگان در کشور شود و در 
حال حاضر هم طبق بررســی های صــورت گرفته تنها یک 
بانک اقدام به پرداخت تسهیلات نهضت ملی مسکن می کند 
و این در حالی اســت که ســایر بانک ها هم با وجود تأکید 
رئیس جمهور مبنی بر پرداخت تســهیلات اقدامی در زمینه 

پرداخت آن انجام نداده اند.

طبق آخرین آمارهایی که اعلام شــده است همچنان بانک 
مســکن در پرداخت این تسهیلات رکورد دار بوده است؛ به 
طوری که طبق اعلام حســینی، مدیرعامل بانک مســکن 
قرارداد تســهیلاتی ۲۷8 هزار و ۷۷3 واحد به مبلغ 96 هزار 
و ۱۱۲ میلیاردتومان در بانک مسکن  منعقد شده و بیش از 
84 هزار میلیاردتومان به حساب سازندگان واریز شده است.
حسینی با اعلام اینکه واریزی به حساب سازندگان از محل 
آورده و تسهیلات در مجموع 84 هزار و 9۷9 میلیارد تومان 
اســت، توضیح داد: تاکنون 48 هــزار و ۱۷6 میلیاردتومان 
از محــل تســهیلات و 36 هــزار و 8۰3 میلیاردتومــان از 
 محــل آورده به حســاب ســازندگان نهضت ملی مســکن 

پرداخت شده است.
یکــی از بانک های تخصصی حوزه مســکن کــه پرداخت 

تســهیلات نهضت ملی مسکن را از ابتدای اجرای این طرح 
برعهــده گرفت، بانک مســکن بوده و بخشــی از پرداخت 
تســهیلات را از مجاری قانونــی آن و با معرفی وزارت راه و 
شهرسازی برای متقاضیان واجد شرایط برعهده گرفته است. 
براساس این گزارش در همین رابطه ایرج رهبر، دبیر انجمن 
انبوه ســازان مســکن اســتان تهران گفت: در حال حاضر 
پرداخت تســهیلات ساخت مسکن خود نقش بسیار مؤثری 
در بهبود وضعیت بازار ســاخت وساز مسکن دارد و اجرایی 
شدن این طرح می تواند زمینه ســاز تسریع در روند اجرای 

پروژه های نهضت ملی مسکن شود.
او بیان کرد: پیگیری ها برای پرداخت تســهیلات ســاخت 
مســکن توســط تمامی بانک ها می تواند زمینه ساز اجرایی 
 شــدن هرچه ســریعتر پروژه های نهضت ملی مســکن در 

کشور شود.
بر اساس قانون جهش تولید مسکن، بانک ها مکلف شدند تا 
سالانه 36۰ هزار میلیاردتومان از تسهیلات بانکی خود را به 
بخش مســکن تخصیص بدهند که بر اساس آمار ارائه شده 
توســط بانک آن بانک توانست به بخش عمده تعهدات خود 

در حوزه پرداخت تسهیلات عمل کند.

ایســنا- طبق آخرین آمار اعلام شده از سوی وزیر 
ارتباطات و فناوری اطلاعات از شــروع به کار دولت 
ســیزدهم تاکنــون نزدیــک به ۵۰۰۰ روســتای با 
جمعیت بیــش از ۲۰ خانوار به اینترنت پرســرعت 
متصل شــده اند. شــبکه ملی اطلاعات از مهم ترین 
پروژه های وزارت ارتباطات محسوب می شود و طبق 
گفته مســئولان در ابتدای دولت سیزدهم پیشرفت 
این شبکه ۲3 درصد رشــد داشته اما درحال حاضر 
این پیشرفت به 6۰ درصد رسیده و قرار است تا پایان 

سال این عدد به ۷۵ درصد برسد.
ارتباطات امروز به تلفن و اینترنت محدود نمی شود و 
با فناوری هایی مانند نسل پنجم اینترنت که صنعت 
ارتباطات و فناوری اطلاعات را دگرگون خواهد کرد، 
گره خورده است. برخورداری شــهرها و روستاها از 
اینترنت از مواردی اســت که بخشــی از شــاخص 
دسترسی همگانی محسوب می شود و به همین دلیل 
در سال های گذشته اتصال مناطق مختلف روستایی 
و شهری به اینترنت نسل سه و چهار مورد توجه قرار 

گرفته است.
شــبکه ملی اطلاعات از جمله طرح هایی اســت که 
می تواند روند اتصال روســتاها به اینترنت را تسریع 
کند. بنابراین یکی از مهم ترین اهداف این شــبکه را 
می توان برقراری عدالت اجتماعی با اتصال روســتاها 
به اینترنت نام برد. در این راســتا، با روی کار آمدن 
دولت سیزدهم دسترسی روســتاها به اینترنت مهم 
در صدر برنامه های مســئولان در وزارت ارتباطات و 

فناوری اطلاعات قرار گرفت.
در همین رابطه عیســی زارع پــور، وزیر ارتباطات و 
فناوری اطلاعات درباره تعداد روستاهای متصل شده 
به اینترنت گفته اســت که از ابتدای شــروع به کار 
دولت ســیزدهم تاکنون قریب به ۵۰۰۰ روستای با 
جمعیت بیــش از ۲۰ خانوار به اینترنت پرســرعت 
متصل شــده اند و 3۰۰۰ روستا باقی مانده است که 
این روســتاها نیز تا پایان سال به اینترنت پر سرعت 

متصل خواهند شد.  
او تأکید کــرد: در دنیای آینده تمام زندگی مردم بر 
مدار دیجیتال پیش خواهد رفت و در چنین شرایطی 
کشــورهایی که دارایی دیجیتال نداشــته باشند از 
صحنه جغرافیایی دیجیتال دنیا حذف خواهند شد.  
نکتــه قابل توجه این اســت عمده روســتاهایی که 
پوشــش اینترنت در آنها برقرار شــده اســت، جزو 
روســتاهایی هستند که از نظر وجود زیرساخت هایی 
مانند جاده، برق و زیرساخت شبکه که الزامات ایجاد 
پوشــش اینترنت اســت، در مضیقه بوده اند که این 
موضوع هم ســختی و هم هزینــه اجرای پروژه را به 

طرز قابل توجهی افزایش داده است.

تسنیم- معاون اشتغال وزیرکار از ۲۰ برابر شدن اعتبارات مشاغل خانگی 
نســبت به سال 99 خبر داد و گفت: دولت سال ۱4۰۱در اقدامی کم نظیر 
بیش از ۱۲۰هزار میلیارد تومان تســهیلات در قالب های تبصره ۱6، ۱8، 

مشاغل خانگی و روستایی، منابع داخلی و بازار کار تزریق کرد.
در حال حاضر اشــتغال خانگی ســهم بســزایی در تولید ناخالص داخلی 
بسیاری از کشورهای توسعه یافته داشته و از ارزش افزوده بالایی برخوردار 
است. اشتغال خانگی و زنجیره اتصال تولیدات خانگی در کشورهای توسعه 
یافته از درون خانه ها و در قالب انعقاد قرارداد کار میان واحدهای بزرگ و 

متوسط تولیدی جریان می یابد.
علیرغم آنکه ســهم مشــاغل خانگی در کشــور ما در حدود 3تا4 درصد 
پیش بینی می شود در کشورهای توسعه یافته بین ۲۰تا ۲3درصد اشتغال 
متعلق به مشــاغل خانگی است. به گفته کارشناســان بازار کار راه اندازی 
کســب و کارهای خانگی مزایای بســیاری دارد که سرمایه گذاری اندک، 
هزینــه پائین و بهــره وری بالا از جمله این مزیت ها به شــمار می رود. بر 
همین اساس تمرکز بر موضوع اشتغال خانگی به عنوان یکی از برنامه های 
مهم وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی در حوزه ایجاد اشــتغال در دستور 

کار قرار گرفته است.
محمــود کریمــی بیرانوند،  معاون وزیرکار با اشــاره به ۲۰برابری شــدن  
اعتبارات مشــاغل خانگی نســبت به ســال 99در برخی استان ها گفت: 
یکــی دیگر از ســرفصل های مهم، مربوط به پشــتیبانی اســت که مثال 
بارز آن پرداخت تســهیلات است. دولت ســال ۱4۰۱در اقدامی کم نظیر 
بیش از ۱۲۰هزار میلیارد تومان تســهیلات در قالب های تبصره ۱6، ۱8، 
مشــاغل خانگی و روستایی، منابع داخلی و بازار کار تزریق کرد. اعتبارات 
 مشــاغل خانگی در برخی استان ها نسبت به سال ۱399بیش از ۲۰ برابر 

شده است.
کریمی بیرانوند، هدف گذاری اشــتغال ایجادی را در سال جاری رسیدن به 
۱۵درصد دانست و توضیح داد: در واقع از یک میلیون شغلی که باید ایجاد 
شــود، ۱۵درصد در حوزه مشاغل خانگی باشد، این چشم انداز برای چهار 
ساله دولت بوده که با توجه به اینکه در دو سال اول به ۱۰درصد رسیده ایم 
امید است در سومین سال فعالیت دولت، آمار ۱۵ درصد به نتیجه برسد.

معاون توسعه کارآفرینی و اشتغال وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی یادآور 

شــد: اعتبارات مشاغلی خانگی 3۵درصد از طرف دولت افزایش پیدا کرده 
است و طبق قولی که از بانک مرکزی گرفته ایم تا مهرماه اگر ۷۰درصد از 

اعتبار موجود را مصرف کنیم، اعتبار افزایش می یابد.
وی توجه به مشــاغل خانگی با رویکرد توسعه پشتیبانی از کارفرمایان در 
دســتور کار دولت اســت گفت: البته نه اینکه حمایت از  اشتغال مستقل 
خانگی را نداشــته باشیم، ولی اولویت پشــتیبانی از کارفرمایان در ایجاد 

اشتغال خانگی هم پررنگ است.
معاون توسعه اشتغال و کارآفرینی وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی گفت: 
پارسال ۱۰ درصد مشاغل ایجادی، مربوط به مشاغل خانگی بود که امسال 

هدف گذاری کرده ایم این عدد به ۱۵ درصد افزایش یابد.
کریمی بیرانوند در مورد طرح مشــاغل خانگی گفت: امســال منابع ایجاد 
مشــاغل خانگی نسبت به سال گذشته با 3۵ درصد افزایش به رقم 4 هزار 
میلیارد تومان رسیده و طبق رصد وزارت کار، ۱۰ درصد از مشاغل ایجادی 
در سال گذشته مربوط به مشاغل خانگی بود که امسال این سهم را                              به ۱۵ 

درصد افزایش خواهیم داد.
وی اضافــه کرد:۲۲۰ هزار مجوز در قالب مشــاغل خانگی صادر شــده و 
امسال هدف گذاری کرده ایم که اگر تا پایان مهرماه ۱4۰۲، مقدار۷۰درصد 
منابع و اعتبارات مشــاغل خانگی جذب شــود، بانک مرکزی وعده کرده 

است که اعتبارات جدیدی به طرح مشاغل خانگی اختصاص دهد.
معاون توســعه اشــتغال و کارآفرینی وزیر تعــاون، کار و رفاه اجتماعی 
اظهار داشــت: نگرش ما توسعه پشتیبان مشاغل خانگی است. افرادی که 
می توانند با ایجاد مشــاغلی چند نفر را                              در مشــغول بــه کار کنند، از آنها 

حمایت می کنیم.
آزیتا همتیان، رئیس دبیرخانه ســتاد ساماندهی حمایت از مشاغل خانگی 
وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی یکی از تجربیان موفق دولت سیزدهم را 

دستیابی به کارآمدی های اقتصاد مقاومتی دانست.
وی افزود: یکی از دستاوردها با تغییر رویکرد در خط مشی گذاری مشاغل 
 خانگــی رخ داد و در ایــن ۲ســال بیش از ۱6۰هزار کســب وکار خانگی

ایجاد شد.
همتیان اظهار داشــت: این آمار نسبت به دولت های قبل رشدی بی سابقه 

داشته و با این نقشه راه می توان اقتصاد را مردمی کرد.

کاهش ۲1 هزار و ۳۰۸ واحدی شاخص 
بورس

فارس- شــاخص کل بورس اوراق بهادار 
تهــران روز گذشــته در یک رونــد رو به 
کاهش قرار گرفت و با عقب نشــینی ۰/99 
درصدی نســبت به روز معاملاتی قبل به 
رقم ۲ میلیون و ۱۲9 هــزار و 66۷ واحد 

رسید.
شــاخص هموزن با کاهش 9 هزار و ۵99 
واحد به رقم ۷۱6 هزار و 86۰ واحد رسید. 
ارزش بازار در بــورس تهران به بیش از ۷ 

میلیون و 48۱ هزار میلیارد تومان رسید.
معامله گران روزگذشــته بیش از 8 میلیارد 
ســهام و اوراق مالی در قالب ۷۲8 هزار فقره معامله و به ارزش 6 هزار و ۱۰6 میلیارد تومان 

داد و ستد کردند.
همه شــاخص های بورس روزگذشته قرمز شدند، شاخص کل و شاخص قیمت نسبت به روز 
معاملاتــی قبل ۰/99 درصد افت کردند، همچنین شــاخص کل و شــاخص قیمت با معیار 

هموزن ۱/3۲ درصد کاهش یافتند.
شاخص آزاد شناور ۱/۰6 درصد کاهش یافت، شاخص بازار اول بورس ۱/۰۱ درصد افت کرد 

و شاخص بازار دوم بورس ۰/9۷ درصد کاهش یافت.
نمادهای پتروشــیمی نوری، فولاد مبارکه، پتروشــیمی خلیج فارس، ملی مس، ایران خودرو، 
شســتا و مخابرات ایران به ترتیب بیشــترین اثر کاهشی در شاخص بورس را از خود به جای 

گذاشتند.
در فرابورس ایران شاخص کل با عقب نشینی ۲96 واحد به رقم ۲6 هزار و 48۰ واحد رسید.

ارزش بازار اول و دوم فرابورس ایران یک میلیون و 4۵4 هزار میلیارد تومان شــد. ارزش بازار 
پایه فرابورس 449 هزار میلیارد تومان شد.

معامله گران روزگذشته بیش از ۵/۵ میلیارد سهام و اوراق مالی در قالب ۲۷۰ هزار فقره معامله 
و به ارزش 4 هزار و 9۰ میلیارد تومان در فرابورس معامله کردند.

روزگذشــته نماد مالی سپهرصادرات بیشــتری اثر مثبت و نمادهای آریا ساسول، پتروشیمی 
زاگرس، پتروشــیمی تندگویان، بانک دی و بهمن دیزل بیشــترین اثر کاهشــی در شاخص 

فرابورس را داشتند.



ثبت نام بیمــه درمان تکمیلی، عمــر و حادثه ویژه هنرمندان، نویســندگان و 
روزنامه نگاران و فعالان قرآن و عترت عضو صندوق اعتباری هنر از ۱۸ شــهریور 

در سراسر کشور آغاز شد.
در راستای سیاست های حمایتی و استمرار پوشش خدمات بیمه درمان تکمیلی 
و براساس قرارداد منعقد شده با شرکت بیمه دانا، صندوق اعتباری هنر خدمات 
بیمه تکمیلی خود را از تاریخ ۱۴۰۲/۰۷/۰۱ لغایت ۱۴۰۳/۰۶/۳۱ ارائه می دهد. 
برایــن اســاس ثبت نام بیمه درمــان تکمیلی ویــژه هنرمندان، نویســندگان، 
روزنامه نگاران و فعالان قرآن و عترت، به مدت ۱۰ روز از تاریخ ۱۸ تا ۲۸ شهریور 
app.honarcredit.ir از طریق پیام رســان اختصاصــی صندوق هنر به نشــانی 
 و یا ســایت صندوق هنر Profile.honarcredit.ir انجام می شود. خدمات بیمه 
درمــان تکمیلی صندوق اعتباری هنر در قالب ســه طــرح امید، آرامش و رفاه 

ارائه می شود. 
پس از رایزنی های متعدد و توفیق در دســتیابی به حداکثر کاهش میزان رشد 
تعرفه های اعلام شده توسط بیمه گر، تلاش شده است حداکثر خدمات با حداقل 

تعرفه حق بیمه در ارائه خدمات بیمه تکمیلی برای اعضا منظور شود.

در طرح امید، هر عضو از مبلغ سالانه یک میلیون و ۳۲۰ هزارتومان، ۳۸۲ هزار 
و ۸۰۰ تومان پرداخت می کنــد و ۷۱ درصد حق بیمه یعنی ۹۳۷ هزار و ۲۰۰ 

تومان توسط صندوق پرداخت می شود. 

در طــرح آرامش، هر عضو از مبلغ ســالانه ۳ میلیــون و ۳۶۰ هزارتومان، یک 
میلیــون و ۲۷۶ هزار و ۸۰۰ تومان پرداخت می کنــد و ۶۲ درصد آن یعنی ۲ 

میلیون و ۸۳ هزار و ۲۰۰ تومان توسط صندوق پرداخت می شود. 
در طــرح رفاه نیز از مبلغ ســالیانه ۵ میلیــون و ۴۰۰ هزارتومان، صندوق، ۴۵ 
درصــد آن را به مبلغ ۲ میلیون و ۴۳۰ هزار تومان متقبل و هر عضو ۲ میلیون 

و ۹۷۰ هزار تومان پرداخت می کند.
ثبت نــام بیمه تکمیلی صندوق برای اعضا و خانواده تحت سرپرســتی آنان آزاد 
اســت و هر عضو می تواند با طی مراحل ثبت نام خود در یکی از طرح های بیمه 
تکمیلی صندوق همســر و فرزندان خود و والدین تحت پوشش بیمه پایه خود 

در همان طرح ثبت نام کند. 
همچنین سرپرســتان خانوار )بیمه شــده اصلی( با پرداخت مبلغ ۱۳۲ هزار و 
۷۰۰ تومــان از مزایای بیمه عمر و حوادث به مبلغ ۵۰ میلیون تومان برخوردار 

می شوند که این مبلغ به حق بیمه سالانه بیمه شده اصلی اضافه می شود.
 لازم بــه یادآوری اســت؛ ارائه هرگونه خدمات منوط بــه عضویت متقاضی در 

صندوق اعتباری هنر و دارا بودن بیمه پایه است.

در پی اکران موفق فیلم »شــهر خاموش« در فرانسه 
و اســتقبال منتقدان، اکران فیلم ســینمایی »دشت 
خاموش« بــه کارگردانی احمد بهرامی و تهیه کنندگی 
ســعید بشــیری نیز در ماه ســپتامبر ۲۰۲۳ )نیمه 

شهریور ۱۴۰۲( در سینماهای فرانسه آغاز شد.
این فیلم در ۳۹ ســالن ســینما و ۲۸ شهر از جمله 
پاریــس، نانت، اورلانز، استراســبورگ، متــز، بوردو، 
بیاریتز، لیون، کلرمونت، فراند، سنت اتین، مارسی و... 

به نمایش درآمده است.
فیلم »دشت خاموش« در هفتاد و هفتمین جشنواره 
فیلم ونیز برای نخســتین بار در تاریخ سینمای ایران 
موفق به دریافت جایزه بهترین فیلم بخش افق ها شد 
و در بیــش از پنجاه جشــنواره و مراکز فرهنگی مهم 
بین المللی از جمله جشــنواره توکیو، شب های سیاه 
تالین استونی، استکهلم سوئد، سیمنسی اسپانیا،کرالا 
و چنــای و پونــای هند، هنــگ گنک، ســنگاپور، 
سوبراســیو، دانشــگاه UCLA, ســینماتک ونکوور، 

انجمن فرهنگی هامبورگ و... نمایش داشته است.
این فیلم همچنین موفــق به دریافت جوایز متعددی 
از جمله نشــان بهترین فیلم از فدراسیون بین المللی 
منتقــدان فیلم)فیپرشــی(، جایزه بهتریــن فیلم و 
بهترین بازیگر جشنواره فیلم هنگ کنگ، بهترین فیلم 

جشــنواره سابرسیو کرواســی، جایزه بهترین 
فیلم بردار ســال آســیا، جایزه بهترین 

تدویــن از انجمن منتقدان جهانی 
فیلم  بهترین  جایــزه  آنلاین، 

از نگاه مدرســان سینما در 
جشــنواره ویتــره و جوایز 

متعدد دیگر شده است.
طراح پوســتر جدید »دشــت خامــوش« محمدرضا 
دوستی اســت و پخش بین المللی آن برعهده شرکت 

پرشیا فیلم با مدیریت علی قاسمی  است.
همچنین »شــهر خاموش« دیگر فیلم احمد بهرامی 
 بــه تهیه کنندگی رضا محقق نیــز در حال حاضر در 
سینماهای فرانســه روی پرده است و مورد استقبال 

مخاطبان و منتقدان قرار گرفته اســت. 
رســانه های  از  برخی  همچنین 

فرانســه به نقد و تحلیل این 
اثر پرداختند.

یکشنبه1402/06/19 فرهنگ و هنرسالسیام شماره66092

 فیلم اکشن شاهرخ خان با عنوان »جوان« رکورد روز افتتاحیه 
بالیوود را که متعلق به خود وی بود، شکست. »جوان« با نسخه 
هندی ۹/۴ میلیــون دلار در هند و ۱/۳ میلیون دلار در دیگر 
نسخه های دوبله شــده به زبان تامیلی و تلوگو فروش کرد که 
با محاسبه فروش خارج از کشور، »جوان« در روز افتتاحیه اش 

۱۵/۶ میلیون دلار فروخته است.
»پاتان« شــاهرخ خان که ژانویه اکران شد، رکورددار قبلی یک 
فیلم هندی زبان شــد که در اولین روز اکرانش در ســینماها 
۸/۳۲ میلیون دلار در هنــد و ۴/۵ میلیون دلار در دیگر نقاط 
خارج از کشــور فروخت و افتتاحیه ای ۱۲/۷ میلیون دلاری را 
رقــم زد. در همین حال ایندین اکســپرس گــزارش کرده که 
فــروش روز دوم فیلم در هند هــم برابر ۵۳ کرور بود )بیش از 
۶/۶ میلیون دلار( که تقریباً نزدیک به روز افتتاحیه فیلم قبلی 
شاهرخ خان یعنی »پاتان« است. به گزارش این منبع »جوان« 
در ۲ روز به فروش ۲۰۰ کروری )۲۵ میلیون دلاری( رســیده 

است که برابر با بودجه ساخت فیلم است.
»جوان« به کارگردانی آتلی کومار ســاخته شــده که پیش از 
این ۳ فیلم پرفروش بــه زبان تامیلی با بازی ویجی ارائه کرده 
بود: »تری« )۲۰۱۶(، »مرسال« )۲۰۱۷( و »بیگیل« )۲۰۱۹(.

بازیگران »جوان« شــامل نایانتارا، ویجی ســتوپاتی، پریامانی، 
ســانیا مالهوترا و ریدی دوگرا هستند و دیپیکا پادوکن در یک 

نقش کوتاه در آن ظاهر شده است.
در »جوان« شــاهرخ خان در نقشــی دوگانه بــه عنوان پدر و 
پسری بازی کرده که قصد دارند فساد را در جامعه هند اصلاح 
کننــد. این فیلم در ردیف چندین فیلــم پرفروش تامیل زبان 
ســاخته اس. شــانکار جای گرفته که به آسیب های اجتماعی 
هنــد می پردازند. آتلی قبل از اولین کارگردانی اش با راجا رانی 
اســتودیوی فاکس استار در سال ۲۰۱۳ دستیار این کارگردان 
بــود. گوتام دو تا مدیرعامل بزرگ تریــن زنجیره مالتی پلکس 

هند عشــق و استقبال تماشاگران در اولین روز اکران »جوان« 
را بی نظیر و هیجان انگیز خواند و افزود: این توجه اثبات کننده 
اهمیت و قدرت فیلم های سرگرم کننده  در صنعت سینماست و 
این نمایش پر اکشــن با ستارگان محبوب خود جذابیت واقعی 
ملــی دارد. موفقیت »جوان« به معنی بازگشــت قابل توجه و 
ناگهانی گیشــه هندی زبان بالیوود اســت که سال ۲۰۲۲ که 
فیلم های جنوب هند در حال رشــد بودنــد، وضعیت ضعیفی 
یافتــه بــود. در همین حــال فیلم های جنوب نیــز به فروش 

خــود  ادامــه می دهند کــه »جیلر« عالــی 
نث  جینیکا ا و »پونیین ســلوان: قسمت ر
 » م و مانــی راتنام از جمله آنها د

هستند.

تلویزیون

نمایش خانگی

سینما

مجموعهفیلمهای»نهنگآزاد«رویآنتنمیرود

مجموعه فیلم های »نهنگ آزاد« به کارگردانی ســیمون وینسر، دوایت اچ لیتل 
و سم پیلز بری شنبه ۱۸ شهریور تا دوشنبه ۲۰ شهریور روی آنتن می رود.

داســتان ســری فیلم های »نهنگ آزاد« درباره دوســتی نهنگی به نام ویلی و 
پســر جوانی به نام راندولف اســت که در این بین هر بار با ماجرا های مختلفی 
روبه رو می شوند. در این مجموعه فیلم بازیگرانی همچون جیسون جیمز ریختر، 
آوگوســت شلنبرگ، جین اتکینســون، جاون تنی، الیزابت پنیا، مایکل مدسن، 
میکلتی ویلیامســون، ماری کیت شــلهارت، ام امت والش، استیو کاهان ایفای 

نقش کرده اند.
شبکه نمایش سیما در رویکرد ویژه خود نمایش فیلم های دنباله دار را در دستور 
کار قرار داده است. فیلم های دنباله دار شبکه نمایش هر شب ساعت ۲۱ پخش 

و روز بعد ساعت ۳ بامداد و ۱۱ تکرار خواهد شد.

پاداش۸۶۰میلیونیدرانتظارطلاییهایکشتی
درمسابقاتجهانی

به گــزارش باشــگاه خبرنــگاران، 
فدراسیون کشــتی در سال گذشته 
برای دارندگان مدال های طلا، نقره 
و برنز جهانــی به ترتیب ۱۵، ۱۰ و 
۵ میلیــون تومان حقوق ماهیانه به 
اقدام  عنوان پاداش درنظر گرفت و 

به پرداخت آن کرد.
ایــن فدراســیون امســال نیــز به 
منظور ایجاد انگیزه دو چندان بین 

ملی پوشــان اعزامی  به مسابقات جهانی صربســتان در حرکتی ابتکاری تصمیم 
گرفــت در کنار افزایش دو برابری حقوق ســالیانه قهرمانــان، پاداش های نقدی 
چنــد صد میلیونی نیز در نظر بگیرد که بلافاصله پس از کســب مدال، به آن ها 

اختصاص خواهد یافت.
بر این اساس پاداش های نقدی درنظر گرفته شده به شرح زیر است:

مدال طلا: ۵۰۰ میلیون تومان پس از بازگشت از مسابقات جهانی به همراه حقوق 
ماهیانه به مدت یک سال، به مبلغ ۳۰ میلیون تومان در ماه

مــدال نقره: ۲۰۰ میلیون تومان پس از بازگشــت از مســابقات جهانی به همراه 
حقوق ماهیانه به مدت یک سال، به مبلغ ۱۵ میلیون تومان در ماه

مدال برنز: ۱۰۰ میلیون تومان پس از بازگشت از مسابقات جهانی به همراه حقوق 
ماهیانه به مدت یک سال، به مبلغ ۱۰ میلیون تومان در ماه

این جوایز جدا از جوایز مصوب وزارت ورزش و جوانان اســت که همه ساله طی 
جشنی با حضور رئیس جمهور به آنان اختصاص پیدا می کند.

لیگدستهیکفوتبال؛
فجرسپاسیمیزبانداماشگیلان،

شهررازمیهماناسلامشهر

به گزارش ایرنا،  تیم فجر امروز ۱۹ 
شــهریورماه در ورزشگاه حافظیه 
شیراز و در ساعت ۱۷ و ۴۵ دقیقه 

به مصاف داماش گیلان می رود.
هــر دو تیــم هفته نخســت را با 
شکســت آغاز کردنــد،  فجری ها 
در مسجدســلیمان در یک بازی 
پرحاشــیه و جنجالی یک بر صفر 
به نفت این شــهر باختند و چند 

روز بعد از بازی هم حاشیه ها ادامه داشت.
نقطهتاریکبازیفجرونفتمسجدسلیمان،حملهمربیان

پــس از اینکه بــازی نفت و فجر با آن حاشــیه هــا پایان یافت امــا این پایان 
کار نبــود چرا کــه پس از بــازی مربیــان ۲ تیــم، رجــب زاده و باقری نیا در 
رســانه ها پاســخ یکدیگر دادنــد،  یکی از ضد فوتبال ســخن گفــت و دیگری 
 گفــت کار خــوب ما در ایــن دیدار این بــود کــه گل زدیــم و از گلمان هم 

دفاع کردیم.
آرامش بر روی هرنیمکتی موجب می شــود که بازیکنــان بتوانند با تمرکز لازم 
خواسته مربیانشان را در زمین پیاده کنند و بهتراست مهدی رجب زاده، سرمربی 
تیم فجر که برای موفقیت تیمش زحمت کشیده و بازیکنان خوبی هم به خدمت 
گرفته آرامش بیشتری داشته باشد، چراکه تازه یک بازی از این مسابقات گذشته 

است.
قطعاً در ادامه این لیگ فرسایشــی مشکلات دیگری هم در نوع بازی حریفان در 
خانه و خارج از خانه اشــتباهات ســهوی داوران که اجتناب ناپذیر است و بحث 

زمین های مسابقه برای تیم ها به وجود می آید.

آغاز ثبت نام بیمه درمان تکمیلی اصحاب فرهنگ، هنر و رسانه

ورزش

به گــزارش ایرنا، علیرضا بیرانونــد، دروازه بان 
ملی پوش تیــم فوتبال پرســپولیس در دیدار 
دوســتانه تیم ملی فوتبال مقابل بلغارستان در 
دقیقه ۲۳ دچار مصدومیت شد و جای خود را 

به پیام نیازمند داد.
علیرضا حقیقت، پزشک تیم فوتبال پرسپولیس، 
در رابطه با آخرین وضعیت مصدومیت بیرانوند 
اظهار داشــت که کشــاله پای چــپ او دچار 
کشــیدگی گرید ۲ شــده که درمانش بین دو 
تا ســه هفته به زمان نیاز دارد. به این ترتیب 
بیرانوند به دیدار پرســپولیس مقابل النصر که 
در تاریخ ۲۸ شــهریور ماه در ورزشگاه آزادی 

برگزار می شود نمی رسد.
نقل وانتقالات  یحیی گل محمــدی در فصــل 
بدون اینکــه دروازه بانی را بــه خدمت بگیرد 
احمد گوهری دروازه بان ذخیره فصل گذشــته 
ان تیم را به صورت قرضی با قرارداد یک ســاله 

به آلومینیوم فرســتاد. مدیران پرسپولیس هم 
ابتدا بــه دنبال جذب دروازه بان ســهمیه زیر 
۲۳ ســال بودند که موفق به جذب گزینه های 

گل محمدی نشدند.
بعد از توافق محمدرضا خالدآبادی با استقلال، 
گل محمدی بــه دنبال جــذب دروازه بان زیر 

۲۳ ســال خارجی بود. از همین رو ننکا مربی 
دروازه بانان برزیلی تیم فوتبال پرسپولیس یک 
گزینه از برزیل را به باشگاه معرفی کرد که در 
نهایت پرسپولیس موفق به جذب این دروازبان 
نیز نشــد. البته پس از صحبت هــای علیرضا 
بیرانونــد در مورد بها دادن بــه دروازه بان های 
جوان و این پیشنهاد که باشگاه بهتر است، ۱۵ 
میلیارد پول انتقال دروازه بان ۱۹ ساله برزیلی 
را خرج هزینه های روزمره تیم کند، یحیی گل 
محمدی از خرید دروازه بان خارجی منصرف و 
تصمیم گرفت قید جذب این دروازه بان برزیلی 

را بزند.
پرسپولیس در شرایطی که هنوز موفق به توافق 
با دروازه بانی نشــده بود اجازه جدایی به احمد 
گوهری را داد تا این سهل انگاری با مصدومیت 
علیرضا بیرانوند در آستانه تقابل با یاران رونالدو 

کار دست یحیی گل محمدی دهد.

حالا با این تفاسیر یکی از ۲ دروازه بان ۲۱ ساله 
تیم فوتبال پرسپولیس باید مقابل یاران رونالدو 
در چارچــوب دروازه پرســپولیس قرار بگیرد. 
امیررضا رفیعی و مهرشــاد اسدی ۲ دروازه بان 
زیر ۲۳ ســال پرسپولیس هســتند که هر ۲ 
آنها محصول آکادمی  تیم فوتبال پرســپولیس 
هســتند و هیچ یک از آنها تجربه بازی رسمی  

را نداشته است.
شــانس امیررضا رفیعی نســبت به مهرشــاد 
اســدی برای قرار گرفتن در چارچوب دروازه 
پرســپولیس بیشــتر خواهــد بود، زیــرا این 
دروازه بان در ۳ هفتــه ابتدایی لیگ به عنوان 
دروازه بــان دوم بر روی نیمکت پرســپولیس 
قــرار گرفته بود، البته اســدی نیــز در بازی 
آخــر سرخ پوشــان در هفتــه چهــارم مقابل 
 فــولاد برای اولین بار در لیســت پرســپولس 

قرار گرفت.

به گزارش تسنیم، بازی های آسیایی ۲۰۲۲ هانگژو 
از ۱۳ روز دیگر آغاز می شــود و کاروان ایران در 
رشــته های مختلف در این رویداد بزرگ شرکت 

می کند.
یکی از رشــته های اعزامی کشورمان ژیمناستیک 
است؛ رشته ای که طی دو سال اخیر شرایط بسیار 
عجیبی به لحاظ مدیریتی داشته و این شرایط بر 
روی شرایط فنی نیز تا حد بسیار زیادی تأثیرگذار 

بوده است.
برای حضور در بازی های آســیایی، نام محمدرضا 
خســرونژاد، مهدی الفتی، مهــدی احمدکهنی، 
محمدرضا حمیدی و محمدرضا شفیعی در لیست 
اعزام قرار داشت که پس از کاهش سهمیه ها، نام 
شفیعی خط خورد تا ۴ ژیمناست در لیست اعزام 

باقی بمانند.
از میــان این ۴ ورزشــکار، خســرونژاد و الفتی 
لایســنس )مجوز رقابت( ندارند و لایســنس آنها 
برای حضور در هانگژو باید از ســوی رئیس سابق 

فدراسیون که ایمیل را در اختیار دارد، درخواست 
شود.

تا هفته گذشته و به دلیل مسائل مدیریتی خبری 
از لایســنس نداشت، اما حضور اینچه درگاهی در 
کمیته ملی المپیک و صحبتی که روز ۱۲ شهریور 
با رســانه ها داشت، همه را امیدوار کرد. او در این 
بــاره گفت: تصمیم گرفتم به دور از حاشــیه ها و  
جنجال ها به کمیته  بیایم و اعلام کردم لایسنس 

بچه ها را درخواست می دهم.
از آن زمان تاکنون ۶ روز گذشته، اما هنوز خبری 
از تأیید لایسنس خســرونژاد و الفتی نیست و با 
تداوم این روند، آنها یکی از بزرگترین فرصت های 
دوران ورزشــی خود یعنی حضــور در بازی های 

آسیایی را از دست خواهند داد.

به گزارش مهر،  هاکان دمیر، ســرمربی تیم ملی 
بسکتبال پس از پایان کار این تیم در جام جهانی 

۲۰۲۳ بــه ایران بازنگشــت و برنامه خود را برای 
حضــور دوباره در تهران به اردوی تیم ملی و آغاز 

دور جدید آن موکول کرد.
حــال قرار اســت دور جدید تمرینــات تیم ملی 
بســکتبال از روز دوشنبه )۲۰ شهریور( آغاز شود 
اما هنوز برنامه بازگشت هاکان دمیر قطعی و نهایی 
نشده اســت. البته طبق پیگیری ها نشان می دهد 
تلاش برای همزمانی بازگشت  هاکان دمیر و آغاز 
اردوی تیم ملی است، اما در فاصله یک روز مانده 

به این اردو هنوز بلیت رزرو نشده است.
دور جدیــد تمرینــات تیم ملی بســکتبال برای 
حضــور در بازی های آســیایی برگزار می شــود. 
بهنام یخچالی، ارســلان کاظمی، میثم میرزایی، 
سجاد مشــایخی، محمد امینی، جلال آقامیری، 
متیــن آقاجان پور، حســن علی اکبری، ســجاد 
پذیرفته، ســینا واحــدی، نویــد رضایی فر، پیتر 
 گریگوریان و محمد ترابی بازیکنان دعوت شده به

 این اردو هستند.

سهل انگاری یحیی کار دست پرسپولیس داد؛ 

دروازهبانهایبیتجربهمقابل»رونالدو«

به گزارش باشگاه خبرنگاران، 

درخواستتهیهکنندگانسینماازسکوهایاینترنتی

از زمانــی که ســکوهای اینترنتی نمایش خانگی شــروع به پخــش آگهی در 
ابتدای ســریال ها کردند، انتقادهایی در این خصوص مطرح شــد، چرا که برخی 
کارشناس ها معتقدند وقتی مشترکین این سکوهای اینترنتی برای تماشای فیلم 
و ســریال هزینه ای را پرداخت می کنند، نباید با وجود حق اشتراکی که رقم آن 

ماهیانه کم هم نیست از پخش آگهی هم درآمدزایی شود. 
حالا پس از گذشــت مدتی، انجمن تهیه کنندگان سینمای ایران تأکید دارد که 

حق و حقوق صاحبان آثار از این آگهی ها باید پرداخت شود.
در متن بیانیه این انجمن آمده است: هنگام تماشای آثار سینمایی در سکوهای 
اینترنتی نمایش خانگی همواره شاهد تبلیغات و آگهی هایی هستیم که در ابتدا 

یا در طول فیلم های سینمایی به نمایش درمی آیند.
انجمن تهیه کنندگان ســینمای ایران بر این باور است که تعداد و شیوه نمایش 
آگهی ها می بایست به گونه ای باشــد که موجب آزار تماشاگران نشود. از طرفی 
می بایست سهم و حقوق تهیه کنندگان سینمای ایران از آگهی ها مشخص شود.

از ایــن رو انجمن مســتقل از تمامی  همکاران تهیه کننده درخواســت دارد در 
قراردادهای خود با سکوهای اینترنتی حتماً سهم خود از درآمد آگهی را مشخص 
نمایند و ســکوهای اینترنتی نیز ملزم به پخش آگهی های صاحب اثر همزمان با 

نمایش فیلم هستند.

درهفتهایکهگذشت؛
۲۴۰هزارنفربهتماشایآثارسینمایینشستند

سینمای ایران در هفته ای که گذشت در مجموع میزبان ۲۴۰ هزار مخاطب بود 
که توانســت ۱۱ میلیارد ۵۷۰ میلیون و ۲۱۷ هزار فروش داشته باشد؛ این آمار 
نسبت به هفته گذشته روند نزولی شدن مخاطبان سینما و فروش بلیط فیلم ها 
را نشــان می دهد. فیلم کمدی »فسیل« به تهیه کنندگی سید ابراهیم عامریان و 
کارگردانی کریم امینی از ۲۴ اســفند ۱۴۰۱ روی پرده سینما های سراسر کشور 
اســت؛ همچنان پرمخاطب ترین فیلم سینما است. »فسیل« این هفته با فروش 
۸۷ هــزار بلیط به ارزش ۴ میلیارد و ۱۴۶ میلیون تومان در صدر جدول فروش 
سینما ها قرار گرفت. فیلم سینمایی »شهر هرت« کاری از کریم امینی است که 
با فروش ۶۳ هزار بلیط ســینما توانست ۳ میلیارد و ۳۱۱ میلیون تومان بفروشد 

و در رتبه دوم جدول فروش سینما ها قرار گیرد.

۶ روز گذشت، خبری از لایسنس ژیمناستیک نشد

زمان نامشخص بازگشت » هاکان دمیر« برای آغاز اردوی تیم ملی بسکتبال

رئیسفدراسیونفوتبال:

 »رونالدو« بدون مشکل به ایران می آید
فــارس،  گــزارش  به 
رئیس  تــاج،  مهــدی 
فوتبــال  فدراســیون 
کلاس  حاشــیه  در 
آســیا،   A مربیگــری 
در  داشــت:  اظهــار 
امنیت  تأمین  خصوص 
ســتاره ها و اینکه یک 
به  بیمــه ای  شــرکت 
رونالــدو اعــلام کرده 
مســافر ایران نشــود، 
عنــوان کرد: این حرف بســیار بی جا اســت. به عنوان ایرانی ایــن حرف را توهین 
می دانیم که کســی بگوید در کشور ما امنیت وجود ندارد و برای رونالدو مشکل به 
وجود می آید. او راحت می آید. بازی های بســیار مهمی  را میزبانی می کنیم. در همه 
فصول آمده اند و رفته اند. هیچ مشکلی وجود ندارد. به طرف عربستانی هم اطمینان 

دادیم که هیچ مشکلی به وجود نخواهد آمد.
تعهدمانباAFCایناستکهاتاقراماتأمینکنیموتجهیزاتراآنهابیاورند

تاج در خصوص اینکه آیا ممکن اســت دربی با سیســتم VAR برگزار شود، اظهار 
داشت: AFC به ما نامه ای ارسال کرده و حدود ۲۰ نفر را معرفی کرده که فدراسیون 
باید از همه آن ها برای VAR میزبانی کند. ۱۵ نفر عوامل این سیســتم هستند و ۵ 
نفر هم داور هستند که باید در اتاق بنشینند. تعهدمان با AFC این بوده که اتاق را 

ما تأمین کنیم و تجهیزات را آن ها بیاورند.
وی افــزود: تجهیــزات را می آورند. ما هم اتاق VAR را در ورزشــگاه آزادی تأمین 
کردیم. کیومرث  هاشــمی  و مسئولان ورزشــگاه آزادی آمدند. این اتاق الان آماده 
اســت. سهیل مهدی هم بازدید می کند. اگر نقصی داشــته باشد برطرف می کنیم. 
هزینه ۲۰ نفر را می دهیم. ان شــاا... بازی های لیگ قهرمانان آسیا را با VAR برگزار 

می کنیم. برای شهرآورد باید منتظر ماند تا ببینیم چه اتفاقی می افتد.

اکران»دشتخاموش«
درسینماهایفرانسهآغازشد

تأمینهزینهفیلمدر2روز؛

»شاهرخخان«بازهمرکوردشکست



به گــزارش ســبحان، دومین جلســه ســتاد 
ســامان دهی امور جوانان در ســال جاری پیش 
ازظهر امروز به ریاســت محمد هــادی ایمانیه، 
استاندار فارس و با دستور بررسی سلامت جوانان 

برگزار شد. 
اســتاندار فارس در این جلســه خواســتار ارائه 
گــزارش دقیق، به تفکیک بانک هــای عامل در 
زمینه پرداخت تســهیلات ازدواج و فرزندآوری 
شــد و افزود: شورای هماهنگی بانک های استان 
تعداد نفرات ثبت نام شــده، تعــداد افراد منتظر 
دریافت تسهیلات و همچنین مدت زمان انتظار 

برای اخذ وام ازدواج و فرزندآوری را ارائه دهد.
وی ادامه داد ســازمان ورزش و جوانان استان، 
مدافــع حقوق جوانان اســت؛ در صــورت عدم 
دسترسی به اطلاعات نمی توانید از حقوق جوانان 
دفاع کنید، لذا اقدامات لازم را برای دسترســی 
به سامانه پرداخت تســهیلات بانک مرکزی در 
زمینه ازدواج و فرزندآوری با همکاری شــورای 
هماهنگی بانک های اســتان، انجــام دهید. در 
صورت عدم حصول نتیجه، ســامانه ای اســتانی 
ایجــاد کنید تا همزمــان بتوانید میــزان ثبت 

نــام و همچنین تعداد افــراد دریافت کننده وام 
فرزندآوری و ازدواج را رصد کنید.

 غربالگری دانشجویان و دانش آمزان متوسطه 
دوم

ایمانیــه در ادامه تصریح کرد: ســلامت جوانان 
اولویت همه دســتگاه ها و نهادهاســت لذا همه 
دانشــگاه ها و مراکز آموزش عالی اعم از دولتی 
و غیرانتفاعــی می بایســت تا ۱۵ مهرماه ســال 
جاری نســبت به غربالگری دانشجویان خود از 
منظرهای مختلف ســلامت، طبق فرم های مورد 
تأیید وزارت بهداشت درمان و آموزش پزشکی و 
وزارت علوم تحقیقات و فناوری اقدام نمایند و در 
صورت وجود موارد اورژانسی و حاد، مرکز علمی 
موظــف به مداخله می باشــد. آموزش و پرورش 
 اســتان نیز موظف اســت شــبیه همین اقدام 
را تا پایان مهرماه برای دانش آموزان متوســطه 

دوم اجرایی کند.
 قســمت قابل توجهی از امور جوانان را به 

خودشان واگذار کنید
نماینــده عالــی دولت در فــارس اقدامات برای 
ســامان دهی امور جوانــان خصوصــاً در حوزه 

ســلامت در دو بــازه مقطعــی و بلندمدت را، 
ضروری دانســت و گفــت: در اقدامات مقطعی 
قسمت قابل توجهی از امور جوانان را به خودشان 
واگذار کنید؛ تجربه نشان می دهد در هر زمان و 
 مــکان که جوانان را مشــارکت دادیــم بهترین 

نتیجه ها را گرفتیم. 
جوانان بدون توقع و بــا کمترین انتظار در امور 

همــکاری می کنند؛ لذا موظف هســتید میدان 
را باز کنید تــا جوانان خلاقیت هــا، ابتکارات و 

نوآوری های خود را به میان آورند.
 جوانان را وارد امور کنیم

 وی ادامه داد: اگر می خواهیم به جوانان خدمت 
کنیم آنها را در امور وارد کنیم، هرچند که تجربه 
کمی  دارند اما صاحــب قدرت خلاقیت و انرژی 

بیشتری هستند و وقتی مشاهده می کنند که ما 
در کنار آنها قرار گرفتیم از تجربیات ما نیز بهره 
می برند؛ با همکاری و هم افزایی دو گروه شــاهد 

وضعیت مطلوب تری خواهیم بود.
 فعال نمودن سیستم نظام پیشنهادات

 اســتاندار فــارس، یکی دیگــر از اقدامات لازم 
در تأمیــن ســلامت جوانــان را فعــال نمودن 
سیســتم نظام پیشــنهادات عنوان کرد و ادامه 
داد: ســامانه ای ایجاد کنید تــا جوانان ایده های 
خــود را برای حل مســائل اجتماعی ارائه دهند 
پــس از بررســی به بهتریــن پیشــنهاد جایزه 
دهیــد و ارائه دهنده پیشــنهاد برتر در ســتاد 
 سامان دهی امور جوانان ایده خود را مطرح کند 
و در صــورت تصویب در شــورا، آن را اجرایی و 

عملیاتی کنید.
برگــزاری  از  هــدف  پایــان  در  ایمانیــه   
 ایــن قبیــل جلســات را رســیدگی بــه امور 
جوانــان، هم از بعُد معنوی و هــم از نظر مادی 
دانست و تصریح کرد: اعضای این ستاد به منظور 
پربار شــدن نتایج این جلســات هم اندیشی و 

پیشنهاد ارائه دهند.

به گزارش سبحان، محمدحسن اسدی شهردار شیراز، سردار 
یــدا... بوعلی فرمانده ســپاه فجر فارس و جمعی مســئولین 
 ســپاه و شهری از ســومین نمایشــگاه بزرگ راهیان اربعین 

بازدید کردند. 
اســدی با ایراد سخنرانی در اجتماع چندین هزار نفری مردم 
شیراز که برای بازدید از این نمایشگاه واقع درمحدوده منطقه 
۱۱ و نمایش هنری بر فراز هســتی حضــور یافته بودند، ایام 
اربعین ســید و سالار شــهیدان حضرت اباعبدا...الحسین)ع( 

را تســلیت و از همــه دســت اندرکاران و همچنین حضور 
همشــهریان قدردانی کرد. وی ســیر این نمایشگاه را که با 
نگاهی به تاریخ اســلام و وقایع آن اســت، بــا هدف انتقال 
مفاهیم اســلامی  دانســت که توانســته برنامه ای فرهنگی 
و مذهبی درخور و شــأن همشهریان شــیراز؛ سومین حرم 

اهل بیت)ع( باشد.
شهردار شــیراز در ادامه به خدمات شهرداری این کلان شهر 
در مرز شــلمچه، کربلای معلی و همچنین »شــیراز؛ سومین 
حرم اهل بیــت)ع(« پرداخت و بیان کرد: ۷۰۰ نفر از خادمان 
مدیریت شهری به همراه بیش از یکصد دستگاه خودرو سبک 
و ســنگین در موکب حضرت احمد بن موسی، شاهچراغ )ع( 
در مرز شلمچه به زائرین اربعین حسینی)ع( خدمات  متعددی 
نظیــری حمل ونقل از پارکینگ تا پایانه مرزی و از نقطه  صفر 

مرزی تا بصره، خدمات ایمنی در سه نقطه پارکینگ، موکب و 
پایانه، خدمات تنظیف، اسکان و پذیرایی با تجهیزات برودتی 
در جغرافیــای گرم منطقه و... به مــدت حداقل ۲۵ روز ارائه 

کرده اند.
 حضور ۳۰ نفر از نیروهای شــهرداری در موکب احمد بن 

موسی، شاهچراغ )ع( در کربلای معلی
بنا به اظهار اسدی؛ حضور حدود ۳۰ نفر از نیروهای شهرداری 
شــیراز در موکب حضرت احمد بن موســی، شــاهچراغ )ع( 
کربلای معلی و خدمات دهی به زائرین اربعین در آن منطقه و 
همچنین اسکان و خدمات به زائرین داخلی و اتباعی که برای 
رسیدن به مرز عراق از شیراز عبور می کردند، از دیگر خدماتی 

بود که شهرداری  شیراز در ایام اربعین ارائه کرد.

وی این خدمات را در راســتای مدیریت انقلابی در مدیریت 
شهری و کشور دانست.

 بهره برداری از ۱۵ هزار میلیارد تومان پروژه در ســفر 
قریب الوقوع ریاست جمهوری به شیراز

بهره بــرداری از پروژه های محرومیت زدایــی به اعتبار ۲ هزار 
و ۵۰۰ میلیارد ریال و ایســتگاه شــهدای عادل آباد به ارزش 
۶۷۰۰ میلیارد ریال در هفته دولت و شــروع و بهره برداری از 
۱۵ هزار میلیارد تومان پروژه برای ســفر قریب الوقوع ریاست 
جمهوری به شیراز نظیر آغاز خط ۴ مترو و کم نظیر بودن آن 
در بین کلان شــهرها و ۴ برابر شدن بودجه عمرانی شهرداری 
طی ۲ سال از دیگر مواردی بود که مقام ارشد مدیریت شهری 

این کلان شهر در جمع همشهریان به آن پرداخت.

معاون سیاسی، امنیتی و اجتماعی استانداری فارس:
احیای کارخانه قند ممسنی انجام شدنی است

 به گزارش ســبحان، اســماعیل قزل سفلی، معاون سیاســی، امنیتی و 
اجتماعی اســتانداری فارس در حاشــیه بازدید از کارخانه قند ممسنی 
شهرســتان رســتم گفت: راه اندازی دوبــاره این کارخانه در دســتورکار 

مدیریت ارشد استان قرار دارد.
قزل ســفلی افزود: در این بازدید که به دستور استاندار فارس انجام شد، 
مســائل و مشــکلات این کارخانه و کارگران آن از نزدیک مورد بررسی 

قرار گرفت.
وی ضمن یادآوری بازدید نماینده رئیس جمهور از کارخانه قند ممســنی 
در جریان سفر نخست رئیس جمهور به فارس در مهرماه ۱۴۰۰ ادامه داد: 
از آنجا که یکی از مهم ترین سیاست ها و راهبردهای دولت مردمی  سیزدم 
فعال شــدن دو باره کارخانه های راکد و بازگشــت مجدد آنها به چرخه 
تولید است، با بررســی های فنی که صورت گرفته به این نتیجه رسیدیم 
که امکان بازگشــت این کارخانه به چرخه تولیــد وجود دارد. وی اظهار 
کرد: بررسی ها نشــان می دهد که مهمترین مساله در مسیر راه اندای دو 
باره این کارخانه مسئله مطالبات کارگران آن است که از ۱۰ سال گذشته 
تاکنون باقی مانده اســت. معاون سیاســی، امنیتی و اجتماعی استانداری 
فارس گفت: بر همین اســاس به دنبال این هستیم که با پرداخت بخشی 
از مطالبات کارگــران و حضور مجدد آنها در محل کار، زمینه برای فعال 
شــدن فاز نخســت این کارخانه که تولید شکر خام اســت فراهم شود. 
کارخانه قند ممســنی در ســال ۱۳۴۴ خورشیدی با ظرفیت تولید ۲۵۰ 
تا ۳۰۰ تن شــکر در روز افتتاح و در آبان ماه سال ۱۳9۳ با شدت گرفتن 

مشکلات مالی تعطیل شد.

مدیر جهاد کشاورزی شهرستان مرودشت خبر داد:
آغاز برداشت گردو از سطح 6۰۰ هکتار باغات 

شهرستان مرودشت

به گزارش ســبحان، منصور امیریان، مدیر جهاد کشــاورزی شهرســتان 
 مرودشــت از پیش بینی تولید بیــش از ۱8۰۰تن گردو در شهرســتان 

خبر داد.
امیریــان اظهار کرد: با غات گردو در شهرســتان به صورت آبی کشــت 
گردیده اند و بیشــتر از ارقام محلی می باشند که در سال های اخیر، ترویج 
 کشت ارقام پرمحصول و دیرگل در دستورکار این مدیریت قرار گرفته است.
امیریان با اشــاره به اینکه میزان برداشــت محصــول در باغات گردو به 
طور متوســط ۳۰۰۰ کیلوگــرم در هکتار، پیش بینی می گــردد، افزود: 
عمده باغات گردوی شهرســتان در روســتاهای دشــتک، حصار و قصر 
خلیل از بخش درودزن و بخش ســیدان، واقع شــده انــد. امیریان بیان 
کــرد: از عمده آفات و بیماری های موجود در باغات گردوی شهرســتان 
می تــوان به کرم ســیب و کنه گالی اشــاره کرد که دســتورالعمل های 
پیش آگاهی جهت زمان مناسب مبارزه به باغداران اعلام گردید. همچنین 
 می توان به آفتاب ســوختگی در باغات گردو اشــاره کرد که کلاس های 
ترویجی در خصوص محلول پاشــی پودر کائولن روی سطح برگ در این 

زمینه برگزار گردید. 

استاندار فارس تأکید کرد:
 ضرورت استانداردسازی تمام کالاها و خدمات

در راستای اعتمادسازی
به گزارش ســبحان، اولین جلسه شوراي استاندارد استان در سال ۱۴۰۲ 
به ریاست محمدهادی ایمانیه، اســتاندار فارس برگزار شد. محمدمهدی 
رزمجو، مدیر کل اســتاندارد فارس در ابتداي جلسه گزارشي از عملکرد 
اداره کل اســتاندارد فارس را ارائه و سیاست ها و برنامه هاي این اداره کل 

را تشریح کرد.
در ادامه استاندار فارس تأکید کرد: برای اعتمادسازی مردم استانداردسازی 
تمام کالاها و خدمات ضروری اســت و تنوع و توســعه استانداردها لازم 

است؛ زیرا اعتماد را افزیش می دهد.
اســتاندار فارس با اشــاره به این موضوع که وظیفه اداره کل اســتاندارد 
نظارت بر نظارت ســایر دستگاه ها و ســازمان ها بر اجرای استاندارد سایر 
اســت و نه انجام وظایف نظارتی آنها، اداره کل استاندارد استان فارس را 
مکلف نمود بر این اســاس ضمن اطلاع رسانی مناسب موضوع در استان، 
وظایف مرتبط هر دستگاه یا ســازمان و نسبت آن با موضوع را مشخص 
نموده و خود تنها وظیفه نظارت نهایی و راستی آزمایی را بر عهده بگیرد.

اســتاندار فارس با بیان این مطلب که در حوزه مصالح ســاختمانی، خط 
قرمز ما اســتاندارد بودن مصالح ساختمانی اســت و نبود تولیدکنندگان 
استاندارد در برخی شهرســتان ها نمی تواند دلیل توجیهی برای استفاده 
از مصالح ساختمانی غیر استاندارد باشد، بر استفاده از مصالح ساختمانی 

استاندارد در هر شرایطی تأکید کرد. 
وی همچنین در خصوص موضوع اخذ نشــان حلال در استان بر همکاری 
بین بخشی دستگاه های متولی جهت حل مشکلات موجود و ارتقای سهم 

استان در صادرات محصولات دارای نشان حلال، تأکید نمود.

مسئول بسیج جامعه پزشکی استان فارس عنوان کرد:
ارائه بیش از ۱۰۳ هزار خدمت به زائران حسینی

به گزارش سبحان، سرهنگ پاسدار حسین صمصام، مسئول بسیج جامعه 
پزشکی استان فارس از بازگشت جهادگران سلامت بسیج جامعه پزشکی 
استان فارس از آیین پیاده روی اربعین حسینی، با ارائه بیش از ۱۰۳ هزار 

خدمت به زائران حضرت سیدالشهدا)ع( خبر داد.
 صمصام با بیان اینکه امســال نیز همانند ســال های گذشــته، خدمات 
خالصانه ای به همت جهادگران ســلامت اســتان فارس ثبت و در تاریخ 
ماندگار شــد، افزود: بســیجیان دانشگاه علوم پزشکی اســتان فارس با 
راه اندازی 9 درمانگاه جهادی شــبانه روزی در مســیر پیــاده روی زائران 
حســینی و در جوار حضرت سیدالشهدا)ع(، بیش از ۱۰۳ هزار خدمت به 

زائرین طریق الحسین )ع( ارائه دادند.
مسئول سازمان بسیج جامعه پزشکی فارس مهم ترین خدمات ارائه شده 
در طول روزهای برپایی این آیین معنوی از ســوی جهادگران ســلامت 
اســتان را شــامل ویزیت پزشــکان متخصص و عمومی، خدمات دندان 
پزشــکی، توزیع داروخانه، تزریقات و ســرم تراپی، پانســمان، سنجش 

فشارخون، قند خون و نوار قلب عنوان کرد.
سرهنگ صمصام با اشاره به اهمیت کنگره عظیم اربعین، ارتقای سلامت 
معنوی به عنوان یکی از مســایل ضروری دنیای امروز را از دستاوردهای 
این ســفر برشمرد و گفت: جهادگران شــرکت کننده در این آیین، با این 
اندوخته معنوی از آرامش روحی و درک اهمیت کمک به زائران، بار دیگر 
بــه عرصه خدمت باز می گردند و این تأثیرگذاری همواره قابل مشــاهده 
بوده است. مسئول سازمان بســیج جامعه پزشکی فارس اربعین سرور و 
سالار شهیدان را یکی از عرصه های مهم رشد سلامت معنوی کادر درمان 
دانســت که ثمره آن، گسترش فرهنگ ایثار و از خودگذشتگی و افزایش 
بهره وری در مراکز درمانی است و ادامه داد: ۳۶۰ جهادگر سلامت استان 
فارس، در این ایام، توفیق حضور در یک کارگاه آموزشی عملی در مکتب 
اهل بیت)ع( را یافتند و اکنون به عنوان سفیران حضرت زینب )س(، ابعاد 

مختلف این آیین معنوی را در جامعه تبیین می کنند.
ســرهنگ صمصام با بیان اینکه شرکت کنندگان در این خدمت جهادی، 
بــا وجود دشــواری هایی چون گرمای هــوا، به صورت شــبانه روزی و با 
جانفشانی، تلاش خود را برای ســلامتی و آرامش زائران حسینی به کار 
بســته اند، از برنامه ریزی برای تداوم اینگونه برنامه ها با برپایی اردوهای 

جهادی در مناطق کم برخوردار استان و به اقشار کم درآمد خبر داد.
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به گزارش سبحان، طبق آخرین آمار اعلامی  دانشگاه 
علوم پزشکی شیراز، در حال حاضر ۶۱ بیمار مبتلا 
به کرونا در بیمارســتان های فارس بستری هستند 
که از ایــن تعداد، شــش بیمار به دلیــل وخامت 
شرایط جسمی، در بخش های ICU به سر می برند. 
براساس این گزارش، از ابتدای شیوع بیماری کرونا 
تا روز گذشته، دو میلیون و ۲8۵ هزار و ۵۵۵ تست 
تشخیصی مولکولی و تست سریع در آزمایشگاه های 
فارس تهیه شده که با بررسی نمونه های انجام شده، 
۶۶۴ هزار و ۷۴۴ بیمار مثبت شناسایی شده است. 
همچنین از مجموع تست های انجام شده از ابتدای 
شیوع کرونا تا روز گذشته، یک میلیون و 8۵۰ هزار 
و 8۱8 تست تشخیصی مولکولی بوده که ۵۳۵ هزار 
و ۲۲۳ مورد بیمار مثبت قطعی شناســایی شــده 
اســت. این گزارش حاکیست، روز گذشته ۶۱ بیمار 
مثبت و مشــکوک دارای علائم در بیمارستان های 
اســتان بستری هستند که از این تعداد، شش بیمار 

به دلیل وخامت شــرایط جســمی، در بخش های 
ICU، مراقبت های ویــژه درمانی دریافت می کنند. 
همچنین مجموع جان باختگان ناشــی از کووید۱9 
از ابتدای شــیوع بیماری تا روز گذشته، 8۲۰۶ نفر 

است.
از ابتدای شــیوع این بیماری تا روز گذشــته ۶۵۶ 
هزار و ۵۱۰ هم اســتانی مبتلا به کووید ۱9 بهبود 
یافته که از بیمارستان ها ترخیص شده و یا از ایزوله 
خانگی خارج شده اند و در حال حاضر مجموع تعداد 
دز تزریق شــده واکســن کرونا در شهرستان های 
زیرمجموعه دانشگاه علوم پزشکی شیراز با احتساب 
چهار دز، به هشــت میلیون و ۲9۱ هزار و ۳۳9 دز 
رســیده که از این تعداد سه میلیون و ۴۳۵ هزار و 
۶۷۷ دز نوبت اول، ســه میلیون و ۱۴۲ هزار و ۶99 
دز نوبت دوم، یک میلیــون و ۵۷۶ هزار و ۳۷9 دز 
نوبت ســوم و ۱۳۶ هزار و ۵8۴ دز یادآور واکســن 

بوده است.

به گزارش سبحان، رضامراد صحرایی، وزیر آموزش و پرورش از آمادگی 
کامــل این وزارتخانه برای آغاز ســال تحصیلی خبــر داد و تأکید کرد: 
مشکل نیروی انسانی را با جدیت پیگیری می کنیم. مطابق تبصره ۲ ماده 
واحده قانون منع به کارگیری بازنشســتگان، کارمندان بازنشسته بیش از 
یک ســوم زمان کاری را نمی توانســتند کار کنند اما در مورد معلمان، با 
تصویب به کارگیری معلمان بازنشســته به مدت ۲۴ ساعت در هفته، این 
امکان فراهم شــد تا بتوانیم از ظرفیت معلمان باتجربه بازنشسته بیشتر 
اســتفاده کنیم. وی با اشاره به موضوع مدرســه در سند تحول بنیادین 
گفت: یکی از دغدغه ها این است که سند تحول به سطح مدرسه بیاید و 
امروز نظر مورد اجماع همه دغدغه مندان، پیرامون اینکه سند تحول چرا 

محقق نشده این است که سند به مدرسه راه پیدا نکرد.
وزیر آموزش و پرورش با بیان اینکه ســند تحول می گوید مدرسه، نقطه 
اتصال دولت و ملت در پیشرفت کشور و کانون تربیت محله است، افزود: 
هزینــه ای ندارد که مدیران، شــورای تربیتی محله را تشــکیل دهند و 
دانش آموزان در کنار مســئولان بنشینند و گفت وگو کنند و مهارت های 
اجتماعی را بیاموزند، مدرســه، قلب تپنده پیشرفت هر شهر و جامعه ای 
اســت. صحرایی خطاب به مدیران مدارس تأکید کــرد: نقش و جایگاه 
شما در تحول بسیار مهم و ارزشمند است. سند تحول بنیادین می گوید 
مدرســه، برخوردار از قدرت برنامه ریــزی و تصمیم گیری در چهارچوب 

سیاست های محلی، منطقه ای و ملی است.
 به مدرسه برگردیم

وی اظهــار کرد: امروز پیام ما به تمام بدنه حکمرانی کشــور این اســت 
که به مدرســه برگردیم. مدرســه، جای تحول است و دیدگاه قبلی باید 
جایگاه خــود را به دیدگاه پیش رو بدهد. وزیر آموزش و پرورش با بیان 
اینکه امروز هر چالشــی در هر سطحی در کشــور به ۲ برنامه نیاز دارد، 
گفت: یکی از برنامه ها برای حل مشکل و دیگری برای جلوگیری از وقوع 

آن مشــکل در آینده است. اثر ســرانه های محدود مدرسه در پیشگیری 
از مشــکلات، بیشــتر از عددهای بزرگی اســت که برای حل چالش ها 

برنامه ریزی می کنند.
 مدرسه، محل قله های گفتمان سازی است

صحرایی  با اشاره به ســایر ویژگی های مدرسه در سند تحول بنیادین با 
بیان اینکه مدرســه، محل قله های گفتمان ســازی است، ادامه داد: تمام 
نهادهایــی که دغدغه تربیتی دارند و هر کدام به صورت جداگانه در حال 
فعالیت هستند، نقطه اتصالشان  مدرسه و عامل انسجام  آن مدیر مدرسه 
اســت. وی تصریح کرد: هر اتفاق خوبی در هر ســاحتی اگر قرار اســت 
بیفتد، محل شــروع آن مدرســه و عامل آن مدیر مدرســه است. مدیر 
مدرسه، عامل بسیاری از پیشــرفت های فرهنگی، اقتصادی و اجتماعی 

کشور می تواند باشد چرا که آینده در مدرسه، برنامه ریزی می شود.
صحرایی بــا تأکید بر نقش و جایگاه مهم مدیر و معلم در تحقق ســند 
تحول بنیادین خاطرنشــان کرد: کاری که آمــوزش و پرورش در زمینه 
فرهنگ سازی انجام می دهد را هیچ نهادی نکرده و اگر هم کاری کرده با 

مشارکت و همکاری آموزش و پرورش کرده است.
 آماده استقبال از مهری پر نشاط و پر امید هستیم

وزیــر آموزش و پرورش از آمادگی کامل این وزارتخانه برای آغاز ســال 
تحصیلــی خبر داد و تأکید کرد: آماده اســتقبال از مهری پر نشــاط و 
پــر امید هســتیم. صحرایی با بیان اینکه مشــکل نیروی انســانی را با 
جدیــت پیگیری می کنیم گفــت: مطابق تبصره ۲ مــاده واحده قانون 
منع به کارگیری بازنشســتگان، کارمندان بازنشســته بیش از یک ســوم 
زمان کاری را نمی توانســتند کار کنند اما در مــورد معلمان با تصویب 
به کارگیری معلمان بازنشســته به مدت ۲۴ ساعت در هفته، این امکان 
فراهم شد تا بتوانیم از ظرفیت معلمان باتجربه بازنشسته بیشتر استفاده 

کنیم.

به گزارش سبحان، توکلی، مدیر روابط عمومی  شورای رقابت در خصوص 
برخی اظهارنظر ها مبنی بر بررسی افزایش قیمت خودرو در شورای رقابت، 
گفت: هنوز هیچ نامه و لیســت قیمتی از سوی ســازمان حمایت به این 
بخش ارسال نشده و به نوعی بررسی قیمت خودرو در روند کار کارشناسی 
قرار دارد. وی با انتقاد از اینکه براساس دستورالعمل قیمت گذاری خودرو 
بــه هیچ عنوان قرار نیســت هر ســه ماه یک بار قیمت خــودرو افزایش 
پیدا کند، گفت: براســاس این دستورالعمل شــورای رقابت موظف است 
تــا رصد بازار و روند تولیــد و توزیع خودرو را مورد بررســی قرار دهد و 

 در این مســیر آنالیز قیمتی انواع محصولات نیز انجام می شــود، اما این
امر به این معنا نیســت که هر ســه ماه یکبار قیمت خودرو افزایش پیدا 

می کند.
توکلــی تصریح کرد: اولویت امروز شــورای رقابــت تعیین تکلیف قیمت 
محصــولات جدید اســت. وی با بیان اینکه برخــی گمانه زنی ها در مورد 
تصمیمات شورای رقابت برای قیمت خودرو آن هم بدون اطلاع فقط بازار 
خــودرو را ملتهب خواهد کرد، گفت: این موضوع مصرف کنندگان را دچار 

مشکل می کند.

به گزارش سبحان، محمودرضا طالبان، مدیرکل 
راه و شهرسازی فارس گفت: بسته های تشویقی 
که مهرماه سال گذشــته از سوی شورای عالی 
شهرســازی و معماری کشور به تصویب رسیده، 
فرصت مناســبی را بــرای نوســازی بافت های 

فرسوده فراهم آورده است.
طالبان یکی از اهــداف راهبردی دولت مردمی 
 ســیزدهم را اهتمام و توجه ویــژه به بافت های 
ناکارآمد و فرسوده شهری دانست و افزود: باید با 
استفاده از تمام ظرفیت های پیش بینی شده در 
این زمینه اقداماتی در خور شأن استان فارس و 

کلان شهر شیراز انجام شود. بر همین اساس برای 
بافت های ناکارآمد و فرســوده شــهری بر اساس 

قانون بسته های تشویقی پیش بینی شده است.
مدیر کل راه و شهرســازی فارس گفت: اگر بحث 
تسهیلات مذکور به سرانجام برسد شاهد تحولاتی 
شــگرف و قابل توجه در زمینه نوسازی بافت های 

فرسوده و ناکارآمد شهری خواهیم بود.
طالبان افزود: ستاد اســتانی بازآفرینی شهری در 
این راســتا سیاســت گذاری خواهند کرد، اما کار 
اصلی و اجرایی می بایســت در سطح شهرستان ها 

برنامه ریزی و انجام شود.
 مدیران محلی شهرستان ها برای بافت فرسوده 

وقت بگذارند
وی اظهار کرد: انتظار است که فرمانداران به عنوان 
رؤسای ستاد بازآفرینی شهری پایدار و شهرداران 
در شهرهای استان به ویژه شهرهای هدف، اهتمام 
ویژه به تشــکیل جلسات منظم ســتاد بازآفرینی 
شهرســتان ها داشــته باشــند و شــرایط را برای 
استفاده از ظرفیت بســته های تشویقی در جهت 
افزایش نوسازی در بافت های فرسوده فراهم کنند.

مدیرکل راه و شهرسازی فارس ادامه داد: همچنین 
از مدیران محلی شهرستان ها نیز انتظار داریم که 
برای بافت فرسوده وقت بگذارند و اهتمام ویژه ای 
نسبت به این بافت داشته باشند تا شاهد تغییراتی 

شگرف در این حوزه باشیم.
طالبــان در خصوص بســته های تشــویقی برای 

اســاس مصوبــه شــورای عالــی شهرســازی و 
معماری کشــور گفت: این بســته ها شامل اعطای 
حداکثر ۲ طبقه تشــویقی نســبت به تراکم مجاز 
طــرح مصوب، کاهــش ضریب تأمیــن پارکینگ 
مورد نیــاز به ۷۵ درصــد برای هــر واحد، عدم 
احتساب ســطح بالکن و تراس در محاسبه تراکم 
ســاختمانی، امکان تخصیــص ۲۰ درصد فضای 
باز بــه منظور بخشــی از پارکینگ های مورد نیاز 
 و امکان صدور پروانه ســاختمانی در پلاک های با 
مساحت کمتر از ۷۰ متر که امکان تجمیع ندارند، 

می شود.
وی افــزود: از دیگر بســته های تشــویقی مصوبه 
شورای عالی شهرسازی و معماری کشور می توان 
به امکان احــداث حداکثر یک در اضافه در جهت 
تأمین حداکثری پارکینگ، تســریع در بررســی 
پروانه های  بررسی  درخواســت های متقاضیان در 
ســاختمانی و پیگیــری تأمیــن پارکینگ هــای 
محله ای پیشنهادی برای جبران کسری پارکینگ 
واحدهای مســکونی پس از تصویب در کمیسیون 
ماده پنج اشــاره کرد. وی، در تشــریح بسته های 
تشــویقی برای اساس مصوبه اســتانی نیز گفت: 
این بسته ها نیز شامل امکان تخفیف ۵۰ درصدی 
خدمات مهندسی، تقســیط حق بیمه ساختمانی 
ســهم کارفرمایی در بافت های ناکارآمد و فرسوده 
شــهری، تخفیــف ۵۰ تا ۱۰۰ درصــدی عوارض 
ســاختمانی، امکان تخفیف و تقســیط انشعابات 

توسط دستگاه های خدمات رسان است.

به گزارش ســبحان، طی مراسمی  با حضور مسئولان دادگستری استان 
فارس، بعد از ۴۰ ســال اســناد مالکیت واحدهای مســکونی شهر آباده 
طشــک، به مالکان اعطاء شد. رفع مشــکلات مربوط به اسناد مالکیتی 
ساکنان بافت مســکونی آباده طشک، یکی از مصوبات سفر اخیر رئیس 
قوه قضاییه به فارس بود که طی مراســمی با حضور رئیس کل و شماری 

از مسئولان دادگستری فارس، آغاز شد.
حجت الاســلام ســید کاظم موســوی، رئیس کل دادگســتری فارس 
در این مراســم با قدردانی از ســازمان ثبت اســناد و املاک کشور که 
طی اقدامی جهادی و در راســتای مصوبات ســفر رئیس قوه قضاییه به 
این اســتان موفق به رفع مشــکلات مالکیتی بافت مسکونی شهر آباده 
طشــک شــد، گفت: این اقدام که از برکات ســفر رئیس قوه قضاییه به 
 فارس اســت، مســرت و شــادی مردم این شــهر را به ارمغــان آورده 
و تلاش های کارکنان ثبت اسناد و املاک در تعامل با بنیاد مسکن استان 
در دفاع از مالکیت اشــخاص بر املاک تحت تملک طی اقدامی جهادی 

قابل تقدیر است.
حجت الاسلام موسوی با اشاره به اینکه یکی از مهم ترین وظایف دستگاه 
قضا ایجاد آرامش در جامعه است، خاطرنشان کرد: یکی از مصادیق بارز 
ایجاد آرامش در جامعه، تثبیت مالکیت ها و صدور اسناد مالکیت املاک 

و اراضی است.
مدیرکل حفاظت و اطلاعات ســازمان ثبت اسناد و املاک کشور نیز در 
این مراسم، صدور اسناد مالکیت این شهر را ماحصل کار جمعی و تلاش 
شــبانه روزی ادارات مرتبط دانست و افزود: به تبع صدور اسناد مالکیت، 
دفــاع از مالکیت های مشــروع مردم و فسادســتیزی در حوزه املاک و 

اراضی محقق می شود.
غلامرضــا کیانی، مدیرکل ثبت اســناد و املاک فارس هم با اشــاره به 
روند صدور اســناد مالکیت بافت مســکونی آباده طشک، گفت: علیرغم 
مشــکلات ۴۰ ســاله در زمینه تثبیــت مالکیت املاک این شــهر، از 
 مجموع ۲۱۲۰ پرونده تشــکیلی، برای صدور اسناد ۱8۵۰ قطعه مربوط 
به قطعات مبنا رأی صادر شــده که از این تعداد برای ۱۶۰۰ فقره اسناد 
مالکیت حدنگار صادر شــده و مابقی نیز به دلیل اختلافات در مالکیت ها 
در دســت بررســی اســت که پس از احراز مالکیت اقدامات لازم انجام 

می شود.
کیانی افزود: صدور این اســناد در بازه زمانی کمتر از یک ماه، در ســایه 
تلاش جهادی و انقلابی پرســنل ادارات ثبت و بنیادمســکن اســتان و 
حمایت های رئیس ســازمان ثبت اســناد و املاک کشــور و رئیس کل 

دادگستری استان محقق شده است

۶۱ بیمار مبتلا به کرونا در فارس بستری 
هستند

وزیر آموزش و پرورش بیان کرد:

آمادگی برای آغاز سال تحصیلی

شورای رقابت؛ 

قرار نیست هر ۳ ماه یکبار قیمت خودرو افزایش پیدا کند

 مدیرکل راه و شهرسازی فارس تأکید کرد: 

پیش بینی بسته های تشویقی برای نوسازی 
بافت های فرسوده

اهدای اسناد مالکیت ساکنان آباده طشک پس از ۴۰ سال

استاندار فارس:

هر زمان که جوانان را مشارکت دادیم بهترین نتیجه ها را گرفتیم

شهردار شیراز اعلام کرد:

خدمات دهی ۷۰۰ نفر از خادمان مدیریت شهری در مرز شلمچه 

س : طاهره حیاتی
عک
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طرح روزحدیث روز

ادبیات

»زندگی  و مرگ صدام« منتشر شد

»زندگی نامه حاکم« نظامی ســابق عراق به قلم محمد ســرابی، شامل وقایع 
زندگی صدام حسین است که نشر روزنه کار آن را به بازار کتاب عرضه کرده 
است. این کتاب از تاریخ گذشته کشور عراق از ابتدای قرن بیستم و استقلال 
آن از عثمانی آغاز می شــود و به تحولات میانه این قرن و شکل گیری هویت 
سیاســی و اجتماعی کشور های خاورمیانه مرکزی می پردازد. در ادامه وقایع 
سیاســی و کودتا های نظامی عراق طرح می شود تا زمانی که قدرت به صدام 
حسین می رسد و او برای سال های طولانی عراق را با دیکتاتوری نظامی  اداره 
می کنــد تا جایی که در پی جنگ طلبی های خود نظام اقتصادی و اجتماعی 

کشورش را به نابودی می کشد. 
 در بخشی از کتاب می خوانیم: 

»کســانی که در ابتدای شکل گیری حزب بعث عضو آن می شدند این حزب 
نوین را پیشرو، روشــنفکرانه، تاریخی و رمانتیک می دیدند. متأسفانه این ها 
همه خیالات نسل جوان بود و بعث انقلابی، در عمل به سیاهچال های شکنجه 
صدام و جوخه های تیرباران ختم شــد. ایدئولوژی در خاورمیانه معمولاً علیه 
دیگران ســاخته می شــود و میل به اقــدام خشــونت آمیز دارد. ملی گرایی،  
ضدامپریالیســتی و اخیراً بنیادگرایی نمونه هایی از این ایدئولوژی ها هستند. 
این نظریات به دنبال کشف علت اتفاقات نیستند، تنها دو سؤال را به ترتیب 
مطرح می کنند. ما کی هســتیم؟ چه کسی باید حکومت کند؟ مرحله سوم 

شورش و جنگ و هدر دادن بدون نتیجه خون انسان  ها است.
خانواده و نزدیکان صدام منشــأ بســیاری از داســتان ها و شــایعات بودند. 
خشــونت در این طبقه اشرافی عراق به شدت زیاد بود. نسل جوان آن مانند 
عدی، پســر صدام، با تفنگ بزرگ شــده بودند و مشکلات را مانند پدرشان 
به زور اســلحه حل می کردند: وقتی ســاجده از ازدواج پنهانی صدام با خبر 
شــد به ســراغ پدرش خیرا... رفت. خیرا... از ســاجده خواست کاخ صدام را 
ترک کند و او به ویلایی نزدیک ویلای دخترانش رفت. عدنان برادر ســاجده 
 هم با خبر شــد. اشــتباه آنجا بود کــه عدی تصمیم گرفــت انتقام این کار 
را از  هانــا بگیــرد. کامل  هانا، بادیگارد صدام که واســطه ازدواج دوم او بود،  
در اکتبر 1988 مأامور برگزاری یک جشــن در نشســت وزرا شد. برای همه 
وزرا و اعضای حزب و شــخصیت ها دعوت نامه فرســتاد. عدی در بخشی از 
باغ که درســت مجاور آن محل بود برای خودش جشــن گرفت. دوســتان 
 خــودش و بهترین زنانی که می شــناخت را دعوت کرد. صدای موســیقی 

را بلند کرد.
مشــخص بود که شرایط مهمانی مانند همیشه نیســت. عدی از همان اول 
کاملًا مســت بود. یک پرچین آن طرف  تر، مقامات رسمی  داخلی و خارجی 
حضور داشــتند. ســوزان مبارک مهمتریــن مهمان خارجی بــود. قصی با 
همسرش زینب که دختر ژنرال ماهر عبدالرشید بود هم در جشن کامل  هانا 
حضور داشــت. آن ها کمی  قبل از نیمه شــب قصی و زنش مهمانی را ترک 
کردند. عدی دستور داد صدای موزیک را بلندتر کنند روی میز ها می پرید و 

با کارد دستمال سفره میوه ها و سیگارهایش را می برید.
صدای چنــد تیر هوایی آمد. عدی ناگهان از جا پریــد و از میان پرچین به 
سمت مقابل رفت  هانا روی میز ایستاده بود و با کلاشینکف در دست راست 
به آســمان شلیک می  کرد. همه کاملًا ساکت شدند و موسیقی هم قطع شد. 
 هانا به آرامی  از میز پایین آمد و در مقابل عدی ایســتاد و گفت: من فقط از 
دستور رئیس جمهور اطاعت می کنم. اولین بار بود که کسی جرات کرده بود 
در حضور برترین شــخصیت های عراق در مقابل عدی بایستد. عدی کاردش 

را بالا برد و بر سر هانا زد. کامل  هانا عقب عقب رفت و روی میز افتاد...«
زیرساخت های لازم برای رفاه انسانی تنها در مقطع کوچکی از حکومت صدام 
ایجاد شــدند و به محض اینکه صدام قدرت سیاســی کافی را به دست آورد 
تمام توان کشور را به سوی نظامی گری و جنگ هدایت کرد آن قدر که ارتش 

به شکل ستون فقرات عراق در آمد. 
قسمت هایی از کتاب به چگونگی تجهیز ماشین نظامی  صدام اختصاص دارد 
که با کمک صنایع غربی و صرفاً برای گسترش وحشیانه جنگ ساخته شده 
بودند: »نیویورک تایمز در مارس 1984 )فروردین 1363( گزارشــی منتشر 
کرد که نقشــه آلمان برای تولید سلاح شیمیایی در پوشش آفت کش را به 
شکل مشروح توضیح می داد و در آن از شرکت کارل کولب هم اسم برده شد 
واینکه عراق 5 کارخانه ساخت سلاح شیمیایی دارد. هلموت کهل بیانیه داد 
که این موضوع را پیگیری می کند ولی سیاســتمداران آلمانی بیشتر از این 
ناراحت بودند که نقشــه از طرف آمریکا لو رفته است. عراقی ها با هواپیمای 
ســوخو جزایر مجنون را بمباران کردند اما ایران حاضر به ترک منطقه نبود. 
عراق باز هم بمباران شیمیایی را ادامه داد. ایران به استناد کنوانسیون 1925 
ژنو به ســازمان ملل شــکایت کرد. یک هیئت 4 نفره به ایران اعزام شد که 
توانستند بمب های شــیمیایی عمل نکرده را پیدا کنند. جلد یکی از بمب ها 

ساخت کشور اسپانیا بود...«
 کتاب »زندگی و مرگ صدام« در 367 صفحه، شمارگان 500 نسخه و قیمت 

230 هزار تومان منتشر شده است.

کلیه انسان برای اولین بار در بدن خوک پرورش داده شد
فن آوری

نکته مهم بــرای جلوگیری از مرگ هــزاران نفر که 
منتظر پیوند هســتند، پرورش دادن اندام های انسان 
در بدن حیوانات است که بدون نیاز به منتظر ماندن 
برای اهداکنندگان عضو انسان، ذخیره بی حدوحصری 

را ایجاد می کند.
دانشمندان نمی توانند به ســادگی کلیه انسان را در 
بدن خوک قرار دهند زیرا سیســتم ایمنی حیوان آن 
را رد می کند اما اکنون دانشــمندان موفق شده اند به 
همراه کلیه های تقریباًً انسانی، یک خوک ماده باردار 

را به مرحله رشد جنین برسانند.
نکته مهم این است که حداقل نیمی از کلیه ها به رغم 
پرورش یافتن در بدن جنین خوک، انســانی بودند. 

آنها تقریباً تا 60 درصد ســلول های انســانی و تا 40 
درصد ســلول های خوک را در بر داشتند. این نشان 
می دهد که اگر به کلیه ها امکان داده شــود تا بیشتر 
رشد کنند، می توانند به کلیه های فعال برای پیوند به 

انسان تبدیل شوند.
با وجود این، کارشناســان می گویند تا پرورش دادن 
انــدام در بدن خوک هــا برای پیوند زدن به انســان 
هنوز ســال ها زمان باقی مانده است. به عنوان مثال، 
کلیه های به کاررفتــه در این آزمایش هنوز رگ های 
خونی خوک را داشــتند زیرا سیســتم ایمنی خوک 
ماده بــاردار، کلیه های انســانی را رد می کند. برای 
غلبه کردن بر این مشکل، به مهندسی ژنتیک بسیار 
پیچیده تری نیاز اســت تا کلیه ها برای پیوند زدن به 

انسان مناسب شوند.
دانشمندان در مجموع، 1820 جنین را به 13 خوک 
ماده منتقل کردند. آنها طی 28 روز بعد، پنج جنین 
را بررسی کردند تا متوجه شوند که کلیه آنها به طور 
طبیعی وارد مرحله دوم رشــد شده است. سلول های 
انســانی همان طور که انتظار می رفت، بیشتر از سایر 

قسمت های جنین به کلیه ها رسیده بودند.

 روستای چنشت - خراسان جنوبی

عکس خبر

 بازگشت زائرین اربعین حسینی - مرز چذابه

  اجلاس بین المللی مقابله با توفان های ماسه و گرد و غبار

 چرخاندن مشعل نوزدهمین دوره بازی های آسیایی - هانگژوی چین

 رقابت های دوومیدانی مردان قهرمانی بزرگسالان کشور

دانستنی

سلامت

اطلاعات جالبی درباره سیر که نمی دانستید

زردچوبه می تواند زندگی شما را نجات دهد

کاهشسنمصرفدخانیاتدر
کشور

قاب امروز

عکس : طاهره حیاتی  بدون شرح!

ســیر یک غذای فوق العاده اســت که فواید بســیاری 
برای ســلامتی دارد. مثل فوایدی کــه برای خون دارد. 
آنتی اکســیدان است. با ســرطان مبارزه می کند و برای 

جلوگیری از سرماخوردگی خیلی کاربرد دارد
همه کسانی که ســیر خورده اند می دانند که بوی بسیار 
خاصی دارد. ایــن بو از آنزیمی می آید کــه باعث ایجاد 
گوگرد می شــود و بوی بســیار متمایز و تند را می سازد 

که ساعت ها به دستان شما می چسبد.
قرن هاســت که مردم از برده گرفته تا اشراف و خدایان 

یونانی از سیر استفاده کرده و از سیر لذت می برند. 
 سیر یک گل است

برای قرن ها، مردم در مورد اینکه ســیر واقعا چیســت 
سردرگم بوده اند. آیا این یک گیاه است؟ یا شاید ادویه؟ 
در واقع عضوی از خانواده سوسن است. سیر پیازی است 
که اتفاقاً ریشــه یک گل است. بیش از 450 نوع سیر در 
جهان وجود دارد و همه آنها در غذا استفاده نمی شوند.

 سیر حاوی بسیاری از مواد مغذی است
ســیر علاوه بر اینکه یــک غذای فوق العــاده با خواص 
سلامتی فراوان است، سرشار از ویتامین ها و مواد معدنی 
نیز هست.سیر حاوی مس، آهن، منیزیم، روی و سلنیوم 
است. همچنین دارای ویتامین های C و B به همراه فیبر 
و اسیدهای آمینه است. سیر به عنوان یک آنتی بیوتیک 

استفاده می شود.
اگر به شــواهد بیشــتری در مورد مفید بودن سیر برای 
شما نیاز داشتید، زمانی لقب پنی سیلین روسی را داشت. 
حقیقت ســیر از زمانی ناشی می شود که پزشکان آن را 

در جنگ جهانی دوم به سربازان می دادند، زمانی که 
آنها بیمار شدند و دارو کمیاب بود. سیر نیز مانند 
آسپرین به عنوان رقیق کننده خون عمل می کند.

 سیر برای گرده افشانی به زنبور عسل نیاز 
دارد

سیری که می خوریم معمولاً فقط ریشه گیاه است. رشد 
از پیاز یک ســاقه با یک گل در بالا است. گل ها معمولاً 
سبز، سفید یا صورتی هستند. برای گرده افشانی صحیح 
سیر، زنبورها و سایر حشــرات باید از گلی به گل دیگر 

سفر کنند.
 ســیر برای مدت طولانی مورد اســتفاده قرار 

گرفته است
در حالی که مورخان دقیقاً نمی دانند که چه زمانی سیر 
برای مصرف انســان کشت شده اســت، ما می دانیم که 
مصریان باستان از آن در غذای خود استفاده می کردند. 
بنابراین، مردم هزاران ســال است که از سیر برای طعم 
دادن به غذاها استفاده می کنند!برخی از کارشناسان این 
عدد را تا 8000 ســال می دانند. این باعث می شــود که 

یکی از قدیمی ترین گیاهان موجود باشد.
 یک لیمو را در دست داشته باشید

اگر قرار ملاقات دارید و نگران بوی ســیری که خوردید 
هستید، حتماً بعد از خوردنش آب با لیمو بخورید. میوه 

به  توقف بوی بد دهان کمک می کند. اســیدی 
امتیاز  یــک  عنــوان  به 
ســیر  و  لیمو  اضافی، 
هم  با 

کار می کنند تا مزایای سلامتی دیگری را افزایش دهند! 
بنابراین نفس شــما بوی خوبی می دهد، و بدن شما یک 

تقویت قوی دریافت می کند.
 نگهداری آن آسان است

ســیر یک غذای نســبتاً آســان برای نگهداری اســت. 
کارشناســان مواد غذایی توصیه می کنند ســیر را بدون 
پوســت در جای خشــک و خنک و تاریــک نگه دارید. 
همچنین باید آن را از ســایر غذاهــا دور نگه دارید. اگر 
سیر به درســتی نگهداری شــود، باید ماه ها ماندگاری 

داشته باشد.
 سیر به زایمان کمک می کند

در بســیاری از فرهنگ ها، مادران برای سهولت زایمان و 
محافظت از مادر و نوزاد سیر میخورند. اغلب، خانواده ها 
ســیر را در اتاق هایی قرار می دهند که در آن نوزادان به 
دنیا می آینــد، به این امید که از زایمان ایمن و ســالم 

اطمینان حاصل کنند.
 بدبو است و بویش میماند

اگــر تا به حال ســیر را خرد کرده ایــد، احتمالاً متوجه 
شــده اید که بوی آن در انگشــتان شــما باقی می ماند. 
وقتی ســیر را خرد یا له می کنیــد، آنزیمی  آزاد می کند 
که مسئول این بوی قوی است. این آنزیم ها باعث ایجاد 

گوگرد می شوند که بوی تند سیر است.
 سیر احتمالاً بومی  ایران است

سیر را می توان در بســیاری از مکان ها کشت کرد، اما 
مناطــق خاصی وجــود دارد که در آن به خوبی رشــد 
می کند. در آمریکا، بیش از 90 درصد سیر در کالیفرنیا 
رشد می کند. اما سیر در واقع بومی آسیای مرکزی و به 
احتمال زیاد ایران است. مصریان احتمالاً اولین کسانی 
بودند که از ســیر اســتفاده کردند. 2000-3000 قبل 
از میلاد، اشــراف مصری به طور منظم از سیر استفاده 
می کردند. و فراتر از آن ســیر دارویی بود و در مراســم 

مذهبی استفاده می شد.

 زردچوبــه در کاربردهــای آن بســیار متنوع اســت، 
از رنگــرزی لبــاس راهبان گرفتــه تا درمــان التهاب، 
آرتریــت و التهاب لثــه. زردچوبه خیلی بیشــتر از یک 
مــاده ســم زدایی در رســانه های اجتماعی اســت اما 
ما آن طــرف را هم فرامــوش نخواهیم کــرد، از چای 
 ســم زدایی، شــیر طلایــی، ســفید کردن دنــدان هم 

خواهیم گفت.
حتی اســتارباکس هم یک لاته زردچوبه معرفی کرد. از 
گیاه ساده زردچوبه، ریزوم، کورکومین و زردچوبه، ما هر 
یک از اجزای زردچوبــه را از بین می بریم و مزایای این 
ادویه مرموز را استخراج می کنیم. آیا آماده هستید تا این 

حقایق زردچوبه را دریافت کنید؟
 آیا زردچوبه جزو ادویه محسوب می شود؟

هنگامی که ریزوم گیاه زردچوبه خشــک شد و پودر شد، 
تبدیل به ادویه می شــود.رنگ زرد درخشــان به کاری 
و ســوپ ها درخشندگی می بخشــد و طعم فلفلی و تلخ 
بسیاری از غذاها را به خصوص در غذاهای هندی تقویت 

می کند.

 ماده مؤثره اصلی زردچوبه چیست؟
ماده مؤثره )بخشــی از مــاده ای که اثر شــیمیایی یا 
 بیولوژیکــی ایجاد می کنــد( در زردچوبــه کورکومین

نام دارد.
کورکومیــن یک ضــد التهاب و آنتی اکســیدان قوی با 
آزمایشات بالینی اســت که نتایج مثبتی را برای درمان 

افسردگی، سرطان و بیماری های قلبی نشان می دهد.
به عنوان یک قاعده، راهبان پوشیدن لباس سفید ممنوع 
بودنــد، بنابراین از زردچوبه بــرای رنگ آمیزی پارچه به 
رنــگ زرد پررنگی که امروزه با راهبــان بودایی ارتباط 
داریم اســتفاده می شــد. این قطعاً یکــی از جالب ترین 
حقایق جالب در مورد زردچوبه است که ما کشف کردیم.
 آیا از زردچوبه در رنگ آمیزی خوراکی استفاده 

می شود؟
احتمالاً تعجب آور نیســت که زرد - نارنجی درخشــان 
زردچوبه معمولاً برای رنگ کردن پارچه و غذا اســتفاده 
می شــود. آیا می دانســتید که به لطف زردچوبه، خردل 

آماده رنگ زرد روشن خود را دارد؟

مــوارد دیگری که می توان با زردچوبه رنگ کرد عبارتند 
از کتانــی، تخم مــرغ، چوب بدون مهــر و موم و حتی 

موهای شما!
 با زردچوبه دندان های سفیدتری داشته باشید

 مســواک زدن با زردچوبه دندان ها را ســفید می کند.
زردچوبه برای قرن ها در بهداشــت دندان در پزشــکی 
آســیایی مورد اســتفاده قرار گرفته است و همچنین به 

عنوان پیشگیری از التهاب لثه شناخته شده است.
 در چه غذاهای معروفی از زردچوبه اســتفاده 

می شود؟
بــرای یافتن نمادین ترین غذاهــای مبتنی بر زردچوبه، 
بــه غذاهای هندی نگاه نکنید. به یاد داشــته باشــید، 
زردچوبــه یک ادویه قوی اســت، بنابراین فقط کمی  از 
آن کمک زیادی به شــما می کند. خورشت دال عدس، 
 پالک پنیــر بر پایه اســفناج یا کاری ماهــی هندی را 
امتحان کنید. همچنین ران مرغ پخته شــده در فر که 
با زردچوبه و ســایر ادویه های گرم مالیده شــده است، 

خوشمزه است.

سواد زندگی 

در ایــن مطلب به مزایا و فواید ســکوت می پردازیم، 
مســئله ای که در این هرج ومرج و هیاهوها گوهری 

نایاب است.
 افزایش تمرکز

سکوت محیطی مناسب برای تمرکز ایجاد و به شما 
کمک می کند تا وظایفتان را به طور مؤثرتری انجام 
بدهیــد. یکی از مهم ترین فواید ســکوت در زندگی 
روزمره، توانایــی و قدرت تمرکز اســت، آن هم در 
دنیــای مدرنی که در معرض هــزاران حمله امواج و 
اصواتی هســتیم که به مغز وارد می شــود پس این 
احتمال وجــود دارد که تمرکز روی کارهای مختلف 

اغلب با کمی سروصدا پس زمینه همراه باشد.
 افزایش خلاقیت

 در آغــوش گرفتن ســکوت می  تواند تخیل شــما 
را قوی کند، شــروع تفکر نوآورانه باشــد و راه ایده 

و راه حل هــای جدید را باز کند برای شــکوفایی 
خلاقیت، ســکوت امر مهمی  است. دانشمندانی 
مثل انیشــتین و نیوتن تقریباًً بیشتر عمرشان را 
تنهایی کار کردند، مسئله ای که روانکاوها به آن 
اشاره می کنند این است که کار خلاق، بیشتر در 
تنهایی یا بعد از یک دوره تنهایی کامل می شود. 
وقتــی دنیای بیرون را کنار می زنید و صرفاً روی 
هنرتــان تمرکــز می کنید، می توانیــد برخی از 

بهترین کارهای خلاقانه را تجربه کنید.
 افزایش خودآگاهی

با ســکوت، می توانید حس عمیق تری از خودآگاهی 
را در خودتــان پرورش بدهید و رشــد شــخصی و 
درون نگری را تقویــت کنید. خیلی از حواس پرتی ها 
و صداهــا به دنیای ما ســرازیر می شــوند؛ وقتی که 
 توجه شــما به طور مداوم از بین می رود ممکن است
  هرگز کشف نکنید که چطور و به چه شکل زندگی تان 
بهبودیافته است. با این وجود شما می توانید آگاهی تان 
را با تمرین ســکوت بهتر کنید. وقت گذاشــتن برای 
 خوداندیشی به شما کمک می کند تا متوجه شوید که آیا

 زندگی همان طور که می خواهید پیش می رود؟
 آرامش درونی

ســکوت فضای آرامــی  را ایجاد می کنــد که باعث 
تقویت حس آرامش می شود، وقتی که با استرس ها و 
فشارهای زندگی دست وپنجه نرم می کنید، آرامشتان 
مختل می شود. استرس یکی از سخت ترین جنبه های 

زندگی مدرن اســت. حدود 77 درصــد از مردم در 
ایالات متحده برخی از علائم فیزیکی اســترس را در 
زندگی روزمره شان نشان می دهند، یک دوره سکوت 
هر روز به شــما امکان می دهد تا اســتراحت کنید و 

سطح استرس را کم می کند.
 یادگیری بهبودیافته

تحقیقات نشــان می دهد که ســروصدای زیاد مانع 
یادگیری می شــود و داشتن ســکوت برای پردازش 
و حفــظ اطلاعات و دانش ضروری اســت. ســطح 
قرارگرفتن در معرض سروصدا بر توانایی های کودک 
به عنوان یک دانش آموز تأثیر می گذارد. از آنجایی که 
کودک در معرض سروصدای بیشتری قرار می گیرد، 
عملکــرد مدرســه او آســیب می بیند و مشــکلات 

بیشتری را با سطوح تمرکز تجربه می کند. 
 سکوت کن تا رستگار شوی

 بــا غوطه ورشــدن در ســکوت، خودآگاهی را 
پــرورش می دهیم و رشــد شــخصی را تقویت 
می کنیم. عــلاوه بر این، ســکوت فضای آرامی  
را فراهم می کنــد که آرامــش درونی و وضوح 
ذهنی را که برای مبارزه با اســترس های زندگی 
روزمره ضروری است، پرورش می دهد. تحقیقات 
نشان می دهد که ســکوت برای یادگیری بهینه 
و بهبود بهره وری بســیار مهم اســت. همچنین 
صبر و حوصله را تشــویق می کند و به ما قدرت 

روبه روشدن با چالش ها را می دهد. 

چرا سکوت کردن خوب است؟


